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Отличие Екоиновации Дерби

Стр. 20

Връчват Националната награда
„Захарий Стоянов” днес в БАН

Стр. 6

Пускат електроавтобуси
по маршрута Брезник - София

Стр. 22

ЦСКА срази резервите
на Славия с 2 гола за 1 минута

Стр. 8

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Дългове

Държавата бави ДДС
за 365 млн. лв.

Стр. 6

Сръчни

Откраднаха три метални
моста в Бургаско

Стр. 2
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Живко Георгиев за нагласите
преди вота на 12 май

ЗАГРОБВАТ НИ С ТОКА ЗАРАДИ ОЩЕ
ПО-ВИСОКИ ТАКСИ ЗА ПРЕНОС И ДОСТЪП

Стр. 17

БСП ще внесе в новия пар-
ламент предложение, което да
разреши в ресторантите да
има разделени помещения - за
пушачи и непушачи. Това обя-
ви в Стара Загора лидерът на
БСП Сергей Станишев. Според

БСП иска залите
за пушачи обратно
Станишев обеща да следи
кадровите смени в енергетиката

Стотици хора се събраха на протест вчера срещу незаконното слухтене в България. С лозунги
като “Две хубави уши, душата на ченге” разгневените граждани поискаха Цветанов да се оттегли
от политиката. Сред протестиращите се забелязваха и лица от протестите във Варна,
дошли в столицата специално, за да изразят недоволството си срещу полицейщината

Станишев промените в Закона
за здравето, с които от 1 юни
2012 г. се въведе пълна забра-
на за пушене на закрити об-
ществени места, е довело до
нови безработни. Необходим е
достатъчен период, за да си

върнат инвестициите собстве-
ниците на заведения, катего-
ричен бе Станишев.

Лидерът на БСП ще обяви
предложението си и на среща
с Асоциацията на ресторантьо-
рите и хотелиерите от Стара Стр. 2

Няколко
ÄÓÌÈ

Велиана
ХРИСТОВА

Отрязани глави на па-
метници, паметни плочи,
стотици километри кабе-
ли, метални капаци от
уличните канализации и
дори месингови табелки
от пощенските кутии се
превръщат всяка година в...
скрап. Пъргави вандали,
вече не само мургави, се
препитават с тях. Току що
три метални моста са бук-
вално разскостени, крадци-
те отмъкнали от тях 240
винкела (стр.2). Има търсе-
не - има предлагане. Щом
се вдигнат международни-
те цени на скрапа, памет-
никът на Владимир Димит-
ров-Майстора от Шишков-
ци или бронзовият бюст на
Васил Априлов от Варна
веднага заминават във вид
на отпадък я в Гърция, я в
Турция. Дават ги там по-
евтинко.

Милиарди левове се сто-
пиха на скрап в годините
на прехода, загубите са на-
право златни. В търговия-
та с метални отпадъци 60
на сто е с краден матери-
ал, над 80 на сто от краж-
бите на метал ги вършат
физически лица. Печалбите
обаче родиха метални оли-
гарси. Е, докога в най-бед-
ната страна предприятия,
хора и държава ще търпим
това брулене? Варианти -
бол. Ако забранят износа
на скрап, ще си отдъхнем,
а металургичните ни пред-
приятия ще живнат, поне-
же ще купуват “суровина-
та” по-евтино. На фирми,
имащи отпадъци пък, може
да се разреши да ги прода-
ват директно на металур-
зите. Парламентът най-че-
сто се хваща за глобите,
но и 4-цифрени, те пак ще
са нищо спрямо напечеле-
ното. Пунктовете за скрап
ги лицензираха и вече не са
проблем. Проблем са чове-
ците, които влачат всич-
ко наред, понеже то мина-
ва за “битов отпадък” и по
закон не се контролира.
Властите да спрат да об-
служват олигарсите, ами
да променят въпросния
текст от Закона за управ-
ление на отпадъците - през
него изтичат и парите, и
паметта ни!

Пари на скрап
Загора. Аз самият като пушач
спазвам закона, но не може
само заради единия инат без
работа да остават хиляди хора,
коментира още водачът на ли-
стата в Стара Загора.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Стр. 11

¡ÂÎ„‡‰ Ë ÃÓÒÍ‚‡ ‡Á‚Ë-
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ÒÚ‚Ó.
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България
ПРЕДИЗБОРНА
ХРОНИКА

5
СОФИЙСКИ КАНДИДАТ-ДЕПУТАТИ
ЧИСТИХА СТОЛИЦАТА

Кандидати за народни представители от
Коалиция за България от трите софийски
района заедно с общински съветници на
БСП и евродепутата Кристиан Вигенин се
включиха в инициативата “Да изчистим
България за един ден”. Те започнаха работа
от 10 ч.а сутринта в събота от входа на пар-
ка до метростанция “Васил Левски”. Помага-
ха им 50 младежи и доброволци. Групата
почисти района покрай стадиона на ЦСКА,
летния театър, езерото на лилиите, Братска-
та могила, колодрума, до бул. “Драган Цан-
ков”. В инициативата участва и председате-
лят на ГС на БСП - София, Анна Янева.

ИЛИЯНА ЙОТОВА:
НАЙ-ТЕЖКИЯТ ПРОВАЛ НА ГЕРБ
Е В БОРБАТА С КОРУПЦИЯТА

Най-тежкият провал на ГЕРБ е в борба-
та срещу организираната престъпност и
корупцията. Това заяви водачът на листата
на Коалиция за България в Пазарджик
Илияна Йотова пред младите хора от гра-
да и областта в събота. Тя добави, че това
е оценката не само на българските граж-
дани, но и на цяла Европа, която заради
управлението на ГЕРБ не ни допусна в
Шенген. Тя бе категорична, че 100 000
предприятия са фалирали при управлени-
ето на Борисов и Цветанов, стотици хиля-
ди хора останаха без работа. Бизнесът бе
подлаган на рекет и заплахи от управля-
ващите, пречупен е неговият гръбнак, а не
на организираната престъпност, обобщи
още Йотова. Тя заяви, че Цветанов е на-
несъл тежък удар върху институциите, ко-
ито са призвани да гарантират сигурност-
та на българските граждани. Вместо да се
погрижи за безчетните кражби от домове-
те на българските граждани от села и гра-
дове, средствата са отивали за нелегални
подслушвания заплахи и рекет.

СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ:
БОРИСОВ НЯМА ЧОВЕШКО
И СОЦИАЛНО ЧУВСТВО

След 4 години премиерстване Бойко
Борисов така и не разбра откъде идват
парите за пенсиите. Хората, като ме видят
по улиците, ми казват “моля не позволя-
вайте на този наглец отново да ни излъ-
же”, това заяви председателят на БСП
Сергей Станишев в Плевен. Той изрази
потреса си от цинизма на Борисов, който
няма никакво човешко и социално чувст-
во за това, че над 2 млн. българи живеят
в мизерия. Станишев предложи Борисов
да отиде при главния прокурор, да даде
показания и да върне парите. Той подчер-
та, че цялата държава е катастрофирала,
икономиката е на изкуствено дишане, а
кранчето с въздух се пуска само на при-
ближени на ГЕРБ.

БСП ще внесе в но-
вия парламент предло-
жение, което да разре-
ши в ресторантите да
има разделени помеще-
ния - за пушачи и непу-
шачи. Това обяви в Ста-
ра Загора лидерът на
БСП Сергей Станишев.
Според Станишев проме-
ните в Закона за здраве-
то, с които от 1 юни 2012
г. се въведе пълна забра-
на за пушене на закрити
обществени места, е до-
вело до нови безработ-
ни. Необходим е достатъ-
чен период, за да си
върнат инвестициите на
собствениците на заве-
дения, е мнението на
Станишев. Лидерът на

“Дунав мост 2” е на
гражданите и на България
и никой не бива да си го
присвоява. Това каза во-
дачът на листата на Коа-
лиция за България във Ви-
дин при посещението си
на “Дунав мост 2” при Ви-
дин-Калафат в събота. За-
едно с него бяха и други
кандидати за народни
представители от левица-
та - Филип Попов, Емил
Андреев, Добромир Тодо-
ров, Димитър Велков и
доктор Мария Кръстева.

Кандидатите на леви-
цата разговаряха с пред-
ставители на испанската
фирма-строител на обекта
- FCC, с работници и със
студенти, които са на прак-
тика на съоръжението. Ми-
хаил Миков посочи, че “Ду-
нав мост 2” е резултат от
работата на няколко пра-
вителства, а реалното му

БСП иска залите
за пушачи обратно
Станишев обеща да следи кадровите смени в енергетиката

Петър ГЕОРГИЕВ БСП ще обяви предло-
жението си и на среща с
Асоциацията на ресто-
рантьорите и хотелиери-
те от Стара Загора вче-
ра. Аз самият като пушач
спазвам закона, но не
може само заради еди-
ния инат без работа да
остават хиляди хора, ко-
ментира той.

Решението на ми-
нистъра на икономиката,
енергетиката и туризма
да направи смени в ди-
ректорските бордове е
логично на фона на скан-
далните разкрития за
злоупотреби. Много пъти
сме предупреждавали за
“калинките”, време е те
да бъдат махнати, заяви
още Станишев. Той обе-
ща социалистите внима-

телно да следят какви
хора ще се назначават.

Не смятам, че тези
смени ще се отразят не-
гативно на бъдещото
правителство. То ще има
пълната свобода да
реши кой и къде ще бъде
назначаван, заяви още
водачът на листата на
Коалиция за България в
Стара Загора. На този
етап той се въздържа от
навлизане в конкретика
за евентуалните проме-
ни в комплекса “Марица
изток”, но стана ясно че
през следващата седми-
ца там ще се проведе
среща на специалисти от
въгледобива и енергети-
ката с бившия зам.-ми-
нистър на енергетиката
Явор Куюмджиев.

Невиждани опашки се извиха
вчера на столичния площад “Сла-
вейков”, където се събраха десет-
ки желаещи да предадат пластма-
сови отпадъци, срещу които да по-
лучат безплатна книга.

Хора на различна възраст, при-
дружавани от деца, също носещи
големи торби с пластмасови чаши,
чинийки и други опаковки, се на-
редиха покрай запечатания фон-
тан на площада, за да получат без-
платен талон за над 35 заглавия.

Подобна опашка, но вече на
сдобилите се с талонче, се беше
наредила на тротоара пред близ-
ката книжарница, където всеки

олицията в Бургас е хва-
нала автомобил фиат,
пълен с нарязано желя-
зо. Той превозвал около
50 метални Т-образни
винкела, наподобяващи
парапети. Колата била
шофирана от 44-годиш-
ния Н.Т. от Бургас, а не-
гов спътник бил 37-го-
дишният И.Л., също от
морския град. Установе-
но е, че винкелите са
свалени от моста, раз-
положен в местността
Разлятото, на около 3 км
преди село Димчево в
посока село Присад.
Изкъртени са общо 65
винкела, но в автомоби-
ла са успели да се по-
берат 50 от тях. Апаши-
те е трябвало да правят
още един курс. Конста-
тирана е и липсата на
около 80 други винкела
от друг мост, разполо-
жен непосредствено
след Димчево в посока
Присад и около 91 вин-
кела от трети мост, на-
миращ се в съседство.

При срещите си в ця-
лата страна чувам оплак-
вания на хора. На прак-
тика по волята на мест-
ните ГЕРБ-феодали и с
помощта на назначени-
те от Цветан Цветанов
директори на МВР са
били мачкани всички по
някакъв начин станали
неудобни бизнесмени,
заяви още Сергей Ста-
нишев. Той изрази убеж-
дението си, че на 12 май
ГЕРБ ще бъдат пратени
в ъгъла.

Не можеш да не си
разплатил 360 млн. лв.
ДДС, а задълженията
само на болниците да са
стигнали 470 млн. лв. и
отново да искаш да уп-
равляваш, коментира во-
дачът на листата.

Откраднаха
три метални
моста
в Бургаско

ОПАШКИ ЗА ПРЕДАВАНЕ
НА ПЛАСТМАСА И
ПОЛУЧАВАНЕ НА КНИГИ

П

Десетки
предадоха

пластмаса
срещу книга

привърженик на разделното съби-
ране на боклука можеше да вземе
желаното четиво в хартиен или
електронен вариант.

В рамките на три часа - от 11
до 14 ч., предалите килограм от-
падъчна пластмаса получаваха по
един талон за книга, а за количе-
ства над 2 кг се даваше и втори.

Не сме очаквали толкова голям
интерес. Много хора оставиха бок-
луците, без да искат книгата, за да
не чакат на опашката. Казаха,
моля ви, рециклирайте ги, комен-
тира Симеон Василев от фондация
“Кредо Бонем”, един от организа-
торите на  кампанията.

Михаил Миков:

Никой не може да си присвоява „Дунав мост 2”

Михаил Миков разговаря
с работниците на моста

проектиране и строителст-
во започнало с първата
копка през май 2007 г., на-
правена от бившия преми-
ер Сергей Станишев.

“В края на мандата на
кабинета “Станишев” през
2009 г. бяха изпълнени 45
процента от строителните
дейности и трябваше през
следващата 2010 г. “Дунав
мост 2” да бъде завършен.
С приключването на обек-
та България се отваря към
Европа. Надявам се мно-
го, че Видинският регион
ще се отвори към Бълга-
рия, тъй като Видин днес
е по-отворен към Европа,
отколкото към София”, ко-
ментира Миков. Той остро
разкритикува ГЕРБ за
това, че пътят между Ви-
дин и София е изключи-
телно лош, а кабинетът
“Борисов” изобщо не го е
ремонтирал.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

3 ПОНЕДЕЛНИК 22 АПРИЛ 2013

България

Д

Цитат на деняЦитат на деня

Íà 20 ìàé ïóñêàìå
“Äóíàâ ìîñò 2” è ñòàâàìå
öåíòúð íà âñåëåíàòà‘ БОЙКО БОРИСОВ ОТНОВО НАДМИНАВА СЕБЕ СИ

“Две хубави уши, ду-
шата на ченге”. Това
беше един от култовите
лозунги, издигнати вчера
на протест срещу неза-
конното подслушване от
МВР пред Съдебната па-
лата в София. На него се
събраха няколкостотин
недоволни граждани, ко-
ито поискаха моментал-
ното оттегляне на бив-
шия вътрешен министър
Цветан Цветанов от по-
литиката.

Протестиращите из-
дигнаха плакати с надпи-
си “Цветанов слуша всич-
ки”, “Цецо, прибери си
антените”, “Бойко, вдигни
уши”. Според недоволни-
те предизборният лозунг
на ГЕРБ “Имаме воля”
всъщност трябвало да
бъде  “Имаме воля да
подслушваме” и “Имаме
воля да слухтим”. Според
гражданите четири годи-
ни слухтене стигат. Пред
Съдебната палата се из-
дигнаха и призиви “Сти-
га полицейщина”, “Бойко
и Цецо орезилиха Бълга-
рия” и се чуха скандира-
ния “Мафията вън”.

Гражданите премина-
ха по столичните улици с
викове “Българи, събуде-
те се” и “Единни в проте-
ста”. Пред сградата на
вътрешното ведомство
недоволните започнаха
да викат силно “Цецо в
затвора” и “Цецо, иди си,

Между темите “Възстановяване и развитие на българ-
ското царство (1185-1207 г.)” и “Възстановяване на
българската държава (1878-1879 г.)” можеха да избират
да пишат вчера 1317 кандидат-студенти на предварител-
ния изпит по история в Софийския университет “Св.
Климент Охридски”. Кандидат-студентката Мая Василева
от Бобовдол изтегли двете теми в 65-а аудитория на СУ в
присъствието на заместник-ректора на висшето училище
проф. Милена Стефанова. На изпита за четири астрономи-
чески часа кандидатите трябваше да напишат тема по
даден исторически проблем.

Кандидатстудентският изпит по история е вход за
специалностите философия, социология, политология,
публична администрация, културология, археология,
етнология и др.

Десетки разбунтували се граждани се опълчиха срещу алч-
ното и некадърно управление на Столичната община. Те поис-
каха незабавната оставка на кмета Йорданка Фандъкова и об-
щинските съветници. Софиянци се надигнаха срещу местното
управление заради несправянето му с редица проблеми, събра-
ни в 9 точки.  На първо място общината според гражданите се
е провалила с “Топлофикация”, както и със “Софийска вода”.
Уличните кучета, дупките по улиците и паркирането в центъра
на града все още продължават да мъчат столичани. Те се оплак-
ват и от забавянето на завода за боклук, липсата на места в
детските градини и недостъпна градска среда за инвалидите.

В точка 9 обаче сме обединили поне още толкова проблеми,
които стоят на бюрото на кметицата и чакат да бъдат решени, но
никой нищо не прави, коментираха протестиращите. Нещото,
което най-много ги притеснява, е, че Фандъкова и нейните съвет-
ници категорично отказват да водят диалог по проблемите на
града и само симулират дейност. Те настояват за 50% граждан-
ски квоти в СОС и във всички общински дружества. “Подобен
протест имаше и миналата неделя, ще има и следващата”, зака-
ниха се недоволните граждани.

Стотици на бунт
срещу слухтенето
С лозунга „Две хубави уши, душата на ченге” протестиращи
поискаха Цветанов да се оттегли от политиката

урока вземи си!” Някои от
протестиращите бяха до-
несли символично беси-
ло и брадва, за да напом-
нят на бившите и настоя-
щи управляващи, че един
ден ще има справедли-
вост и нарушителите на
закона ще си получат за-
служеното.

Сред протестиращите
се забелязваха и лица от
протестите във Варна,
дошли в столицата спе-
циално за да изразят не-
доволството си срещу
полицейщината и срещу
липсата на действия сре-
щу групировката ТИМ.
Варненци и днес напом-
ниха “ТИМ притежава
ЧЕЗ и ЕНРГО-ПРО” и “Бо-
совете на ТИМ заплаш-
ват протестиращите във
Варна с мутри - биячи”.

В предните редици на
протеста беше и рапърът
Мишо Шамара, който за-
яви, че войната трябва да
се води хитро. “Трябва да
ударим злото в брадич-
ката. Брадичката се на-
рича Цветан Цветанов,
Бойко Борисов и Стани-
мир Флоров. Ударим ли
ги тях, вкараме ли ги в
затвора, цялата мутрен-
ска схема ще пропадне.
Тогава всичко ще може
да се оправи. Освен това,
ако те влязат в затвора,
всеки следващ ще го е
страх”, каза Шамара.

“Всички сме бесни от

това управление, което
подслушва своите граж-
дани. 150 000 души да са
подслушвани с техника за
борба с тероризма озна-
чава, че те ни третират
като врагове и ние ще се
бием с тях. Трябва да се
бием до дупка, за да вля-
зат истински доказаните
престъпници в затвора”,
каза още той.

“Огромното напреже-
ние, което се струпа
върху МВР и Цветанов,
трябва да доведе до
очаквания резултат, гер-
баджиите да запознат да
се карат помежду си,
Цветанов да изчезне от
политиката и ГЕРБ да
стигне до погром на из-
борите, за да може след
това България да се
възстанови от това наше-
ствие. През последните 4
години те въведоха кон-
трол върху медиите,
върху говоренето и взеха
да ни подслушват и се
опитаха да ни върнат в
състояние на подчинени
крепостни селяни, което
е абсолютно недопусти-
мо. Първо трябва да ядат
бой на изборите, за да
може постепенно да
възстановим нещо нор-
мално”, коментира поли-
тологът Евгений Дайнов,
който също се присъеди-
ни към протеста, държей-
ки в ръка огромно ухо.

“И преди това е имало

разрушителни правител-
ства, но те успяваха да
разрушат държавни инсти-
туции или икономиката
или и двете, а това прави-
телство разруши икономи-
ката, разруши държавата

и до голяма степен разло-
жи обществото”, добави
той. Сега хората не си
вярват един на друг, вни-
мават какво говорят, ГЕРБ
възстановиха доносничес-
кия апарат, във всяка ин-

ституция има по един до-
носник, във всяко село
също. Върнаха ни във вре-
мената на народната ми-
лиция, която само слухте-
ше и нищо друго не пра-
веше, каза още Дайнов.

Недоволни отново скочиха
срещу Столичната община

КАНДИДАТ-СТУДЕНТИ ЗА СУ
ПИСАХА ЗА ВЪЗСТАНОВЯВАНЕТО
НА БЪЛГАРСКАТА ДЪРЖАВА

Два автобуса ще бъдат
взривени край Ихтиман на 26
април като част от следствен
експеримент по случая с атен-
тата на летище Бургас от 18
юли 2012 г. Следователите
обясняват, че възстановката ще
даде повече яснота за терори-
стичното нападение, отнело
живота на петима израелски
туристи, на българския шофь-
ор на автобуса и атентатора,
съобщи БНТ.

Събраната информация от
охранителните камери и сви-

В парка
“Заимов” в
София деца
боядисаха
огромно
великденско
яйце.
Инициативата
е на район
“Оборище”
и е част от
великденските
празници
в общината

детелските показания ще по-
могне на следователите мак-
симално точно да възпроизве-
дат взрива. Автобусите са заку-
пени от Европол. На мястото
ще бъдат поставени и човешки
макети, изработени от желиран
материал на силиконово-кола-
генна основа. Мускулната и
костна плътност на куклите е
близка до реалната.

Следователят Георги Илиев
разказа, че целта на експери-
мента е да уточни кога точно се
е случил взривът - дали когато

атентаторът е поставял раница-
та си в багажното отделение,
или преди това. Повторението
на атентата щяло да даде отго-
вор и на въпроса дали намере-
нието на терористите е било да
задействат бомбата след потег-
лянето на автобуса, за да има
повече жертви. Затова ще бъде
взривено приблизително също-
то количество експлозив като
преди година на летището в
Бургас. Човешките макети ще
бъдат поставени на съответните
разстояния като при атентата.

Снимка
ПРЕСФОТО/БТА

Следователи повтарят взрива
от летище Бургас край Ихтиман
Следователи повтарят взрива
от летище Бургас край Ихтиман
Следователи повтарят взрива
от летище Бургас край Ихтиман
Следователи повтарят взрива
от летище Бургас край Ихтиман
Следователи повтарят взрива
от летище Бургас край Ихтиман

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Протестиращите поискаха не само Цветанов да се
оттегли, но и незаконното подслушване незабавно да спре
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I. На основание Заповед № 84/18.04.2013 г. на Кмета на Община Николаево, Община
Николаево обявява публични търгове с явно наддаване за продажба на следните

общински земеделски имоти:
1. Поземлен имот с идентификатор 48163.73.437 с площ 11,616 дка., с трайно предназначение на

територията: Земеделска; с начин на трайно ползване: Изоставена орна земя; категория на земята V; при
граници на имота: 48163.214.30, 48163.73.416, 48163.73.436, 48163.73.379; номер по предходен план: 000437
в землището на с. Елхово, общ. Николаево (процедура по Решение № 138 / 29.03.2013 г. на ОбС Николаево).
Начална тръжна цена за продажба на имота 5402,00 лв. (пет хиляди четиристотин и два лева).

2. Поземлен имот с идентификатор 48163.73.567 е с площ 22,882 дка.; с трайно предназначение на
територията: Земеделска; с начин на трайно ползване: Изоставена орна земя; категория на земята V; номер
по предходен план: 000567 в землището на с. Елхово, общ. Николаево (процедура по Решение № 139 /
29.03.2013 г. на ОбС Николаево). Начална тръжна цена за продажба на имота 10641,00 лв. (десет хиляди
шестстотин и четиридесет и един лева).

3. Поземлен имот с идентификатор 48163.527.290 с площ 42,817 дка.; с трайно предназначение на
територията: Земеделска; с начин на трайно ползване: Изоставена орна земя; категория на земята VIII;
номер по предходен план: 001290 в землището на с. Елхово, общ. Николаево (процедура по Решение №
140 / 29.03.2013 г. на ОбС Николаево). Начална тръжна цена за продажба на имота. 7301,00 лв. (седем хиляди
триста и един лева).

4. Поземлен имот с идентификатор 48163.527.709 с площ 23,491 дка.; с трайно предназначение на
територията: Земеделска; с начин на трайно ползване: Изоставена орна земя; категория на земята X; номер
по предходен план: 000709 в землището на с. Елхово, общ. Николаево (процедура по Решение № 141 /
29.03.2013 г. на ОбС Николаево). Начална тръжна цена за продажба на имота 2115,00 лв. (две хиляди сто
и петнадесет лева).

5. Поземлен имот с идентификатор 48163.527.712 с площ 25,557 дка.; с трайно предназначение на
територията: Земеделска; с начин на трайно ползване: Изоставена орна земя; категория на земята X; номер
по предходен план: 000712 в землището на с. Елхово, общ. Николаево (процедура по Решение № 142 /
29.03.2013 г. на ОбС Николаево). Начална тръжна цена за продажба на имота 2301,00 лв. (две хиляди триста
и един лева).

6. Поземлен имот с идентификатор 48163.527.904 с площ 18,835 дка.; с трайно предназначение на
територията: Земеделска; с начин на трайно ползване: Изоставена орна земя; категория на земята VIII;
номер по предходен план: 000904 в землището на с. Елхово, общ. Николаево (процедура по Решение №
143 / 29.03.2013 г. на ОбС Николаево). Начална тръжна цена за продажба на имота 3108,00 лв. (три хиляди
сто и осем лева).

7. Поземлен имот с идентификатор 48163.633.473 с площ 39,543 дка.; с трайно предназначение на
територията: Земеделска; с начин на трайно ползване: Изоставена орна земя; категория на земята X; номер
по предходен план: 001473 в землището на с. Елхово, общ. Николаево (процедура по Решение № 144 /
29.03.2013 г. на ОбС Николаево). Начална тръжна цена за продажба на имота 3678,00 лв. (три хиляди
шестстотин седемдесет и осем лева).

8. Поземлен имот с идентификатор 48163.633.701 с площ 64,076 дка.; с трайно предназначение на
територията: Земеделска; с начин на трайно ползване: Изоставена орна земя; категория на земята X; номер
по предходен план: 000701 в землището на с. Елхово, общ. Николаево (процедура по Решение № 145 /
29.03.2013 г. на ОбС Николаево). Начална тръжна цена за продажба на имота 6344,00 лв. (шест хиляди триста
четиридесет и четири лева).

9. Поземлен имот с идентификатор 48163.988.359 с площ 20,444 дка.; с трайно предназначение на
територията: Земеделска; с начин на трайно ползване: Изоставена орна земя; категория на земята VIII;
номер по предходен план: 001359 в землището на с. Елхово, общ. Николаево (процедура по Решение №
146 / 29.03.2013 г. на ОбС Николаево). Начална тръжна цена за продажба на имота 3486,00 лв. (три хиляди
четиристотин осемдесет и шест лева).

II. Търговете ще се проведат на 27.05.2013 г., както следва:
 търгът по раздел I, точка 1 - 10.00 часа
 търгът по раздел I, точка 2 - 10.15 часа
 търгът по раздел I, точка 3 - 10.30 часа
 търгът по раздел I, точка 4 - 10.45 часа
 търгът по раздел I, точка 5 - 11.00 часа
 търгът по раздел I, точка 6 - 11.15 часа
 търгът по раздел I, точка 7 - 11.30 часа
 търгът по раздел I, точка 8 - 11.45 часа
 търгът по раздел I, точка 9 - 12.00 часа

в сградата на Общинска администрация Николаево, гр. Николаево, обл. Стара Загора, ул. “Георги Бенковски”
№ 9, II-ри етаж, Заседателна зала.

III. Депозит за участие във всеки един от търговете - 10 % от обявената начална тръжна цена, се внася
в касата на Община Николаево в срок до 23.05.2013 г.

IV. Тръжни документи се закупуват в срок 23.05.2013 г., в стая № 12 в сградата на Общинска
администрация Николаево всеки работен ден от 9.00 до 16.00 часа, срещу заплащане на невъзстановими
30,00 лв., внесени в касата на Община Николаево или по сметка BIC - UNCRBGSF - Уникредит Булбанк
АД, клон Казанлък; IBAN - BG18 UNCR 9660 8484 1132 13, код за вид плащане - 44 70 00.

V. Оглед на имотите - всеки работен ден от 8.00 до 13.00 часа срещу документ за платена тръжна
документация.

VI. Заявленията за участие в търговете се подават в стая № 12 в сградата на Общинска администрация
Николаево, запечатани в непрозрачен плик, като краен срок за подаването им е 23.05.2013 г., 17.00 часа.

За справки: служба “Общинска собственост” при Общинска администрация гр. Николаево, стая 12,
тел. 04330 / 20-40

Д-р Емил Райнов:

С парите за подслушване можеха
да вдигнат 2,5 пъти заплатите
в спешната помощ

С

Единна методика за заплащане в държавните
болници, предлагат от Коалиция за България

лед като досега дър-
жавата си позволява-
ше да дава 100 млн.
лв. за подслушване,
сметката показва, че

ако тези 100 млн. се дадат за
спешната помощ, заплащането
ще скочи около 2,5 пъти. Това
каза водачът на листата на Коа-
лиция за България в Ловеч д-р

Емил Райнов, който се срещна с
лекари заедно с водача на лис-
тата на Коалиция за България
във Варна Пламен Орешарски и
д-р Таня Андреева от граждан-
ската квота на Коалиция за
България.

В началото на срещата Рай-
нов, който е бивш зам.-министър
на здравеопазването, маркира

основополагащи принципи в
програмата на БСП за сектора и
мерките, които трябва да се взе-
мат. Той каза, че здравеопазва-
нето е в криза, която не е имало
в последните 20 години и мерки-
те в програмата на БСП са спеш-
ните, за да се спре този разпад.

Единият от принципите в про-
грамата е извеждане на профи-

лактиката на преден план в
здравеопазването, което да ста-
не социално достъпно за всеки.
Според БСП е нужно и  възста-
новяването на диспансерната
форма на наблюдения.

Бившият зам.-министър на
здравеопазването изтъкна нуж-
дата от държавно, директно суб-
сидиране на лекарските практи-
ки, както и малките, общински
болници в отдалечените и
труднодостъпни региони. Той до-
бави, че у нас в последните го-
дини ножицата на заплатите се
е отворила много - така едни
лекари взимат около 10-20 хил.
лв., а други по 400 лв. Затова от

Коалиция за България предла-
гат в държавните болници да се
създаде единна методика за
заплащане. Друга мярка на БСП
е връщане на таксата от 1 лв. за
българските пенсионери. Доц.
Жеков от Медицинския универ-
ситет посочи, че държавата дава
около 200 000 лв., за да се изучи
и подготви млад лекар.

Изминаха 4 години доста
деструктивни в цялата систе-
ма на здравеопазването и спо-
ред мен трябва да продължи
търсенето на консенсус в на-
соките на реформите, заяви и
Пламен Орешарски на среща-
та с лекарите.

Ивайло Калфин подари на британския
политик Найджъл Фараж часовник, за
да му напомня всяка минута, че не е прав
с прогнозите си за вълна от гладни бълга-
ри на британските острови след отпада-
нето на ограниченията за работа на 1
януари 2014 г.

Двамата се срещнаха в събота в Со-
фия, където британската телевизия
“Ченъл 4” снима филм за Фараж в наве-
черието на местните избори във Велико-
британия на 2 май. “Електронният часов-
ник е изобретен именно от български
емигрант. Сложете го на бюрото си, за
да ви напомня, че грешите с прогнозите,
с които плашите съгражданите си. Бълга-
рите нито са заплаха, нито ще изядат
социалните помощи на британците”, каза
Калфин на Фараж.

 В разговора си с Фараж Ивайло Кал-
фин подчертава, че от 6 години българи-
те вече могат да пътуват, да живеят и да

КАЛФИН ПОДАРИ ЧАСОВНИК
НА ФАРАЖ, ЗА ДА МУ НАПОМНЯ
ГРЕШКИТЕ ЗА БЪЛГАРИТЕ

учат във Великобритания и че единстве-
ното, което ще се промени след 1 януа-
ри, е, че тези, които работят на черно,
ще почнат да правят вноски към британ-
ската социална система.

По данни на британската статистика
между 30 000 и 35 000 българи (2009 г.)
живеят на Острова и всеки четвърти от
тях е студент. На 600 британци, които
нямат работа, един е българин. Калфин
подчерта, че вероятността емигрантите
да получат социални помощи е много
по-малка, отколкото британските граж-
дани.

Ивайло Калфин се оказа единствени-
ят български политик, престрашил се да
влезе в директен спор с Фараж. Екипът,
снимащ филма, сподели, че са търсили
представители на различни български
институции и политически партии, но ни-
кой не се е решил да се изправи срещу
британския политик.

Д
Десетки къщи в Русе пропадат за-

ради лошо направена канализация. Хо-
рата са отчаяни, защото никой не обръ-
ща внимание на проблема им. Близо
50 семейства се чудят дали живеят в
европейски град или в затънтено село.
30 години улицата им е в дупки и кал,
а през зимата по нея не може да се
минава. Линейки и таксита отказват да
влизат на улицата, защото пропадат в
огромните кратери. Положението става
още по-лошо, след като преди няколко
години се подменя канализацията.

“Тя пропада вследствие на водата,
която се натрупва, а оттам получава
улягане и по този начин водата влиза

КЪЩИ В РУСЕ ПРОПАДАТ ЗАРАДИ
ЛОШО НАПРАВЕНА КАНАЛИЗАЦИЯ

под основите на къщите ни”, обясни
Христо Койчев. Боряна Костова допълва,
че не могат да ползват таксита през
зимата.  От общината признават, че про-
блемите на улица “Даскал Тони” са
свързани с лошото изпълнение на кана-
лизацията. За съжаление после са
възникнали няколко аварии във водо-
преносната мрежа, което е породило на-
рушение на асфалтовата настилка, там
частичен ремонт няма да спаси положе-
нието, заяви Димитър Наков, зам.-кмет
по устройство на територията. Улицата
вече е включена в списъка за цялостно
преасфалтиране. Очаква се то да се
случи до края на годината.

42 растения посадиха
в събота млади
социалисти от
столичния район
“Надежда” пред клуба
на партията в
квартала. Числото бе
избрано символично,
защото се избира
42-ия парламент.
“Посадихме 5 червени
и 5 бели рози, защото
сме сигурни, че на
12 май България ще
гласува с номер 5”,
категорични бяха
младите. В събитието
участие взеха и
кандидат-депутатите
от 25 МИР
Радостинка Василева
и Зефир Николов.
Градинката, която
бе облагородена, се
намира пред клуб
на БСП, който бе
опожарен в кампа-
нията през 2009 г.С
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зтласкването на
ромското малцинст-
во по периферията
на обществото, вло-

И

СПОРЕД ДОКЛАД НА САЩ: ЛОШАТА
МЕДИЙНА СРЕДА И КОРУПЦИЯТА СА
ГЛАВНИТЕ ПРОБЛЕМИ В БЪЛГАРИЯ

шаването на медийната
среда заради политически
и корпоративен натиск,
злоупотребата с подслуш-
ването, корупцията и без-
наказаността са главните
проблеми пред България.
Това се посочва в годиш-
ния доклад на Държавния
департамент на САЩ за
състоянието на правата на
човека в страната ни.

В доклада се посочва,
че “има съобщение от жур-
налисти, че политически
партии, включително чле-
нове на управляващата
партия, притискат медии и
заплашват да унищожат
бизнеса им, ако публику-

ват определени статии,
което предизвиква авто-
цензура”. Освен това се
отчита, че продължава за-
грижеността за влошава-
нето на медийната среда
заради корпоративния и
политически натиск, който,
комбиниран с растящата
концентрация на медийна
собственост, сериозно
накърнява медийния плу-
рализъм. Сред проблеми-
те е и корупцията, която
продължава да пречи на
способността на правител-
ството да действа и подко-
пава общественото дове-
рие към правосъдието и
други държавни институ-
ции. Според анкетираните
неправителствени органи-
зации и опозиционни пар-
тии свързани с правител-

ството бизнесмени прибяг-
ват до изнудване и натиск,
за да осигурят подкрепа на
избирателите за управля-
ващата партия ГЕРБ на ме-
стните и президентските
избори през 2011 г.

В доклада са посочени
и лошите условия в затво-
рите и арестите, протака-
нето на дела в съдебната
система, злоупотреба на
властите с подслушване,
насилието и дискримини-
рането на жени и деца,
антисемитски вандализъм
и др.

Критикувани са непро-
зрачността в дисциплинар-
ните наказания на ВСС,
задръстването на съдили-
щата със затлачени дела и
дългогодишното влачене
на наказателните процеси.
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Ч
 œ‡ÚËˇ Ú˙ÒË „Î‡ÒÛ‚‡˘Ë ·‡Î‡ÏË.œÂÍ‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÏˇÒÚÓ,Á‡

ÒÓÍ ÓÚ ÚË - ˜ÂÚËË „Ó‰ËÌË.
 ÕÂÍ‡ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡ ÂÍÒÔÔËË‡ ÌÂÁ‡ÍÓÌÌÓ ÔË‰Ó·ËÚÓÚÓ ÓÚ

ÓÌÂÁË, ÍÓËÚÓ ÔÂÁ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ 3.5 „Ó‰ËÌË ÒÂ ÔÂ‚˙Ì‡ı‡ ‚ ÏË-
ÎË‡‰ÂË. “Ó„‡‚‡ ÍÂ‰ËÚÌËÚÂ ÏËÎËÓÌÂË Ò‡ÏË ˘Â ÚË˜‡Ú ‰‡ ‚˙˘‡Ú
Á‡„‡·ÂÌÓÚÓ.

 √ÓÎˇÏ Á‡Î˙Í „Î˙ÚÌË , „ÓÎˇÏ‡ ‰ÛÏ‡ ÌÂ Í‡Á‚‡È , ÚË Á‡Î˙Í‡
ÒË „Ó Î‡ÔÌ‡Î ‚Â˜Â Ë ‡ÍÓ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒË ËÁÔ˙ÎÌË¯ Ó·Â˘‡ÌËˇÚ‡ -
ÌÂÓ·ıÓ‰ËÏÓ Â ‰‡ ËÁÔÎ˛Â¯ Á‡Î˙Í‡

  ‡ÚÓ ·Â¯Â 4 „Ó‰ËÌË Ì‡ ‚Î‡ÒÚ, Á‡˘Ó ÌÂ „Ë ‚Í‡‡ ÍÂ‰ËÚ-
ÌËÚÂ ÏËÎËÓÌÂË ‚ Á‡Ú‚Ó‡. ‡ ÒÂ„‡ ÔÂ‰ËÁ·ÓÌÓ Ó·Â˘‡‚‡¯. ‚ËÌ‡
ËÏ‡, ‚ËÌÓ‚ÌË ÌˇÏ‡. Ó·Ë˜‡ÈÌ‡ ÒËÚÛ‡ˆËˇ ‚ ·„. ÚÓ‚‡ ‰ÓÍ‡Á‚‡, ˜Â
‚ÒË˜ÍË ‚ËÒ¯Ë ÔÓÎËÚËˆË Ò‡ ‡„ÂÌÚË ÓÚ ‰Ò, ÚÓÂÒÚ ·‡Ì‰‡ Ï‡ÙËÓÚË,
ÍÓˇÚÓ ‚Á‡ËÏÌÓ ÒÂ ÔÓ‰‰˙Ê‡. Á‡ÚÓ‚‡ „‡‚‡Ì „‡‚‡ÌÛ ÓÍÓ ÌÂ ‚‡‰Ë
Ë ÌˇÏˇ ÓÒ˙‰ÂÌ ·Ë‚¯ ÏËÌËÒÚ˙. ‰ÓÍ‡‡ı‡ Ì‡Ó‰‡ ‰Ó ÔÓÒÂ¯Í‡
ÚÓˇ„‡ Ë ËÏ‡Ú Ì‡„ÎÓÒÚÚ‡ ‰‡ ËÒÍ‡Ú ÓÚÌÓ‚Ó ‚Î‡ÒÚÚ‡. ·„ Â Â‰ËÌÒÚ‚Â-
Ì‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡ ‚ Ò‚ÂÚ‡, Í˙‰ÂÚÓ ‡·ÓÚÂ˘ËÚÂ ÌÂ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÒË ÔÎ‡ÚˇÚ
ÚÓÍ‡. ‰‡ ÌÂ „Ó‚ÓËÏ Á‡ ı‡Ì‡ - ÒÚÓË¯ „Î‡‰ÂÌ ‰ÓÍ‡ÚÓ ÛÏÂ¯.

 ÕÂ ËÒÍ‡Ï ÌË˘Ó ‰‡ ÏË ‰‡‚‡¯,Ò‡ÏÓ ‰‡ ÌÂ ÚË ‚ËÊ‰‡Ï
ÔÓ‚Â˜Â Ò‡ÏÓ‰Ó‚ÓÎÌ‡Ú‡ ÙËÁËÓÌÓÏËˇ.

 “ÓÁË Í‡Ì‰Ë‰‡Ú Á‡ Ì‡Ó‰Ì‡Ú‡ Î˛·Ó‚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ‰‡ ‰ÓÒ‡Ê‰‡
Ì‡ ‚ÒË˜ÍË,ÓÚÌÓ‚Ó Í‡ÏÔ‡ÌËˇÚ‡ ÏÛ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡‚‡ Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌÓ Ë
Ò‡ÏÓ ‰Ó —Ú‡ÌË¯Â‚ Ë ¡—œ. ÕË˘Ó ÌÓ‚Ó ÔÓ‰ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓ,Ó„‡ÌË˜ÂÌ‡Ú‡
ÏËÒÎÓ‚Ì‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ ÌÂ ‚Â˘‡Â ÌË˘Ó ‰Ó·Ó Á‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ ÌË.

 ◊ÂÒÚÌÓ, ÓÚ‚‡˘‡‚‡ ÏÂ ‚ÒÂ ÔÓ‚Â˜Â, ÌÂ ÒÂ ÒÔˇ ‰‡ ÒÔÓ-
ÏÂÌ‡‚‡ ËÏÂÚÓ Ì‡ ÚÓÁË ÔÛÒÚË ÒÚ‡ÌË¯Â‚. œË‡ËÚÂ,Ì‡ÔË¯ÂÚÂ ÏÛ
ÌÂ˘Ó Á‡ ·ÂÁ‡·ÓÚËˆ‡, Á‡ „Î‡‰ÌË ıÓ‡, ˜Â Ú‡ˇ ·ÂÁ‡·ÓÚËˆ‡ ÏÛ
ËÁˇ‰Â „Î‡‚‡Ú‡ Ë Ô‡Í ˘Â ÏÛ ˇ ËÁˇ‰Â

 ◊‡Í‡È ‰‡ ÒÔÂ˜ÂÎË¯ ËÁ·ÓËÚÂ, ‰‡ Ò˙ÒÚ‡‚Ë¯ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚Ó
Ë ÚÓ„‡‚‡ ‰‡ ‡Á‰‡‚‡¯ ÏËÎËÓÌË Ì‡ ÔÂÌÒËÓÌÂËÚÂ.¿ Á‡ ÒÂ„‡ - Á‡
‡Á‰‡‚‡ÌÂ ËÏ‡¯ Ò‡ÏÓ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌËÚÂ ÒË ÏËÎË‡‰Ë Ó„‡·ÂÌË ÓÚ
·˙Î„‡ÒÍËˇ Ì‡Ó‰.

 ¡ÓËÒÓ‚ ·Â Ô˙‚ËˇÚ ÔÂÏËÂ ÒÎÂ‰ Δ‡Ì ¬Ë‰ÂÌÓ‚, ÍÓÈÚÓ ÒË
ÓÚË‚‡ ÒÎÂ‰ Ï‡ÒÓ‚Ë „Î‡‰ÌË ·ÛÌÚÓ‚Â. «‡ 42 ÏÂÒÂˆ‡ √≈–¡ Ì‡ÚÛÔ‡
8 ÏÎ‰ ‰˙Î„, ÓÒÚ‡‚Ë Ì‡‰ 800 000 ·ÂÁ‡·ÓÚÌË - 100 000, ÓÚ
ÍÓËÚÓ ÏÎ‡‰ÂÊË. ¡ÓËÒÓ‚ Â Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌËˇÚ ÔÂÏËÂ, ÍÓÈÚÓ Á‡Ï‡ÁË
Á‡ÔÎ‡ÚËÚÂ Ë ÔÂÌÒËËÚÂ. ÀÂÍ‡ÒÚ‚‡Ú‡ ÒÂ Û‚ÂÎË˜Ëı‡ Ò Ì‡‰ 500%,
‡ ı‡ÌËÚÂ Ò ·ÎËÁÓ 50%. —Â‰ÌËˇÚ Ë Ï‡Î˙Í ·ËÁÌÂÒ ·Â ÛÌË˘ÓÊÂÌ

 ¡Â‰ÌË ‚˙Á‡ÒÚÌË ·˙Î„‡Ë, ÔÂÌÒËËÚÂ ‚Ë ˘Â ·˙‰‡Ú „ÂÌÓˆË‰,
‰ÓÍ‡ÚÓ Ë‚‡ ÛÔ‡‚Îˇ‚‡˘Ë Í‡ÚÓ ·ÓÈÍÓ ·ÓËÒÓ‚, ÍÓËÚÓ ı‡˜‡Ú ÔÓ
Ì‡‰ 3 ÏËÎË‡‰‡ Ì‡ „Ó‰ËÌ‡, Á‡ ‰‡ ‡Á‚˙Ê‰‡Ú ÓÚÍ‡Á‚‡˘ËÚÂ ‰‡
Û˜‡Ú, ‡·ÓÚˇÚ Ë ÒÔ‡Á‚‡Ú Á‡ÍÓÌËÚÂ!!! —‡Ï Ë ÔÓÁÓ Â ıÓ‡Ú‡,
ËÁ„‡‰ËÎË ‰˙Ê‡‚‡Ú‡, ‰‡ ÓˆÂÎˇ‚‡Ú Ì‡ ˙·‡ Ì‡ „Î‡‰Ì‡Ú‡ ÒÏ˙Ú,
‡ ÔÓÎËÚËˆËÚÂ ‰‡ ÔËÎÂˇÚ ÍÓÎÓÒ‡ÎÌË ÒÛÏË Á‡ ÔÓÊËÁÌÂÌË ÔÓÏÓ˘Ë
Ì‡ Á‰‡‚Ë Ë Ô‡‚Ë ÔÓÎÛ˜Ó‚ÂˆË, ÍÓËÚÓ ÌÂ ÊÂÎ‡ˇÚ ‰‡ ÒÂ ÚÛ‰ˇÚ

 –‡Á·Ë‡ ÒÂ, ˜Â ÍÂ‰ËÚÌËÚÂ ÏËÎËÓÌÂË Ò‡ ·ËÎË ÓÚ ¡ œ.
¿Ï‡ ÚÓÈ Ë ¬ÓÊ‰‡ ¡¡ ·Â¯Â ÓÚ ¡ œ, ‡ ÏÓÊÂ Ë Ó˘Â ‰‡ Â. —‡ÏÓ
˜Â Ì‡ÎË ÁÌ‡ÂÚÂ, ˜Â ¡ œ ÒÂ ÏÛÎÚËÔÎËˆË‡ ‚ ÏÌÓ„Ó Ô‡ÚËË, Â‰Ì‡
ÓÚ ÍÓËÚÓ Ë √≈–¡. ¿ ÍÂ‰ËÚÌËÚÂ ÏËÎËÓÌÂË Ò‡ ÓÚ Ò˙ÔÓ‚ÓÊ‰‡˘ËÚÂ
‡ÍÚË‚Ë. ÕÓ ¿„ÂÌÚ ¡Û‰‡ ‰‡ ÌÂ ÌË Ô‡‚Ë ˜‡Í ÚÓÎÍÓ‚‡ Ì‡ ·Û‰‡ÎË.
«‡˘ÓÚÓ ˜ÂÚËË „Ó‰ËÌË ÚÓÈ ËÏ‡¯Â ˆÂÎËˇ ‚Î‡ÒÚÓ‚Ë ÂÒÛÒ Ë ÌÂ
Ì‡Ô‡‚Ë ÌË˘Ó. fl‚ÌÓ Â, ˜Â Ò ËÚ‡ÌÂ Ì‡ Ï‡˜ÎÂÚ‡, Ë„‡ Ì‡ ÚÂÌËÒ
Ë Ó·ËÍ‡ÎˇÌÂ ËÁ ¡˙Î„‡Ëˇ ‰‡ ÂÊÂ¯ ÎÂÌÚË˜ÍË ÌÂ ÒÚ‡‚‡. ¿Í˙Î Ë
‚ÓÎˇ ÒÂ ËÒÍ‡. ¬Ë‰ˇ ÒÂ, ˜Â ÌËÚÓ Â‰ÌÓÚÓ, ÌËÚÓ ‰Û„ÓÚÓ „Ó ËÏ‡Ú,
Á‡ÚÓ‚‡ ÌˇÏ‡Ú Ô‡‚Ó Ì‡ ‚ÚÓË ¯‡ÌÒ.

 —ÎÂ‰‚‡˘‡Ú‡ ÒÚ˙ÔÍ‡ Ì‡ ÚÓÁË ·ÂÁÓ‰ÌËÍ Â ‰‡ Ì‡Ô‡‚Ë
ÍÓÌˆÎ‡„ÂË Á‡ ÔÂÌÒËÓÌÂËÚÂ,Í˙‰ÂÚÓ ‰‡ „Ë ÚÂÔÂ Ì‡ ÍÓÌ‚ÂÈ,Á‡ ‰‡
ÌÂ ËÏ ‰‡‚‡ ÔÂÌÒËË Ë ‰‡ ÌÂ ÏÛ ˇ‰‡Ú ÙËÒÍ‡ÎÌËˇ ÂÁÂ‚

 ¡ÓËÒÓ‚ ÏÌÓ„Ó ÌÂ‡ÁÛÏÌÓ ÒË ÒÂ Á‡ÒËÎËÎ Ô‡Í Í˙Ï ‚Î‡ÒÚÚ‡.
¿ÍÓ ÚÂ Â ÒÚ‡ı, ˜Â ‡ÍÓ ÓÒÚ‡ÌÂ¯ ·ÂÁ ‚Î‡ÒÚ ˘Â ÚÂ ÔËÎ‡Ô‡
ÔÓÍÛ‡ÚÛ‡Ú‡, ÚÓ ÌÂ ÔÓÔÛÒÍ‡È Ë ‰Û„ÓÚÓ ÍÓÂÚÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ÚË ÒÂ
ÒÎÛ˜Ë. ¿ÏË Í‡ÚÓ ˇ ‚ÁÂÏÂ¯ - ‰‡ÎË ˘Â ËÏ‡¯ ‚ÂÏÂ Ë ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ
Ò‡ÏÓ ÓÍÓÎÓ ‰‚‡ - ÚË ÏÂÒÂˆ‡ ÒÎÂ‰ ÚÓ‚‡ ‰‡ ÒÂ ÒÍËÂ¯ Ô‡Í ‚
œ‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÂÌ‡Ú‡ ‰‡ ÒË ìÏÂË¯î Í˙‚ÌÓÚÓ.

 ≈ Í˙‰Â ·Â¯Â ÚÓÈ ÚÂÁË 4 „.? ÕËÂ ÔËÚ‡ÏÂ ÔÓ ÚÓÁË ‚˙ÔÓÒ,
ÌËÂ Ì‡Ó‰‡, Ì‡ÎË Á‡ÚÓ‚‡ ·Â¯Â ËÁ·‡Ì? ŸÓÏ Â Ó˘Â Ì‡ ÚÓÁË
‚˙ÔÓÒ ÚÓÈ, Á‡ Í‡Í‚Ë ËÁ·ÓË ÒÂ Â Á‡„ÓÚ‚ËÎ, Í‡Í‚Ë ‡„ËÚÍË Ô‡‚Ë?
≈ ÚÓ‚‡ Â ÒÏÂ¯Ì‡ Ë Ú˙ÊÌ‡, Ê‡ÎÍ‡ Í‡ÚËÌÍ‡ Ì‡ Ì‡¯Ëˇ ÊË‚ÓÚ, Ì‡
ËÁ·ÓË ÒÂ Ì‡ÚËÒÍ‡Ú Á‡ ‚Î‡ÒÚ, ÒÎÂ‰ ËÁ·ÓË Á‡ÔÓ˜‚‡ Á‡ Úˇı ÊË‚ÓÚ‡
Ë —¿ÃŒ«¿¡–¿¬¿“¿!!!

¿ Ì‡Ó‰Ì‡Ú‡ Î˛·Ó‚ ÓÚÌÓ‚Ó Û‰‡Ë Ì‡ ÔÓÁ‡·‡‚ÂÌ‡ ÔÓÂÁËˇ:

√Â·Â ˆ˙ÙÌ‡ Ì‡ ·‡ÎÍÓÌ‡,
Ò‚ÂÚÎËÌ‡ Ë ˆ‚ˇÚ ÒÚÛË.
¿ÎÓ ¬‡Ì¸Ó..., ‚ ÚÂÎÂÙÓÌ‡,
ÃË¯Ó- ·Ë‡Ú‡ ÒÔ‡ÒË!
¿ÎÓ ¬‡Ì¸Ó..., —Â - –Â-—Â-ÚÓ,
‚Î‡ÒÚÌÓ ÌˇÍ‡Í ÒË Á‚Û˜Ë,
EÒ- ÂÏ -ÂÒ Ò˙Ò ≈- „Â- ÌÂ-ÚÓ:
¬Û˜Í‡Ú‡ ÏË Á‡Ô‡ÁË!
—Â-Â -ÒÂ-Ú‡ ÓÚ ‡Ï‚ÓÌ‡,
·˙ÁÓ ÒÚ‡ÒÚÌÓ ÒÂ ˜ÂÚ‡Ú.
«‡Í‡˜ÂÌË Ì‡ ÔËÓÌ‡
‰ÓÍÚÓÒÍË Ò˙‰·Ë ‚ËÒˇÚ.
÷ˇÎ‡ ÌÓ˘ Ò ≈ÏÓ ‘‡Ò‡,
·Ë‰Ê-·ÂÎÓÚ Í‡Â ÔÎ˛˘Ë.
—ÛÚËÌ, ‰‡ ËÁÔ˙ÎÌË ·‡Ò‡:
‡‚ËÓÌ,Ï‡˜ÎÂ, ÏÂ˜ÚË...
—ÔÓÚÌË Á‡ÎË, Ï‡„ËÒÚ‡ÎË,
ÚËÍÓÎ¸Ó Ì‡‚Â‰ ÒÂ ÂÈ!
» Í‡ÎËÌÍËÚÂ Á‡ÔˇÎË:
’ÂÈ, ÊË‚ÓÚ Á‰‡‚ÂÈ, Á‰‡‚ÂÈ...
¿ —Ú‡ÌË¯Â‚ Â ‚ËÌÓ‚ÂÌ.
“ÛÈ Â ˇÒÌÓ, ÚÓ ÒÂ ÁÌ‡È.
ƒ˙Î„ Ì‡Ó‰ÂÌ Ë ÒËÌÓ‚ÂÌ,
„Â·Â˙Ú „‡‰Ë ‰Ó Ï‡È.
ƒÌÂÒ ÃÓÌÚ‡Ì‡, ÛÚÂ ‚ œÎÂ‚ÂÌ,
Ô‡‚Ì‡ ¯ÍÓÎ‡ ÒÂ Ó‰Ë.
¬Î‡ÒÚ Ò˙‰Â·Ì‡ Ë Û‰Ó·Ì‡,
ÔÓÍÛÓ ‰‡ Ì‡ÁÌ‡˜Ë.
 ÓÌÒÚËÚÛˆËˇ, Á‡ÍÓÌË,
·ËÚÍ‡, Ò‡ÏÓ Á‡ ¬≈–“”!
¬Î‡ÒÚ ÔÓ Í˙ÒË Ô‡ÌÚ‡ÎÓÌË,
Ë ‚ ˙Í‡ Ò˙Ò ¬ËÌÂÚÛ.

„Червените кредитни милионери да върнат
парите, ще плащаме пенсии”, най-великодуш-
но заяви преди дни Бойко Борисов. В същото
време бившият финансов министър Симеон Дян-
ков се похвали сам, че спасил държавата от
фалит. Интернет потребителите обаче мълние-
носно свързаха последната изява на Борисов
с твърденията му, че не ГЕРБ, а българските
пенсионери са изяли фискалния резерв, и мо-
ментално изригнаха срещу него. Очаквано под
ударите на коментарите попаднаха представи-
тели и на други партии и движения, но недовол-
ството масово бе насочено под поредното по-
пулистко и предизборно обещание за повече
пари за песнионерите.

„Монолог или диалог?
Светът в обектива на гло-
балните телевизии” се на-
рича проектът, с който доц.
д-р Мария Нейкова от Фа-
култета по журналистика и
масови комуникации е
ангажирала свои студенти
и докторанти.

Случва ли се диалогът
между континентите и
държавите? Могат ли ме-
диите да подпомагат об-
щуването им? Ще се за-
творим ли в своите конти-
нентални, регионални, ра-
сови, религиозни и
всевъзможни други гета?
Или ще се опитаме да ви-
дим, чуем и разберем дру-
гите? “Глобалните новинар-
ски телевизии с формат 24/
7, с претенции за регио-

АМБИЦИОЗЕН ПРОЕКТ ВЪВ ФЖМК
СЛЕДИ ГЛОБАЛНИТЕ 24-ЧАСОВИ TV

Облакът от ключовите думи на 11 глобални 24-часови
новинарски телевизии през ноември 2012 г.

 нови 3 отличия може да
се похвали Българската на-
ционална телевизия. Меди-
ята се сдоби с награда за
пиар от “BAPRA Bright

Веселка ВЕНКОВА

нално или континентално
представителство, са под-
ходящ терен за изследва-
не на това дали медиите
допринасят за свързване-
то на отделните части на
света в глобален информа-
ционен поток или имаме
сбор от монолози, в които

всеки вижда само своя
образ и чува само собст-
вения си глас”, е въпросът,
поставен от изследовател-
ката. Проектът, част от на-
учна програма №4 “Нацио-
нални, европейски и циви-
лизационни измерения на
диалога култура-език-ме-

дии” на Университетския
научен комплекс в СУ,
беше представен пред
публика на 18 април. По
него работят студенти по
журналистика и докторант-
ките Цветелина Йорданова
и Май Колева.

В обхвата на изследва-
нето са включени сайтове-
те на телевизиите (държав-
ни и частни): Euronews,
BBC World, France 24,
Russia Today, CNN Inter-
national, teleSur, A24 News,
Africa Independent TV, China
Central TV (CCTV), Press TV,
Al Jazeera English. Те пред-
ставят Европа, Северна и
Южна Америка, Азия и
Африка.

Наблюдението обхваща
четири седмици - две по-
следователни и две състав-
ни през 2012 и 2013 г.

Отличиха филм на
БНТ, медията взе и
награда за кампания
Асоциацията на европейските обществени
телевизии почете държавната телевизия
в категориите „Игрални филми и сериали”
и „Изгряваща звезда”

БНТ2 ПУСКА
СУТРЕШЕН БЛОК
ОТ СОФИЯ С
ТОНИ РАПОНСКА

С
БНТ2 започна излъчването на

нов сутрешен блок от София. Все-
ки вторник от 9 до 10 ч. зрителите
ще могат да открият практични ре-
шения и експертни съвети по еже-
дневните проблеми, свързани със
здравето, свободното време и
дома. Водеща на едночасовия
блок ще бъде Тони Рапонска, ко-
ято повече от 12 години не е била
на екрана на националната теле-
визия. Рапонска сподели, че в
завръщането й има нещо много
емоционално и в същото време
сантиментално.

ългарската те-
леграфна аген-
ция ще даде
възможност на

Awards” за кампанията си “Спри, де-
тето запази”, а Асоциацията на евро-
пейските обществени телевизии
връчи на БНТ наградата СИРКОМ в
две категории - за игрален филм и за
изгряваща звезда.

Международно жури от 18 доказа-
ли се в световен мащаб пиар профе-
сионалисти определи “Спри, детето
запази” като изключително креативна
и ефективна кампания, реализирана
от вътрешен отдел. ДУМА припомня,
че инициативата на БНТ призоваваше
шофьорите и пешеходците да бъдат
внимателни и толерантни на пътя, за-
щото човешкият живот е безценен. В
рамките на кампанията, която започ-
на през август 2012 г., националната
медия организира поредица от съби-
тия, с които да насърчи толерантното

и отговорно поведение на пътя. Парт-
ньорите и лица на телевизията рено-
вираха 162 пешеходни пътеки и по-
ставиха 70 предупредителни знака с
логото на кампанията за безопасност
на учениците пред множество учили-
ща в цялата страна.

БНТ се сдоби и с  награда СИРКОМ
в две категории. В “Игрални филми и
сериали” бе отличен филмът “Жълто
куче” на режисьорката Мария Николо-
ва, а в “Изгряваща звезда” - журна-
листът Росен Цветков. Наградата се
връчва за поощряване на млади талан-
ти, а Цветков я получава за втори път,
след като през 2012 г. той взе приза за
разследваща журналистика с филма си
“Глас под наем”. Този път Цветков е
впечатлил журито с филма си “История
на красотата”, посветен на художнич-
ката Василия Стоилова, която загина
трагично миналата година.

Наградите на СИРКОМ се връчват
в  различни категории от 1990 г. На-
градата е учредена в памет на

румънската журналистка Ванда Кон-
дураче, убита при трагични обстоятел-
ства, и се връчва на млади телевизи-
онни професионалисти. Представите-
лите на БНТ за наградите тази година
преодоляха конкуренцията на номини-
раните 156 програми от 19 страни.
Официалната церемония по награж-
даването е на 8 май 2013 г. в гр. Сан-
тяго де Компостела, Испания.

БТА ще излъчва на живо

Б

След кратка ваканция предаването “Часът на мама”
отново ще се завърне в ефира на БТВ Lady. Шоуто е на
екран от вчера и ще се излъчва всяка неделя от 21 часа.
Екипът на “Часът на мама” обещава още по-интересни и
полезни съвети за настоящите и бъдещи родители.

Всяка неделя в “Часът на мама” водещата Дани Ко-
лева ще предлага различни гледни точки по определе-
на тема. Своите 5 мин. ще имат най-новите методи на
хранене, възпитание и лечение, бракът и взаимоотно-
шенията в семейството. Всяка сфера от живота ще бъде
подробно разгледана и дискутирана с експерти и люби-
ми на зрителите личности, обещава водещата.

Повторение на епизодите ще се излъчва в понедел-
ник от 14 ч., вторник от 18 ч., четвъртък от 20 ч. и в
събота от 9 ч.

всеки, желаещ да
присъства на пре-
сконференциите й,
да стане част от но-
вините, макар и вир-
туално.

Събитията от де-
сетте пресклуба на
БТА в София и стра-
ната вече се из-

лъчват на живо. Ви-
деото ще даде въз-
можност за директно
“включване” към бри-
фингите, без редак-
ция или монтаж от
страната на нацио-
налната агенция.

Обещания и дек-
ларации на политици,
анонси за предстоя-
щи събития и отчети
на кметове и област-
ни управи, изявления

на спортисти, култур-
ни дейци, граждански
и потребителски ко-
митети - това са само
част от темите, които
могат да се гледат
онлайн или да се тег-
лят като клипове през
страницата на БТА
www.bta.bg.

Новата услуга пра-
ви възможно важните
за съответния регион
новини и теми да

бъдат видими във вся-
ка точка на България
и света по всяко вре-
ме на денонощието.

Новата услуга
“БТА-LIVE” стартира с
откриването на пре-
склуба на национал-
ната агенция в Пле-
вен. БТА има преск-
лубове в София, Ве-
лико Търново, Видин,
Пловдив, Пазарджик,
Хасково, Стара Заго-

ра, Шумен, Сливен и
Плевен. В тях се случ-
ват над 90 процента
от даваните в страна-
та пресконференции,
независимо дали те-
мата е политика, биз-
нес, култура, спорт,
припомнят от БТА.

До края на годи-
ната предстои откри-
ването и на нови офи-
си в големите област-
ни центрове.

„ЧАСЪТ НА МАМА” СЕ
ЗАВРЪЩА ПО БТВ LADY
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има да връща ДДС за близо
365 млн. лв., става ясно от дан-
ни, получени по Закона за
достъп до обществена инфор-
мация.

Според данните размерът
на невъзстановения в срок
ДДС към края на февруари
2013 г. е 364.7 млн. лв., дължи-
ми общо на 3271 лица. Ведом-
ството обаче не съобщава кои
са потърпевшите фирми

Просрочените задължения
на общините към бизнеса в
края на февруари тази година
са за над 173,6 млн. лв. Отчита
се лек спад на борчовете на

В актуализираните от
правителството Нацио-
нална програма за рефор-
ми и Конвергентна про-
грама на България (2013-
2016) Министерството на
финансите предвижда
икономически растеж от
1% през тази година, ус-
коряване през следваща-
та година до 1,8% и до-
стигане през 2015 г. до
2,9%.  Това коментира
пред БТА финансовият
министър Калин Христов.

Той посочи, че отла-
гането във времето на
възстановяването на ико-
номиката води и до пре-
оценка на прогнозата за
заетостта - през тази го-

намаляването и задържането на
цените на основните хранителни
продукти в дните преди Великден.
“Опитваме се да задържим цените
за Великден, а напоследък има по-
нижение в цените на яйцата и аг-
нешкото месо, коментира в Плов-
див земеделският министър проф.
Иван Станков. Той беше категори-
чен, че има желанието и амбици-
ите цените на храната да не се
вдигат поне още две седмици.

“Мисля, че няма да има някакви
сериозни отклонения и ще се спа-

Зелена линия ще обслужва с екоавтобуси мар-
шрута Брезник - София. Това каза за Агенция “Фо-
кус” Иван Костов, главен секретар на Индустриален
клъстер “Електромобили” (ИКЕМ).

Зелената линия е идея, която ИКЕМ развива от-
давна като модел. Такава възможност се създава бла-
годарение на споразумението, което беше подписа-
но с Общинския съвет на община Брезник, и с факта,
че “Булминерал” стана член на ИКЕМ, поясни Костов.
Идеята първият модел на зелена линия у нас да се
реализира, като се свържат Брезник - Божурище -
София чрез електрически автобуси, е съвсем естест-
вена. По този начин, могат да се превозват работе-
щите в завода за екоавтобуси в Брезник, когато той
започне работа, тъй като в момента е в процес на
завършване, обясни Костов.

Заводът в Брезник е българо-китайско съвмест-
но дружество между “Булминерал” и китайската
компания “BYD”(Build Your Dreams).

Венцеслава Тасева е новият директор на Агенци-
ята по храните. До моментя тя беше зам.-шеф. Тя беше
предложена за поста от министъра на земеделието и
храните проф. Иван Станков по време на среща меж-
ду български производители и търговски вериги в
Пловдив. “Директорът си даде оставката, напусна.
Причините са ви известни и аз не желая да ги комен-
тирам”, каза Станков. Според него Тасева е най-за-
позната с проблемите. Той допълни че ще има още
двама нови заместници.

Пети енергоблок на
АЕЦ “Козлодуй” бе вклю-
чен в паралел с енергий-
ната система на страната,
съобщиха от централата.

Блокът беше спрян на
14 април поради устано-
вен пропуск на водород,
служещ за охлаждане на
турбогенератора в машин-
ната зала - неядрената
част на блока. След уста-
новяването на технологич-
ния проблем за пропуска -
дефектиране на гумено

Фалстарт беляза
събарянето на двата 80-
метрови комина на ТЕЦ
“Перник” в квартал “Хум-
ни дол”, които трябваше
да бъдат разрушени в
събота. Единият падна,
но силозите на стомано-
леярния завод не по-
мръднаха. Така взривява-
нето им беше отложено,

Годишна инфлация от 1,8% и намаляване на
заетите с 2,4%, прогнозира Калин Христов

Държавата бави ДДС
за 365 млн. лева
Само през февруари дълговете на ведомствата нараснали с над 6 млн. лв.

местната власт, които месец
по-рано бяха 175.8 млн. лв.

Нарастват обаче забавени-
те плащания от министерства-
та и ведомствата не само към
фирмите, но и към собствените
им служители и за данъци. В
края на февруари те са били
за 102 191 900 лв., а месец по-
късно - 108 549 000 лв.

Министерството на отбрана-
та е с най-много просрочени
задължения, които при това
нарастват. Докато в края на 2012
г. борчовете на военното ведом-
ство са били 66 234 600 лв., в
края на януари сумата става 68
534 000 лв., а в края на февру-
ари вече е 69 241 800 лв.

От началото на годината се
увеличават и просрочените
задължения на редица други

министерства, включително и
МВР. В края на миналата годи-
на вътрешното ведомство е
имало просрочени задължения
близо 13,5 млн. лв. Месец по-
късно те са над 15 млн. лв., а
в края на февруари са вече над
18,3 млн. лв.

Дълговете на образовател-
ното министерство пък са ско-
чили почти двойно. Докато в
края на 2012 са били 86 000
лв., два месеца по-късно те са
141 900 лв. На МИЕТ задълже-
нията са се увеличили от 206
800 лв. в края на януари на 277
800 лв. месец по-късно. МРРБ
дължи над 3,4 млн. лв.

Просрочените задължения
на Министерския съвет също се
увеличават. Към края на 2012
г. те са малко над 1.139 млн.

лв., а два месеца по-
късно - задължения-
та на кабинета са
вече над 1.375 млн.
лв. Министерството на
външните работи
дължи към края на
февруари малко над
2.5 млн. лв.

Министерството
на културата е нама-
лило с малко просро-
чията си - от 376 600
лв. в края на януари те спадат
на 333 200 лв. месец по-късно.
Своите задължения е намали-
ло и Министерството на земе-
делието и храните - до 860 000
лв. към края на февруари, при
положение, че в края на 2012
тези задължения са били за
над 1.6 млн. лв.

Явен отличник в справката
от НАП са държавните висши
училища, които чувствително
са намалили задълженията си
през последните месеци. В
края на 2012 г. ВУЗ-овете
дължат над 11,5 млн., докато
към февруари задълженията са
стопени на близо 2,388 млн. лв.

К
абинетът “Борисов”
и общините имат
просрочени задъл-
жения за общо над
280 млн. лв., а НАП

Искат замразяване
на цените на основни
храни до Великден

ПЕТИ БЛОК НА АЕЦ
„КОЗЛОДУЙ” ВЕЧЕ
Е ВКЛЮЧЕН

АГЕНЦИЯТА ПО
ХРАНИТЕ С НОВ ШЕФ

дина все още ще има
спад на заетостта от
2,4%, а едва през след-
ващата се очаква мини-
мален растеж на заетост-
та от 0,4%. Прогнозата за
инфлацията е за 1,8 на
сто средногодишна ин-
флация за тази година, а
за 2014 г. очакваме тя да
се увеличи до 2,7%, каза
Христов.

Оставаме с дефицит от
0,8% до 2016 г., а балан-
сирането на бюджета се
измества в 2017 г., каза
Калин Христов и допълни,
че идеята е, когато ико-
номическата активност е
слаба, фискалната поли-
тика да не играе процик-

лична роля. Това обаче
не означава, че страната
ни може да си позволи
висок дефицит. Реализи-
рането на бюджетен де-
фицит от 3% е допустимо,
когато икономиката е в
състояние на значителен
спад, а такова в момента
нямаме, смята финансови-
ят министър. Ако се до-
пусне увеличаване на
дефицита, срещу страна-
та ни ще бъде заведена
процедура за неспазване
на Фискалния пакт, кой-
то сме подписали и кой-
то е приложен в Закона
за публичните финанси,
посочи Христов. Той не
очаква да се наложи ак-

туализация на бюджета
след изборите.

По думите му единст-
веното, което ускорява
растежа на една иконо-
мика, е провеждането на
структурните промени, а
не харченето на фискал-
ни средства. Структурни-
те реформи водят до рас-
теж, а харченето на
средства - до временно
раздуване на икономика-
та до момента, в който
пазарите спрат да финан-
сират дефицитите и тога-
ва икономиката се свива
драматично, каза Хрис-
тов и допълни, че това се
наблюдава в Гърция, Ис-
пания и Кипър.

субсидия за производителите на
птичи продукти точно преди Велик-
ден и това е стимул за известно
предпазване от конкуренцията
отвън”, обясни той.

Че има идея за замразяване на
цените до Великден, потвърди и
министърът на икономиката Асен
Василев. “Министерството не опре-
деля цените на стоките, но се на-
дявам производителите и търгов-
ците да намерят формата, за да
може всеки да има един хубав
празник”, каза министър Василев.
Той уточни, че предстоят разгово-
ри с големите търговски вериги и

производителите, за да се постиг-
не договорка за задържането на
цените.

Българските производители
участват в големите търговски ве-
риги, но техните продукти са мак-
симум 10 на сто от всичко, което се
продава, каза още проф. Станков.
Според него основната причина за
това е, че отсъства реален диалог
между веригите и производители-
те. Служебният министър смята, че
трябва да има организации и сдру-
жения на производителите на пло-
дове и зеленчуци у нас.

Според българските произво-
дители на храни обаче основният
проблем са таксите, които трябва
да плащат на чуждите търговски
вериги, за да продават стоката си
в тях. “Ние напуснахме търговските
вериги, защото постоянно искат
пари за отстъпки, за изграждане
на нови сгради и събират всякакви
такси, които не са по договор”,
коментират браншовици.

Започна събарянето на ТЕЦ „Перник”
а десетките хора, които
се събраха, за да гледат
рухването на тоновете
бетон, останаха разоча-
ровани.

Малко взривове или
изненадващо добро
строителство - не стана
ясно каква е била причи-
ната силозите изобщо да
не трепнат. Операцията

по взривяването им ще
продължи следващите
дни. Какво ще се построи
на мястото на някогашна-
та гордост на перничани,
официално никой не е
казал. Но хората предпо-
лагат, че ще се появи
мол.

ТЕЦ “Перник” е първа-
та топлоелектрическа

централа у нас. Построе-
на е през 1929 г.  Цент-
ралата е спряна през 70-
те години на миналия
век. Оттогава съоръжени-
ята се демонтират, а ме-
талите са плячка за крад-
ци, с които охраната се
бори всекидневно. Една
история, от която скоро
няма да има и помен.

СССССС лужебното правителство
обмисля да съдейства за

зят всички прави-
ла и принципи”,
каза проф. Стан-
ков. “Сега цената
на яйцата варира
от 18 до 24 сто-
тинки и смятам,
че тази цена ще
бъде запазена,
защото пуснахме

ПУСКАТ ЕЛЕКТРОАВТОБУСИ
ПО МАРШРУТА
БРЕЗНИК - СОФИЯ

уплътнение на фланец на
един от тръбопроводите на
турбогенератора, преван-
тивно са подменени всич-
ки такива уплътнения. В
рамките на престоя успеш-
но са изпълнени необхо-
димите изпитания на обо-
рудването.

Двата блока на АЕЦ
“Козлодуй” - пети и шес-
ти, ще работят с натовар-
ване съгласно с разреше-
нието на Електроенергий-
ния системен оператор.
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Замразяваме цените,
за да ги вдигнем

ВЛАДИМИР
НИКОЛОВ

Книги за смет

Права през филтър

ВАЛЕНТИН
ГЕОРГИЕВ

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ЗЕМЯТА. Първо-
начално е обявен в САЩ и
Канада (1970 г.) Това е най-
големият нерелигиозен
празник в света, отбеляз-
ван от над половин мили-
ард души. България е
една от първите страни,
присъединили се към
международното отбе-
лязване на Деня на Земя-
та, което започва от 1990 г.
На 22 април 1992 г. прези-
дентът Желю Желев подписва
клетвата в името на Земята. Над 30 000 българ-
ски деца се подписват под Декларацията за
пълномощие за живот на Земята. Декларацията
е връчена на Конференцията на ООН за околна-
та среда и развитието, проведена в Рио де Жа-
нейро през юни 1992 г. Оттогава всяка година
България участва в отбелязването на Деня на
Земята и дава своя принос за по-чиста и здра-
вословна околна среда, за съхраняване на жи-
вота на планетата.

ПРАЗНИК НА ОБЩИНА ТУНДЖА. Разполо-
жена е в югоиз-
точната част на
Тракийската ни-
зина и е една от
съставните общи-
ни на Ямболска
област. Обширна-
та й територия я
нарежда на второ
място по големина сред общините в България.
Няма административен център, а обединява 44
населени места, равнопоставени от администра-
тивна гледна точка. Администрацията на общи-
ната се намира в Ямбол.

1378 - ЗАПОЧВА СТРОИТЕЛСТВОТО НА БА-
СТИЛИЯТА. По-

строена като част
от плана за защита
на Париж, крепост-
та е била превърна-
та в политически
затвор. Символ на
началото на Френ-
ската революция.
Била е превзета по
време на народно-
то въстание на 14 юли 1789 г. Напълно разруше-
на година по-късно. Камъните от стените й са
използвани за построяването на сгради и мосто-
ве в околността. Все още могат да се видят
останки от нея на спирката на метрото на пло-
щад “Бастилията” в Париж.

1870 - РАЖДА СЕ ВЛАДИ-
МИР ИЛИЧ УЛЯНОВ (ЛЕ-
НИН), РУСКИ ОБЩЕСТВЕ-
НИК, ПОЛИТИК, ФИЛО-
СОФ, РЕВОЛЮЦИОНЕР
(УМИРА 1924 Г.). Името му

влиза завинаги в историята
през 1917 г. с избухването на
Великата октомврийска соци-
алистическа революция, коя-
то налага нова политическа и
икономическа система в Ру-
сия. След ВОСР е водач на
Руската съветска федеративна социалистичес-
ка република, а от 1922 г. де факто е лидер на
СССР. Обявен е от сп. “Тайм” за една от стоте
най-влиятелни личности на ХХ век.

1876 - В ПАНАГЮРИЩЕ Е ОСВЕТЕНО ЗНА-
МЕТО НА АПРИЛСКОТО ВЪСТАНИЕ. Извеза-

но е от Райна Попге-
оргиева Футекова-
Дипчева, по-известна
като Райна Княгиня -
българска учителка. В
деня на обявяването
на въстанието тя го
развява редом с Ге-
орги Бенковски. След
Априлското въстание
е заловена от турците и подложена на страда-
ния. Освободена след намесата на европейски-
те дипломати и изпратена в Москва. Там учи три
години медицина и става първата дипломирана
акушерка в България.

1923 - В СЛИВЕН СЕ РАЖДА РАДОЙ РАЛИН,
ПОЕТ И САТИРИК (УМИРА 2004 Г.). Рож-

деното име на най-изяве-
ния епиграмист в родната
поезия е Димитър Стефа-
нов Стоянов. Автор на де-
сетки книги - поезия, про-
за и епиграми, пародии,
фейлетони, разкази, есета,
повести, сатирични спек-
такли, на сценарии за иг-
рални и документални филми и пр. Негови
творби са преведени на повече от 40 езика.

Ромите, влошаващата
се медийна среда и коруп-
цията са главните пробле-
ми в България, “закова” в
годишния си доклад за
състоянието на правата на
човека у нас Държавният
департамент на САЩ.
Нищо ново. Освен може
би моментът, в който до-

Похвална е инициати-
вата на столична книжар-
ница да обменя 1 кило-
грам пластмасови от-
падъци срещу 1 книга в
осъвременен вариант на
приказката “Сливи за
смет”, с която израсна не
едно поколение през ми-
налия век. Вероятно и в
най-оптимистичните си
мечти обаче книжарите

не са очаквали какъв ин-
терес ще предизвика ини-
циативата им. Площад
“Славейков”, където се
събираха боклуците, бе
опасан от опашка, изви-
ваща се чак по “Раков-
ска”. Опашка имаше и
пред самата книжарница,
където, вече предали
боклуците си и изнерве-
ни от чакането в гранди-
озното стълпотворение,
гражданите се редяха да
бъдат възнаградени с
книга. Нищо, че огромен
надпис на самата кни-
жарница обявява, че
вътре се предлагат книги
с до 80% отстъпка.

Може би е любопитно
да се види дали списъкът
от 35 книги, които можеха
да бъдат получени срещу
предаването на ненужна-

та пластмаса, не съвпада
в голяма степен с този на
преоценените книги. Но
не това е важното. Далеч
по-важно е, че толкова
много хора се включиха да
очистят домовете си от не-
нужен боклук, за да полу-
чат безплатно макар и
една книга - за подарък
или за себе си. Защото
цените на книгите стана-
ха недостъпни за средния
българин, най-вече зара-
ди ината на властите да
намалят ДДС-то върху
българските печатни про-
изведения. Ако организа-
торите можеха да предви-
дят отзвука от идеята си,
може би щяха да напра-
вят повече такива пункто-
ве за събиране. И не само
в София.

Иначе събирането на

отпадъци, също похвална
идея на една телевизия
за поне един ден чистене
на България, за втора го-
дина изкара ентусиасти и
екозащитници. Политици,
воглаве с президента, я
подкрепиха и барабар с
охраните си се включиха
в кампанията. Но как да
стане почистването, след
като цяла година мърсим
Родината, контейнерите
за разделно събиране
или ги няма, или са про-
сто кофи за смет. А и дори
да има съвестни гражда-
ни, по тъмно сметосъбира-
чите натикват целия бок-
лук в един автомобил. А
очакваният завод за смет
в столицата вече дузина
години, при двама кмето-
ве на ГЕРБ, продължава
да е мираж.

кументът излиза. С него
САЩ просто показват, че
са оттеглили подкрепата
си от ГЕРБ и дават много
ниска оценка на управле-
нието им.

Списъчето, разбира се,
е доста неприятно, ала
съшито според американ-
ския интерес и приоритет-
ност. Защото ако трябваше
да бъдат обективни и ис-
тински загрижени за бед-
ния си балкански роднина,
мозъчните тинк танкове
отвъд океана нямаше “не-
волно” да изпуснат най-го-
лемия проблем за Бълга-
рия днес. А той е, че поло-
вината народ е изложен на
риск от социална дезинте-
грация и бедност. Именно
бедността се превръща в

най-сериозната заплаха за
националната ни сигурност
през следващите години,
алармираха в свое изслед-
ване и от фондация Риск-
Монитор. Бедният народ е
лесно покоряем.

А като става дума за
човешки права, би било
редно тези световни пра-
возащитници да запитат
защо у нас се погазва така
безцеремонно чл. 48 ал. 1
от конституцията на
РБългария. Става дума за
това, че “гражданите имат
право на труд”, а държава-
та трябва да се “грижи за
създаване на условия за
осъществяване на това
право”.

Но не би. Очевидно ге-
ноцидът над българите в

резултат на антихуманното
управление на държавата
си е техен проблем, не на
САЩ. Факт е, че страната
ни неизменно е в дъното
по стандарт на живот в
сравнение с останалите в
ЕС. Затова и всичките тези
доклади, поднесени като
на партийно събрание, без
посочването на конкретен
виновник, олекват и нямат
никакъв ефект.

Добре би било САЩ да
се поучат от нашенската
поговорка: “Погледни гре-
дата в собствените си очи,
след това гледай прашин-
ката в очите на другите”.
Защото филтрирането на
информацията, неудобна
за Вашингтон, прекрасно
се вписва в нея.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Да бъдат замразени
цените на основните хра-
ни до Великден. Такова
предложение се чу от ми-
нистри на служебния ка-
бинет тези дни. Бедните да
можели да сложат благи-
на на трапезата за праз-
ника. Да се чудиш попули-
стки, невежо или открове-
но нелепо звучи. В други
държави по празници це-
ните падат, защото търгов-
ците знаят, че се печели
не от цени, а от оборот. А

у нас те се вдигат на прин-
ципа “ден година храни”.
Този тарикатлък управля-
ващите искат да озаптят.
Но намесата на парче не
решава проблема.

Освен това практиката
показва, че замразяване-
то на цени води след това
до повишаването им. Ос-
новният проблем остава -
монополът на големите
вериги, които диктуват
цените. Българските про-
изводители също участват
в големите търговски ве-

риги, но едва с 10-20% от
продуктите. Причината за
това са таксите, които
трябва да плащат на чуж-
дите търговски вериги, за
да продават стоката си в
тях - между 30 и 40 вида
за всеки артикул. Пък и
всички големи вериги се
разплащат 30 дни, след
като заведат фактурата.
Производителят обаче
трябва веднага да се раз-
плаща със своите достав-
чици, което много често го
кара да взема кредити и

да задлъжнява. Договори-
те са направени така, че
всички загуби да са за
сметка на българския про-
изводител и доставчик, а
огромните печалби - за
чуждестранния търговец.
Кой е виновен? Лесният
отговор на този въпрос е,
че няма виновни и при
свободния пазар е така.
Обаче виновници има и те
се намират по върховете
на държавата. Просто
държавата, сиреч управ-
ниците, позволяват свръх-

печалби, не дават равен
старт на участниците в
играта и позволяват на
чуждите търговци да зло-
употребяват както на-
мерят за добре с българ-
ските производители.

Вместо да хвърля прах
в очите предпразнично,
държавата да промени
Закона за защита на кон-
куренцията, за да спре
злоупотребата със значи-
телна пазарна сила и па-
зарът да започне да се са-
морегулира.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

8 ПОНЕДЕЛНИК 22 АПРИЛ 2013

Интервю
Живко Георгиев:

ГЕРБ имат ресурси да си осигурят
контролиран вот, смята социологът

Интервю на Мария НИНОВА

 Господин Георгиев, ще се от-
рази ли скандалът с подслушвани-
ята на предстоящите парламен-
тарни избори?

- Естествено, отражение ще има,
но е много трудно да се каже какво
точно. Даже и по-новите социологи-
чески изследвания, които ще бъдат
направени, се съмнявам да го реги-
стрират. Могат да се очакват раз-
лични типове отражения. Част от
електората на ГЕРБ ще се разколе-
бае, не че ще гласува за някой друг,
но може и да не гласува. Може като
цяло да падне избирателната актив-
ност. Възможно е и да прерасне в
наказателен вот, разпределен меж-
ду всички десни алтернативи на
ГЕРБ.

 Коя от тези опции е най-
възможната?

- Опитът ми от последните 20 го-
дини показва, че не може да се
прецени толкова далеч от изборния
ден какво ще се случи. Ако сега
дадем някакво точно развитие на
нещата, би било гадаене. Би ми се
искало скандалът да се отрази върху
мнението на хората, но не ми се
вярва да се случи. Общественото
мнение дотолкова е претръпнало.
Всъщност винаги е имало много го-
леми съмнения за подслушвания.
Обикновено актът на отчуждение от
ГЕРБ или нагласата за наказателен
вот се формираше още при наличи-
ето на съмнения, а не на факти.

 Имаше доста остри реакции
от страна на Бойко Борисов и
Цветан Цветанов, адекватно ли
се защитаваха?

- Разбира се, че не. Неадекватно
е от моя гледна точка. Истината е,
че няма социологически данни, с
които да премеря резултатите от на-
шумелия скандал. Това, с което раз-
полагам, са данни само преди него.

ЖИВКО ГЕОРГИЕВ е роден през 1955 г. Завършил е социология в
Софийския университет, където сега преподава теория на емпи-
ричното социологическо изследване и маркетингови проучвания.
Директор е по изследванията в ББСС “Галъп”. Женен, с две деца.

пазва се не само заради наличието
на лоялна част от електората на
ГЕРБ. Другото е, че разколебаният
им електорат няма дясна алтернати-
ва. Това, което крепи ГЕРБ, е липса-
та на алтернатива вдясно. Говорим
за сериозен конкурент, иначе има
много противници, но те нямат нуж-
ната сила. Като казвам, че ГЕРБ
може да са първа политическа сила,
това в никакъв случай не ги прави
печеливша. Може да имат най-мно-
го гласове, но то се дължи на моето
допускане, че ГЕРБ като все още
най-голяма работодателна сила в
България има достатъчно много ре-
сурси, извън обичайната практика,
да си осигуряват клиентела и кон-
тролиран вот. На много места бив-
шите управляващи контролират ме-
стната власт.

 Какво очакват според вас хо-
рата от предстоящите избори?

- Имат очаквания, които са без-
крайно разнообразни. Българското
общество изобщо не е хомогенно.
Но 60-65% от хората не просто
очакват, те искат промяна, и то до-
статъчно радикална.

 Ще я получат ли?
- Ако истински го искат - да.

Въпросът е, че не трябва да подце-
няваме този вот, както и всички ос-
танали. Ще бъде едно всенародно
допитване до активните граждани -
“вие за статуквото ли сте или за
промяна”. Искащите промяна са мно-
го повече, обаче те не са консоли-
дирани. Те ще се разпилеят по мно-
гото алтернативни близки на ГЕРБ
сили, което носи риск за възмож-
ността да има промяна.

 Мнозина говорят за риска да
влезем оттук нататък в един без-
краен избирателен цикъл?

- В следващите години сме си в
такъв цикъл. Има го този риск, но аз
не вярвам, че тази година ще има
други избори. Възможно е да се
конструира някакво крехко мнозин-
ство, не особено легитимно, не осо-
бено вдъхващо надежди на широка-

- Това е задачата на планирани-
те от партиите предизборни кампа-
нии. Има около един милион българ-
ски граждани, които никога не гла-
суват. Тях не виждам какво би могло
да ги привлече. Има и приблизител-
но толкова хора, които много трудно
могат да бъдат мотивирани да гла-
суват. Част от тях гласуват, но много
трудно и то се случва по логиката
на наказателен вот срещу някого. Но
това не е “за”, а е “против”. Избират
най-малкото зло. Много са българи-
те, които не откриват своята полити-
ческа сила. Това не са само проте-
стиращите, а и хората, отчуждени от
политиката в последните години.

 Ако тези хора се вдигнат да
гласуват, могат ли да обърнат из-
борния резултат?

- При по-висока избирателна
активност ще настъпят промени. В
този случай по-слаб резултат ще
имат политически сили, които имат
твърд електорат и нямат никаква
периферия. Тогава те ще имат под-
крепа само от политическите си
възможности, създадени през годи-
ните. Докато ниската активност пре-
дава несъразмерно много гласове
на партии, които имат по-влиятелно
положение в страната, въпреки че
са политическо малцинство.

 Според вас, след социологи-
ческите скандали обществото
вярва ли в проучванията?

- То никога не е вярвало. Има си
такива, които имат доверие на дан-
ните на някои социолози и агенции,
има и такива, които на никого не
вярват. Както не вярват в социолози-
те, по същия начин нямат доверие и
на медиите, на политиците.

 Как си обяснявате това не-
доверие?

- Това е естествена деформация
на обществения манталитет. Дължи
се, от една страна, на тежката соци-
ална криза и на безперспективност,
когато хората никъде не виждат
надежда. От другата страна стои
скандалното социално неравенство
в една бедна държава като нашата.
Недоверието на силното отчужде-
ние от политиката и партиите. Кога-
то се съберат всички тези неща,
недоверието става естествено. Хо-
рата в Бог не вярват, камо ли в со-
циолозите, в политиците и журнали-
стите.

 Да очакваме ли честен вот
на изборите?

Íå î÷àêâàì òàçè ãîäèíà
äà èìà íîâè èçáîðè, ìàêàð
÷å íàåñåí ñà âúçìîæíè
íîâè ïðîòåñòè

‘
‘ Може ли този скандал да се

отрази на европейския имидж на
България?

- То вече няма накъде. По ня-
какъв начин ще затвърди негатив-
ните нагласи на Европа спрямо
България. Но има нещо позитивно в
създалата се ситуация, което е кон-
трапункт на легитимните външни
възприятия. Като че ли това показа
признаци на по-голяма съпричаст-
ност към проблемите на България
от страна на прокуратурата.

 Дали това може да върне вя-
рата в съдебната система?

- Само този акт няма да е до-
статъчен, разбира се. Но това опре-
делено е крачка във вярна посока.

 Смятате ли, че въпреки скан-
дала партията на бившите управ-
ляващи може да остане първа по-
литическа сила?

- Тази вероятност се запазва. За-

Ìíîãî ñà
áúëãàðèòå,
êîèòî íå
îòêðèâàò
ñâîÿòà
ïîëèòè÷åñêà
ñèëà

та публика, може би посрещнато от
вълна на протести през лятото или
есента. Подозирам, че ако ще има
предсрочни избори, те ще бъдат
заедно с евроизборите.

 Хората влияят ли се от пре-
дизборните програми?

- Има една малко част, която се
влияе от идеите в една предизбор-
на програма. Даже те се влияят не
толкова от програмата - ако под про-
грама разбираме тези дълги и по-
дробни текстове, на тях не се гледа
с огромен интерес - влияят се от
екстракта и есенцията в изборната
платформа. Именно те могат да по-
вишат влиянието на една политиче-
ска сила, както и обратното.

 Проучванията сочат, че има
много колебаещи си дали да гласу-
ват и за кого. Как може да се мо-
тивират тези хора да отидат до
урните на 12 май?

- Нищо не може да се каже пред-
варително. Ще стане ясно след из-
борите. Преди няколко месеца има-
ше сериозни предпоставки за висо-
ка тревожност по този показател. Все
пак се случиха обаче някои неща,
които намаляват възможността те да
са нечестни в обичайно висока сте-
пен. Разчитам на по-будния граж-
дански контрол, на много наблюда-
тели, които ще следят изборния ден,
на част от партиите, които нямат
абсолютно никакъв интерес да из-
ползват, а и не могат да си позволят
да използват, некоректни техники за
спечелване на изборите.

 Можем ли да очакваме нови
протести?

- Разбира се, напълно очаквани
са. Имам хипотези, че есента става
рисков сезон. Причината е социал-
но-икономическият хаос на огромни
групи хора. Служебното правител-
ство не е в състояние да реши тези
проблеми, то няма и такава мисия.
След 12 май два-три месеца ще се
създава ново правителство. Дори то
да е най-доброто, което България
може да си позволи в момента, едва
ли ще е в състояние да реши най-
наболелите проблеми. Така че ос-
нования за протести ще има и те ще
бъдат още по-високи, ако изборите
се окажат нелегитимни за голяма
част от хората или ако новата уп-
равленска формула, която ще конст-
руира тези избори, възпроизвежда
статуквото, което предизвика пред-
срочните избори.

‘

‘

Хората искат
радикална
промяна

Снимка БГНЕС
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è êðèòåðèèòå çà
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 Г-жо Пусич, къде е Загреб по
своя път към ЕС?

- Хърватска е пред финалната ли-
ния, когато говорим за влизането в
ЕС, и в началото, когато имаме пред-
вид членството в Съюза и живота ни
вътре в Евросъюза. До този момент
23 от 27-те страни членки са рати-
фицирали договора ни за членство.
До края на този месец би трябвало
да завърши и ратификацията в бел-
гийския парламент, а в най-скоро
време очакваме това да направи и
холандският парламент. Най-вероят-
но Дания ще ратифицира договора
ни за присъединяване през май, а
на 6 юни “да” на хърватското член-
ство ще каже и германският Бунде-
стаг. Хърватска е първата страна,
която се е присъединила след
изпълнението на множество
допълнителни критерии, а също така
сме издържали и мониторингов про-
цес след затварянето на главите от
преговорите с три мониторингови
доклада, като последният е от края
на март т.г. В този последен доклад
е изтъкнато, че сме изпълнили всич-
ки изисквания, включително и по-
следните десет, дефинирани мина-
лата есен. Според преценката на
Европейската комисия ние сме
напълно готови за членство, въпре-
ки по-сериозния преговорен процес,
който сме водили за разлика от стра-
ните, присъединили се преди нас.
Ето и един пример - ние сме отвори-
ли и затворили 35 преговорни гла-
ви, което е повече от която и да е
страна от по-рано присъединилите
се. Гордеем се с факта, че Хърватска
влиза в ЕС без каквито и да било
условия и допълнителни забележки.

 Означава ли това, че сте се
подготвили и за членство в Шен-
ген?

- По този въпрос бих искала да
споделя, че ние имаме доста време
до това членство, тъй като не влиза-
ме в Шенген заедно с членството ни
в ЕС. Но държа да подчертая, че
много от критериите за изпълнение
бяха свързани директно с критерии-
те за членство в Шенген и поради
това считам, че и по този въпрос сме
направили значителна крачка на-
пред, включително и междудържав-
ни споразумения със съседните ни
страни за трансграничното движе-
ние на хора и товари, а също така и
обновяването на ГКПП в съответст-
вие с Шенгенските критерии. Амби-
циите ни са до две години след вли-
зането ни в ЕС да удовлетворим и
критериите за членство в Шенген.

‘

‘

Интервю на Методи МЕТОДИЕВ,
кор. на ДУМА в Белград

Влизаме в ЕС с гордо
вдигната глава
Влизаме в ЕС с гордо
вдигната глава
Влизаме в ЕС с гордо
вдигната глава
Влизаме в ЕС с гордо
вдигната глава
Влизаме в ЕС с гордо
вдигната глава
Страната ни ще се присъедини
към общността без каквито и да било
условия и допълнителни забележки,
подчертава министърът на
външните работи на Хърватска

Страната ни ще се присъедини
към общността без каквито и да било
условия и допълнителни забележки,
подчертава министърът на
външните работи на Хърватска

Страната ни ще се присъедини
към общността без каквито и да било
условия и допълнителни забележки,
подчертава министърът на
външните работи на Хърватска

Страната ни ще се присъедини
към общността без каквито и да било
условия и допълнителни забележки,
подчертава министърът на
външните работи на Хърватска

Страната ни ще се присъедини
към общността без каквито и да било
условия и допълнителни забележки,
подчертава министърът на
външните работи на Хърватска

Страната ни ще се присъедини
към общността без каквито и да било
условия и допълнителни забележки,
подчертава министърът на
външните работи на Хърватска

Страната ни ще се присъедини
към общността без каквито и да било
условия и допълнителни забележки,
подчертава министърът на
външните работи на Хърватска

Снимка  АВТОРЪТ

Веста Пусич:Веста Пусич:Веста Пусич:Веста Пусич:Веста Пусич:
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мнение, че Тамерлан и Джохар Царна-
ев са били специално обучени за
извършването на разрушителната ата-
ка, пише в. “Дейли мирър”.

Над хиляда агенти на ФБР през
нощта срещу неделя са се опитвали да
разкрият терористичната клетка, като
са арестували мъж и жена на 60 мили
от Бостън в часовете преди драматич-
ното залавяне на Джохар.

Източник, близък до разследване-
то, посочи: “Нямаме съмнения, че бра-
тята не са действали сами. Взривните
устройства, които бяха използвани за
детонирането на двете бомби, са били
високотехнологични и това не е нещо,
което човек може да научи от “Гугъл”.

“Те бяха прекалено сложни. Някой е
дал на братята знанията за създаване-
то на бомбите и нашата работа сега е
да открием кои са те. Агентите са на
мнение, че спяща терористична клетка
с около 12 члена търпеливо е чакала
за извършването на нападението”, по-
сочи източникът.

обществеността, направено 46 г. след преврата на
21 април 1967 г., поставил началото на седемгодиш-
на диктатура, предаде АФП, като се позовава на
резултатите от анкета, публикувани във в. “Елефте-
ротипия”.

Носталгиците са главно сред избирателите (46%)
на консервативната партия Нова демокрация, чийто
водач Андонис Самарас сега е начело на дясно-
лява правителствена коалиция. Според тези анкети-
рани диктатурата, хвърлила страната в мракобесие-
то и репресиите в името на защитата на гръцко-
християнския идеал и на чистата раса, би се пред-
ставила по-добре от сегашната демокрация по отно-
шение на жизненото равнище и сигурността.

Ловът в Бостън
продължава

ФБР издирва терористична клетка от 12 души,
свързана с братята Царнаеви

30% от гърците жалят
за полковниците

БББББ
лизо една трета от гърците смятат, че поло-
жението на страната им е било по-добро при
управлението на хунтата на полковниците.
Това показват резултатите от допитване до

Следователи в САЩ проверяват и
възможната връзка между братя Цар-
наеви, които са заподозрени за атен-
тата на Бостънския маратон, с действа-
щата на територията на Русия терори-
стична организация “Кавказки емират”,
оглавявана от Доку Умаров, съобщи
телевизия “Фокс нюз”. Силовите струк-
тури на САЩ са включили терориста
Умаров в списъка с десетте най-опасни
престъпници по света. САЩ са обявили
награда от 5 милиона долара за ин-
формация за него. Умаров в частност
пое отговорност за организирането на
взривовете в московското метро през
2010 г. и на летище “Домодедово” през
2011 година.

Оказва се, че по-големият от два-
мата братя Царнаеви - Тамерлан - през
2012 г. е прекарал половин година в
Дагестан, където може да е бил вер-
буван от терористи, пише от своя стра-
на в. “Ню Йорк таймс”. Тамерлан Цар-
наев бе убит в петък в Уотъртаун при
престрелка с полицията. Неговият
баща Анзор Царнаев твърди, че синът
му се е завърнал в Русия, за да си
извади нов паспорт, но по някакви при-
чини неговото пребиваване там се е
проточило. Анализаторите смятат, че
това е била важна стъпка по неговия
път към извършването на терорис-

тичното нападение в Бостън. В про-
фила на Тамерлан в YouTube били
публикувани няколко видеоклипа, в
който Дагестан е назован “вилает”.
Именно така членовете на Кавказкия
Емират наричат севернокавказките
републики.

Около 15 часа продължи операция-
та по залавянето на брат му - 19-го-
дишният Джохар Царнаев, получил
множество огнестрелни рани в шията и
краката. Той е хоспитализиран, като
състоянието му е стабилно. Джохар
обаче не е контактен и спецгрупа за
разпити очаква той да дойде в съзна-
ние, за да го разпитат.

Междувременно се разпалиха дис-
кусии в САЩ за това дали е законен
ареста на Джохар Царнаев. В зрелищ-
ната акция по ареста му участва огро-
мен брой служители на закона, но се
оказа, че никой не му е изчел права-
та, както сме виждали в американски-
те филми. Сега, по закон арестът му не
би трябвало да е валиден и би прова-
лил евентуален съдебен процес. От
друга страна съществува прецедент,
че при голяма заплаха за обществе-
ната сигурност, правата може да не
бъдат изчитани. Случаят обаче може
да се превърне в опасен прецедент,
предупреждават правозащитници.

Ф

Руският магнат Алишер
Усманов е най-богатият жител
на Великобритания и Ирландия.
Това показа ежегодната класа-
ция на “Сънди таймс” за най-
богатите хора на Острова.

Собственикът на рудодобив-
ната компания “Металлоинвест”
и на 30-процентен дял в англий-
ския футболен клуб “Арсенал”
Усманов попадна в списъка,
понеже живее в имение в
графство Съри в Южна Англия.
Усманов е собственик на имени-
ето Сътън плейс, по-рано прите-
жавано от американския петро-
лен магнат Пол Гети, и на къща
в Северен Лондон, оценена на
48 милиона паунда. За измина-
лата година състоянието му е

едералното бюро за раз-
следване на САЩ издирва
“спяща терористична клетка”
от 12 души, която е свърза-
на с братята, извършили
атентата срещу бостънския
маратон. Полицията е на

Руски магнат най-богат на Острова
нараснало до 13,3 млрд. паунда.

В новия списък второ място
с 11 млрд. паунда заема собст-
веникът на “Уорнър Мюзик” Лен
Блаватник, който също произ-
хожда от Русия, но сега е
гражданин на САЩ. “Стомане-
ният магнат” от индийски произ-
ход Лакшми Митал, който
миналата година беше първи,
сега е четвърти със състояние
от 10 млрд. паунда. Друг руски
бизнесмен, Роман Абрамович,
собственик на футболния клуб
“Челси”, също е изгубил две
позиции и от трети през 2012 г.
сега е пети със състояние от 9,3
млрд. паунда.

Общото състояние на 1 000-та
най-богати жители на Британски-

те острови е оценено на 450
млрд долара. При това в първата
десятка има само един роден
във Великобритания - херцогът
на Уестминстър Джералд Гро-
увнър, чиято собственост в
недвижими имоти, включително
в центъра на Лондон, се оценя-
ва на 7,8 млрд. паунда. Той е на
осмо място. Гроувнър е единст-
веният неизменен участник в
първата десятка на класацията
през всичките 25 години на
нейното съществуване.

В тазгодишния списък има
рекорден брой милиардери - 88.
Миналата година те бяха 77. В
първия списък от 1989 г. имаше
само 11 милиардери и начело
беше кралицата.

Хейгъл замина
за Израел

Министърът на отбраната на
САЩ Чък Хейгъл замина за Изра-
ел, където ще започне своята
едноседмична обиколка в Близ-
кия изток. Очаква се тя да бъде
доминирана от опасенията по
повод иранската ядрена програ-
ма и бушуващата гражданска
война в Сирия. Той ще обсъди с
колегите си последните детай-
ли около оръжейната сделка на
стойност 10 млрд. долара, в рам-
ките на която ще бъдат доста-
вени американски военни самоле-
ти и ракети на Израел, Саудит-
ска Арабия и Обединените араб-
ски емирства.

Кери подкрепя Абас

Американският държавен сек-
ретар Джон Кери препоръча на
турският премиер Реджеп Ердо-
ган да забави визитата, която
планира да направи следващия
месец в ивицата Газа. Смятаме,
че моментът наистина е крити-
чен и че е по-добре да се изча-
кат по-благоприятни условия,
добави той. Ръководеното от
Абас съперническо движение
Фатах разкритикува плановете
на Ердоган, изтъквайки, че евен-
туална визита при Хамас би
задълбочила разделението меж-
ду палестинците.

Ахмед Меки
е подал оставка

Египетският министър на
правосъдието Ахмед Меки е по-
дал оставката си на президента
Морси в знак на протест срещу
действия на властите, които
той смята за “покушение” върху
съдебната система. Той има ре-
путация на човек, който по вре-
мето на Мубарак, е бил
поддръжник на независимостта
на съда. Днес обаче е обвиняван,
че е застанал на страната на
новата власт, в която ръковод-
на роля имат ислямистите.

Черна гора
пред нови
избори?

В Подгорица се проведе ми-
рен протест на привърженици-
те на кандидата на опозицията
Миодраг Лекич, които не призна-
ват резултатите от изборите,
проведени на седми април, и ис-
кат повторно гласуване за пре-
зидент на Черна гора. Организа-
торите заявиха, че не призна-
ват резултатите и поискаха
нови избори, които да се състо-
ят в честна и демократична
атмосфера. На изборите в Черна
гора спечели досегашният пре-
зидент Филип Вуянович.
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Глобус

В
В шума и напрежението около глав-

ната тема за отношенията между Бел-
град и Прищина, ултиматума на ЕС и
подновяването на безуспешните досе-
га преговори между сръбския премиер
Ивица Дачич и колегата му от Косово
Хашим Тачи в Брюксел, в сянка остана
такова важно събитие в сръбско-руски-
те отношения, което има и регионално
значение, като посещението на
сръбския премиер в Москва през първа-
та половина на април. За българската
общественост, намираща се под натис-
ка на дясна антируска истерия, на не-
последователна политика спрямо Русия
на кабинета Борисов и прикритата ру-
софобия на служебния кабинет на Рай-
ков, е добре да погледне на това съби-
тие отвъд хрониката.

Интерес представляват икономичес-
ките аспекти на тази визита. В срещите и
разговорите на Дачич с президента Вла-
димир Путин, с премиера Дмитрий Мед-
ведев и с военния министър Сергей Шой-
гу, е поставен акцент върху развитието
на търговско-икономическото сътрудни-
чество, строителството на газопровода
“Южен поток”, финансово-кредитните от-
ношения и военно-техническото сътруд-
ничество между двете държави. Какви са
конкретните резултати?

Подписано е споразумение за руски
кредит от 500 милиона долара за под-
помагане на сръбския бюджет, като
първият транш от 300 милиона ще бъде
изплатен до края на юни 2013 година.
Той е със срок на изплащане от 10 го-
дини, с двегодишен гратисен период и
фиксирана лихва от 3,5 процента.

Постигнато е съгласие Русия да фи-
нансира всички разходи по строителст-
вото на газопровода “Южен поток” през
Сърбия, като “Газпром” ще инвестира за
целта 1,7 милиарда евро. Сърбия ще из-
плаща средствата с годишните приходи
от транзитните такси, които по предва-
рителна преценка ще възлизат на 220-
250 милиона долара годишно. От руска
страна е била потвърдена заинтересо-
ваност за участие в проучването и ек-
сплоатацията на нефтените шисти в рай-
она на Алексинац и за продължаване
проучванията на нефтените и газовите
ресурси във Войводина.

Президентът Путин е обещал да удов-
летвори молбата на премиера Дачич за
безмитен внос на квота от 10 000 автомо-
била “Фиат 500 Л”, произвеждани в заво-

СЪРБИЯ-РУСИЯ

Белград и Москва
развиват динамично
сътрудничество

Марко МАРКОВ

СБЛИЖАВАНЕ

дите в Крагуевац, срещу внос на автомо-
били, произведени в Русия. Разговаряно
е за активизиране участието на руските
банки Сбербанк и ВТБ на сръбския пазар
с оглед реализиране на кредити за лик-
видността на сърбските фирми износител-
ки на руския пазар. С руските банкери са
водени разговори и за създаване на
съвместен инвестиционен фонд за подпо-
магане на руските инвеститори в Сърбия.

Важно значение се придава на сре-
щите на премиера Дачич с руския ми-
нистър на отбраната Шойгу и предстоя-
щото сключване на договор за военно-
техническо сътрудничество между отбра-
нителните ведомства на двете страни.
Предвижда се ремонт на сръбско въоръ-
жение в руски заводи и покупка на нови
бойни средства, специално на самоле-
ти. Във връзка с това прави впечатление
особеното внимание, отделено на Рус-
ко-сръбския хуманитарен център в Ниш
и по-нататъшното му развитие и функци-
ониране. Сърбия е получила признание
за “проявената твърдост и последова-
телност в процеса на създаването и
функционирането на хуманитарния
център” и е било отбелязано, че матери-
ално-техническият резерв на Центъра е
достигнал вече 100 тона.

Заслужава внимание да припомним,
че преди да посети Москва, премиерът
Дачич бе заявил, че Сърбия е заинтере-
сована да се сближава все повече със
своите приятели и да търси “и други начи-
ни за интеграция” в защита на национал-
ните си интереси. А по време на пребива-
ването на сръбския премиер в Москва на
посещение в Санкт Петербург бе парла-
ментарна делегация, водена от предсе-
дателя на Народната скупщина Небойша
Стефанович. Там Сърбия получи статут на
наблюдател в Парламентарната асамб-
лея на евразийската регионална Органи-
зация споразумение за колективна сигур-
ност, в която членуват Русия, Беларус, Ка-
захстан, Армения, Киргизстан и Таджики-
стан. По този повод Стефанович заяви, че
Сърбия е заинтересована от най-добро
сътрудничество с тази организация пора-
ди възможностите за връзки както с
държавите от евразийската организация,
така и с други политико-икономически
съюзи като БРИКС. В самата Русия ко-
ментатори видяха в наблюдателския ста-
тут на Сърбия възможности за “военно
присъствие на Русия на Балканите
(Сърбия)” и дори “сръбски щит” на колек-
тивната сигурност като отговор на разпо-
лагането в Европа на системата за проти-

вовъздушна отбрана на САЩ.
В центъра на коментарите и анализи-

те в Сърбия за високото посещение в
Москва остава обаче въпросът за Косо-
во. Тази визита се оценява като нова пер-
спектива пред сръбско-руските отноше-
ния, своеобразен втори шанс, тъй като
първият е бил пропуснат при управлени-
ето на демократите на Борис Тадич. Под-
чертава се, че ако бъде пропусната и
тази възможност за задълбочаване на
двустранните отношения и подкрепа от
Русия на сръбската кауза, Сърбия сигур-
но ще получи и трети шанс, но вече не
при същата тройка Николич-Дачич-Вучич
начело на държавата. Изтъква се, че
сръбско “не” на европейски ултиматум по
Косово е невъзможно без руска помощ,
защото без нея не би могло да се устои
на натиска на Брюксел, Вашингтон и Бер-
лин, но в същото време се напомня и
това, че Русия ще се бори със Сърбия, но
не и вместо Сърбия. Наблюдатели като
известният коментатор Йово Вукелич
смятат, че ако Белград иска активна
подкрепа от руска страна по Косово,
трябва да се консултира с нея по стъпки-
те, които възнамерява да предприеме, а
не да прави едностранни ходове с труд-
но поправими последствия.

Наполитано остана
президент на Италия

Снимка БГНЕС

ри. При необходимо абсолют-
но мнозинство от 504 гласа от
общо 1007 членове на изби-
рателната колегия, Наполита-
но бе преизбран убедително
със 738 гласа.

Той не бе подкрепен само
от “Движението 5 звезди” на ко-
мика Бепе Грило, което изразя-
ва протеста срещу традицион-
ната политическа класа, край-
ната левица и еколозите, които

гласуваха за юриста и политик
Стефано Родота, получил общо
217 гласа. Стотици хора, пре-
димно привърженици на “Дви-
жението 5 звезди”, протестира-
ха пред парламента срещу пре-
избирането на Наполитано.

Бепе Грило определи резул-
тата от изборите като държа-
вен преврат и обвини традици-
онните политически партии, че
са сключили безпринципна
сделка, за да спрат промяната.
Според Грило водещите поли-
тически сили в Италия, лево-
центристкият блок на Пиер Лу-
иджи Берсани и десноцентри-
сткият на бившия министър-
председател Силвио Берлуско-
ни, ще формират голяма коали-
ция, която ще състави правител-
ство начело с експремиера со-
циалист Джулиано Амато, ще
запуши устата на съдебната
власт и ще запази държавното
финансиране за политическите
партии.

Очаква се Наполитано да
работи именно за формиране
на широк коалиционен кабинет.
Ако това не стане, той има пра-
во да свика нови предсрочни
парламентарни избори.

87-годишният Наполитано,
бивш комунист, е първият
държавен глава в историята на
Италианската република, из-
бран за втори мандат на поста.
Наполитано се оказа консен-
сусна фигура, след като изби-
рателната колегия, съставена
от членовете не двете камари
на парламента и представите-
ли на 20-те италиански облас-
ти, отхвърли предложените до-
сега кандидати.

Смята се, че избирането на
президент е ключово условие
за излизане от политическата
безизходица, в която попадна
Италия след предсрочните пар-
ламентарни избори преди бли-
зо два месеца, които не излъ-
чиха ясен победител. Италиан-
ският президент има малко ре-
ални правомощия, но е гарант
на конституцията и олицетворя-
ва единството на нацията, като
може да изиграе ключова по-
средническа роля, особено по
време на криза. Той е със се-
демгодишен мандат.

Сегашният мандат на Напо-
литано изтича на 15 май. На 29
юни италианският президент
навършва 88 години.

Д
Джорджо Наполитано бе

преизбран за президент на
Италия, предадоха световните
агенции. Това стана на шестия
кръг от започналите в
четвъртък президентски избо-
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 Какви са отношенията на
Хърватска със съседните й стра-
ни?

- В отношенията със съседите си
нашето правителство се е ръково-
дило от един основен принцип -
победил съм неприятелите си така,
че съм ги превърнал в приятели. Или
иначе казано - използвали сме ня-
кои проблематични моменти в отно-
шенията със съседите ни не да вне-
сем допълнителна тежест в отноше-
нията ни, а точно обратното - да
подобрим и задълбочим отношени-
ята ни. И това е така, защото трайно
добри отношения може да има тога-
ва, когато и двете страни в диалога
считат, че са имали полза от постиг-
натите договорености. Ето например
сме имали двустранни проблеми със
Словения - гранични, за защитени-
те риболовни райони, за Люблян-
ската банка и пр. Започнахме да ги
решаваме един по един и в самото
начало впечатлението беше, че
няма да направим и крачка напред,
тъй като самата аз съм била част от
решаването на горепосочените
въпроси и неведнъж съм била сви-
детел как от малките проблеми из-
веднъж се получават големи и не-
разрешими такива. И ето - когато
днес сме завършили, смятам, че
имаме най-добрите отношения със
Словения от когато и да било пре-
ди, тъй като в процеса на решаване-
то на проблемите сме развили и
задълбочили и партньорски отноше-
ния на взаимно доверие. Със съсед-
ните държави имаме много дина-
мична комуникация, а колкото до
тези, които не са страни членки на
ЕС, ние им оказваме всестранна
подкрепа по отношение на хърват-
ския опит по пътя за членство. Ог-
ромно предимство е и хърватският
език, който се разбира на практика
от почти 20 милиона души от реги-
она, така че нашите синхронизира-

Влизаме в ЕС с гордо
вдигната глава

ни с европейското законодателство
нормативни актове могат да бъдат
използвани и дори реципирани.
Дали сме безвъзмездно на всички
наши съседи преводи на европей-
ската нормативна уредба. Също
така в БиХ сме организирали семи-
нари с европейска тематика, на
които са били обучавани повече от
160 служители от държавните орга-
ни на тази страна. Имаме и много
на брой регионални инициативи и
Хърватска е наясно, че и като член
на ЕС ще има пак същите съседи,

ното преброяване на населението
се оказа, че във Вуковар живее по-
вече от 30% сръбско малцинство.
Този принцип отдавна се е наложил
в Истра с италианското малцинство.
Колкото до протестите по този
въпрос, може да се отбележи, че
това е политически остър въпрос
заради войните, но хората трябва да
се откъснат от миналото и да по-
гледнат историческия шанс, който е
пред нас. Сръбското малцинство в
Хърватска има всичките конституци-
онни права, включително и трима

вите задачи на мултинационалното
и мултиетническото хърватско об-
щество, а също така е и мерило за
качеството и защитата на правата
на националните малцинства.

 А хърватското малцинство в
Сърбия?

- В този момент не съществува
реципрочност. Хърватското малцин-
ство в Сърбия няма същите права
както сръбското малцинство в
Хърватска. Водим разговори по
въпроса с нашите сръбски съседи,
особено по отношение на полити-
ческото представяне и образовани-
ето на роден език. Имам голяма
надежда, че ще се постигне реци-
прочност в обозримо бъдеще, което
ще бъде от полза и за двете страни.

 Кои страни от региона ще
бъдат партньори и кои своеобраз-
ни противници по отношение на
получаването на средства от
фондовете на ЕС?

- Всички ще бъдат и едното, и
другото. Борбата в това отношение
е сериозна, но от друга страна, вся-
ка държава има определена финан-
сова квота за периода от следва-
щите седем години, която й е на
разположение. Ако не успее да
усвои тези средства поради липса
на определен капацитет, ще бъде
задължена да ги върне в бюджета
на ЕС. Поради това и не трябва
особено да се боим и се надявам,
че ще усвоим колкото се може по-
вече от тези средства. Но в никакъв
случай не трябва да се заблужда-
ваме, че ще е леко. Държа да отбе-
лежа, че по този въпрос виждам
страните от региона повече в роля-
та на партньори. Страните на север
- Финландия, Холандия, Германия
и др., са много по-сериозни конку-
ренти в този аспект, отколкото
държавите от региона, тъй като имат
и опита, и капацитета да усвояват
неизползваните и върнатите сред-
ства обратно в бюджета на ЕС.
Много енергийни, транспортни и
инфраструктурни проекти по своята

Ñðúáñêîòî ìàëöèíñòâî
â Õúðâàòñêà èìà âñè÷êè
êîíñòèòóöèîííè ïðàâà

‘
‘така че с тях трябва да развиваме и

задълбочаваме отношенията си.
Имаме също така историческия
шанс сами за себе си да решаваме
въпросите на своята стабилност и
икономически просперитет, разби-
ра се, с възможностите, които ни
дава членството в ЕС.

 Как стои въпросът със
сръбското малцинство в Хърват-
ска? Премиерът Миланович кате-
горично заяви, че в регионите с
30% население от сръбско малцин-
ство кирилицата ще бъде въведе-
на в служебна употреба.

- Това е само изпълнение на
съществуващ закон. Според послед-

представители в хърватския парла-
мент, представяне в органите на
местното самоуправление в райони-
те, където живеят представители на
сръбското малцинство, решаване на
жилищните им проблеми, настъпи-
ли като последици от войните през
90-те години на миналия век, дава-
не на работа на представителите на
това малцинство в държавните орга-
ни, полицията и т.н. Генерално тази
социална интеграция е дълъг и
тежък процес и също така не се
развива по един и същи начин във
всички региони, но процесът катего-
рично върви напред и в положител-
на насока. Това е и една от ключо-

логика и природа са трансгранич-
ни и могат да бъдат реализирани
единствено чрез партньорство меж-
ду съседни държави. По отношение
на политическото парньорство ос-
новно отново ще разчитаме на
страните от региона. Но държа да
подчертая, че по много проекти
работим и заедно с Франция, Гер-
мания и Великобритания. Имаме
общи проекти с Италия, особено в
сферата на енергетиката. За нас е
важна политиката в сферата на об-
щата европейска политика за си-
гурност в областта на Южното Сре-
диземноморие. Трябва упорито да
се борим със синдрома на подценя-
ването или надценяването. Хърват-
ска е една от средно големите стра-
ни в ЕС, която носи със себе си оп-
ределени капацитети и способнос-
ти. Не сме нито световна, нито ев-
ропейска сила, но имаме важна
роля във важна част на Европа. И
досега сме имали реалната възмож-
ност за дискусии и дебати в рамки-
те на европейските институции, а с
членството си ще имаме и правото
да гласуваме.

 Какви са отношенията меж-
ду Хърватска и България, не само
на ниво ЕС, а и в двустранен ас-
пект?

- Оценявам тези отношения като
изключително важни. Има твърде
много място за задълбочаването им
във всички аспекти. Нямаме никакви
двустранни проблеми, но също така
и достатъчно динамично сътрудни-
чество, което е необходимо за това.
Ние се намираме от двете страни на
един и същи регион, а също така се
сблъскваме и с едни и същи пробле-
ми, горе-долу сме и географски ед-
накви по територия и в ЕС ще защи-
таваме почти идентични интереси.
Но дори и извън територията на ЕС
отново имаме сходни интереси. Мо-
жем единствено да имаме полза от
нашето сътрудничество.

От стр. 9

Снимка  АВТОРЪТ
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Д
Днес, на 22 април, празнуваме Меж-

дународния ден на Земята - празника на
чистата Вода, Земя и Въздух. Това е ден,
в който всеки човек би трябвало да се
замисли над това какво може да направи
за решаването на екологичните пробле-
ми на планетата ни. Мотото на Междуна-
родния ден на Земята за периода 2007-
2013 г. е “Милиард действия в зелено”.
Тази тема признава правото на милиони
индивидуални действия и фокусира вни-
манието върху личния принос на всеки
човек в общия ни стремеж да живеем по
устойчив начин. Целта е да се привлече
общественото внимание върху проблеми-
те с климатичните промени и свръхупо-
требата на ресурси, както и да се прово-
кират хората да вземат активна позиция
за решаването им.

Напоследък обаче заради икономиче-
ската криза екологичните проблеми ся-
каш отидоха на втори план, за тях рядко
се говори. Но екологичните проблеми
няма да изчезнат от само себе си, колко-
то и да продължаваме да ги игнорираме.
Те ще стават все по-сериозни и все по-
заплашителни, както вече се случва.
Въпреки всичките ни знания за това кол-
ко важна е природата, човечеството не
спира да изсича горите, да замърсява
въздуха и водата и да спомага за унищо-
жаването на хиляди живи видове.

ов трус от 5 по Рих-
тер бе усетен в ки-
тайската провинция
Съчуан, предаде
РИА “Новости”. Но-

Домът ни не
може да чака

Днес светът чества
Международния ден
на Земята

Каква е тя, нашата Земя? Пресметнато е, че планетата ни е приблизително
на 4,5 милиарда години. Ако искате да обиколите Земята по екватора, ще
трябва да пропътешествате почти 40 010 километра.
Долината на смъртта в Калифорния и мястото в Либия, наричано Ел Азизия,
държат рекорда на най-горещите места на Земята. Рекордът на Ел Азизия е
57,8 градуса по Целзий (13 септември 1922 г.), рекордът на Долината на
смъртта е 55,8 градуса (10 юли 1913 г.). А за най-студено място на планета-
та ни е призната Антарктика - на 21 юли 1983 г. на изследователската
станция “Восток” са били регистрирани -89 градуса по Целзий.
Нашата Земя е много богата на минерали - учените са класифицирали
вече близо 4000 видове минерали, приблизително 200 от тях имат
практическа стойност.

Галина
МЛАДЕНОВА Историята на Деня на Земята е

свързана с името на американеца Джон
Мортън. В края на ХIХ век Джон Стърлинг
Мортън се премества на територията на
пустинната прерия в щата Небраска, къде-
то и без това малкото дървета усилено
били изсичани за строителството на къщи.
Самият Мортън също посяга на няколко
дървета, за да построи новия си дом. Още
следващата пролет обаче, в благодарност
към природата, той засажда няколко фи-
данки. Не след дълго Мортън предлага на
съгражданите си да определят ден, по-
светен на озеленяването, и да раздават
награди на онези, които посадят най-мно-
го дървета. Нарекли този ден Денят на
дървото. През първия Ден на дървото
жителите на щата засадили близо 1 ми-
лион дървета. През 1882-ра щатът Небра-
ска обявява Деня на дървото за официа-
лен празник. Той се отбелязвал в деня на
раждането на Мортън - 22 април.

През 50-те години на миналия век
американският сенатор Гейлорд Нелсън -
бивш губернатор и сенатор от Уисконсин,
и Денис Хейес - изявен студентски лидер,
проявяват интерес към тази местна тради-
ция и поемат инициативата да я преобра-
зуват във федерален празник. За първи
път Ден на Земята се отбелязва официал-
но на 22 април 1970 г. в САЩ и Канада.
Милиони северноамериканци участват в
демонстрация и настояват политици,
държавници, бизнессреди да включат в
своите приоритети опазването на околна-
та среда. През 1990 г. празникът на наша-
та планета е обявен за международен,
като България се включва в отбелязването
му през 1993 година. Всъщност обаче

именно България е първата страна в све-
та, която чества Празника на Земята. Ден
на Земята се отбелязва за първи път в
България на 14 декември 1930 г. по ини-
циатива на тогавашния министър на земе-
делието и държавните имоти Григор Васи-
лев. Инициативата между другото се радва
на широката подкрепа на други министри
на земеделието от цяла Европа.

Днес този ден се отбелязва вече в 167
държави по целия свят. В много страни
Международния дент на Земята също така
се нарича Денят на Майката Земя. “Май-
ката Земя” е общоприето наименование
на планетата ни в редица страни и реги-
они, което отразява взаимовръзката,
съществуваща между човека, другите
живи същества и планетата, на която

живеем всички ние.
Състоянието и опазването на околна-

та среда днес е тема на много правител-
ства по света. След 1970 година са при-
ети много закони, свързани с чистотата
на въздуха, водата и опазването на заст-
рашените видове растения и животни. От
година на година обаче учените конста-
тират все по-тревожни симптоми. Човеш-
ката дейност нанася тежки рани на при-
родата. Крайно време е да се опомним и
да осъзнаем, че ние сме жители на пла-
нетата Земя и ако искаме да продължим
да бъдем такива, трябва да я уважаваме.
Нека никога не забравяме, че Земята е
нашият единствен дом, за който сме
длъжни да се грижим и да не позволява-
ме да бъде унищожен.

Ужас в Китай

Неизвестността е по-страшна и от разрушенията - десетки
хора в Съчуан продължават да се водят безследно изчезнали

Земята не спира да трепери

нали или са обявени за без-
следно изчезнали, предаде
агенция Синхуа.

Над 800 служители в спа-
сителните служби в Съчуан и
Чунцин достигнаха до всички-
те девет общини в района Ба-
осин, който остана изолиран
след земетресението с магни-
туд 7 по Рихтер, съобщиха из-
точници в пожарната и китай-
ското Министерство на обще-
ствената сигурност. До изоли-
раните райони е доставено
спасително оборудване и ху-
манитарна помощ с два воен-
ни хеликоптера. Вчера за
Съчуан от Пекин излетя меж-
дународен спасителен отряд
с два транспортни самолета
Ил-76 на китайските ВВС. Той
включва 200 опитни спасите-
ли със специално оборудване
и 12 кучета, обучени да
търсят хора под руините. В
зоната на бедствието вече са

съсредоточени 7500 военно-
служещи и 5000 полицаи.

Сеизмолозите обаче пре-
дупреждават за все още за-
силена сеизмична активност
в района. След опустошител-
ния съботен трус са отчетени
над 1160 вторични с магни-
туд между 3 и 5. Вторичните
трусове водят след себе си до
свлачища и образуване на
насипи, които затрупват нано-
во разчистени по-рано пъти-
ща и железопътни линии.

Земетресението е нанесло
щети почти на всички домове
в района Баоксинг, чието на-
селение наброява 58 000
души. Пострадали са дори
сградите, построени след зе-
метресението с магнитуд 8,0
през 1980 година, при което
загинаха 70 000 души, отбе-
лязва ДПА.

Премиерът Ли Къцян посе-

раняването на щетите. Много
китайци, живеещи в зоната на
земетресението, прекараха
нощта на открито - без храна,
вода, дрехи и палатки - от
страх да се върнат в поруте-
ните си домове, откъдето да
си вземат необходимите
неща, заради постоянните
вторични трусове, допълва
ДПА.

Много обикновени гражда-
ни се опитват да помогнат на
пострадалите от земетресени-
ето - представител на китай-
ския Червен кръст съобщава,
че на дарителската сметка на
организацията са получени
над 51 милиона юана (8,25
милиона долара) за помощи
за пострадалите.

Междувременно ИТАР-
ТАСС съобщи за земетресе-
ние с магнитуд 4,2 по Рихтер
в Румъния. Агенцията се позо-
ва на съобщение на нацио-
налния институт по геофизи-
ка. Трусът е станал в 11,09
часа местно време. Епи-
центърът на земетресението
е бил в района на Вранча, на
необичайна за този регион
дълбочина от 119 километра.
Подземните трусове са били
усетени в близките градове
Галац, Фокшан и Бузеу. Няма
съобщения за пострадали и
разрушения.

Разрушенията се виждат навсякъде

ти района, пострадал от при-
родното бедствие, за да про-
вери как се работи за отст-

Спасителите
водят битка за

всеки живот

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Н

Снимки БГНЕС

вото земетресение е с епи-
център района на община Лу-
шан, намираща се на 150 ки-
лометра от административния
център на провинцията град
Чънду. След този трус земята
се е разтресла и в Япония.
Земетресението е с магнитуд
6,1. Епицентърът му се нами-
ра по южното крайбрежие на
остров Хоншу, на 644 кило-
метра южно от столицата То-
кио. Не е обявена опасност от
цунами. Не се знае дали има
щети и жертви.

Междувременно продължа-
ва спасителната операция
след разрушителното земет-
ресение в югозападната китай-
ска провинция Съчуан. До мо-
мента над 200 души са заги-
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Банката HSBC публикува

шокираща статистика за нера-
венство в страните от арабския
свят.

Икономиките на страните от
Персийския залив, обединени
в Съвет за сътрудничество на
страните от Залива, растат с
по-бързи темпове, отколкото
предвиждаха анализаторите.

Авторите на доклада на
HSBC, Саймън Уилямс и Лиз
Мартинс, пишат: “Докато Сау-
дитска Арабия печели над
един милиард долара само от
лихвите от финансовите инвес-
тиции, Египет дояжда послед-
ните си резерви от пшеница”.

Валутните резерви на Сау-
дитска Арабия надвишават 650
милиарда долара. В кралството
се осъществява мащабна про-
грама за модернизиране на ин-
фраструктурата, пътищата, ле-
тищата и сградите на обща
сума от 500 милиарда долара.

Синика ТАРВАЙНЕН

Репортажи по телевизията и в интер-
нет, показващи полицията, която насил-
ствено извежда от домовете им мъже,
жени, деца и старци, станаха нещо оби-
чайно в Испания, където икономическа-
та криза доведе до изземвания на жи-
лища заради неплатени ипотеки, а
гневът, породен от тях, се засилва.

Съдбата на безработните, които гу-
бят жилищата си, е сред най-драматич-
ните страни на кризата, след като де-
сетки хиляди хора бяха изведени при-
нудително от домовете си през послед-
ните години. Групите, противопоставя-
щи се на изземванията, сега премина-
ха към нова форма на протест - демон-
страции пред жилищата на министри и
политици. Така наречените ескрачес,
както са се наричали демонстратите
през 90-те години на миналия век в Ар-
жентина, където хората организирали
подобни демонстрации в знак на про-
тест срещу безнаказаните нарушения
на човешките права от властите в пе-
риода на военната диктатура през 1976-
1983 г. Набелязани бяха десетки поли-
тици от Народната партия на премиера
Мариано Рахой. Около 200 души се

Неравенството в страните от арабския свят
придобива застрашителни размери

събраха пред дома на вицепремиера
Сорая Саенс де Сантамария, докато тя
беше вътре със съпруга и бебето си. Те
скандираха “социална рента” и проче-
тоха по мегафон възванието си. Прави-
телството осъди движението на “ескра-
чес” като недемократично “тероризира-
не” и планира полицията да държи про-
тестиращите на разстояние. Платфор-
мата на засегнатите от ипотеки - наци-
онална организация, представляваща
хората, обявили неплатежоспособност
по ипотеките си - обяви демонстрации-
те за легитимно оръжие в “класовата
война” по думите на неговата предста-
вителка Марта Афуера. “Правителство-
то защитава само банките и могъщите”,
твърди говорителката на групата в се-
вероизточната провинция Каталония в
телефонно интервю от Хирона. Равни-
щето на безработицата в Испания от
26% наля вода в мелницата на делата
за изземване на ипотекирани имоти, за-
почнати пред съда. Те са се увеличили
с 13% до 46 408 през 2012 г. От 2008
г. до третото тримесечие на 2012 г.
съдилищата са издали около 400 000
заповеди за изземване на имоти, спо-
ред данни на правосъдната система.
Данните включват не само основни
жилища, но и други имоти като вакан-
ционни апартаменти, гаражи и рабо-
тилници. Когато Мохамед Азис, маро-
кански имигрант, живеещ в Барселона,
сключил ипотека през 2007 г., иконо-
миката все още била подхранвана от

десетилетния бум в строителството.
Само през 2004 и 2005 г. в Испания
бяха построени над един милион жили-
ща. Банките с готовност отпускаха ипо-
течни кредити дори на хора с ниски
доходи без спестявания.

Когато икономическата криза удари
Испания през 2008-а, много от ипотеч-
ните длъжници загубиха работата си.
Не само че банките изземат жилищата
им, често при стойност много по-ниска
от първоначалната, но върху неплате-
жоспособните длъжници лежи и оста-
налата част от дълговете им, които
могат да достигат стотици хиляди евро.
Няколко души, изправени пред иззем-
ване на жилището, се самоубиха.

Азис загуби дома си и все още дължи
на банката 40 000 евро (52 000 долара),
но отнесе случая си пред Съда на Евро-
пейския съюз (СЕС), който през март
отсъди в негова полза. Според съда
Испания трябва да позволи на съдиите
да отлагат изземванията, докато се раз-
следва дали ипотечните договори не
съдържат непочтени клаузи. “Страдах-
ме много, но спечелихме. Слабите спе-
челиха”, казва Азис. Решението бе пред-
шествано от народна законодателна
инициатива за модернизиране на сто-
летното испанско ипотечно законода-
телство, подета от Платформата на за-
сегнатите от ипотеки и подкрепена от
1,4 милиона подписа. Организацията за
защита на потребителите заяви, че ис-
панското законодателство е много по-

сурово спрямо ипотечните длъжници от
законите в останалите страни от Евро-
пейския съюз или в САЩ. Сега прави-
телството на Рахой пък твърди, че е
готово да приеме реформи за облекча-
ване на положението на ипотечните
длъжници и по-дълги падежи, но не иска
да обсъди основното искане на протес-
тиращите: да се позволи на неплатежо-
способните длъжници да покрият
задълженията си, предавайки имота на
банката. Приемането на това искане би
направило по-трудно за испанците да
получават ипотеки, твърди правителст-
вото. Банките запазват мълчание по
въпроса. Асоциацията на испанските
банки не се съгласява на интервю, но
отговаря на писмени въпроси. Органи-
зацията посочва, че банките са предо-
говорили ипотечните условия с 400 000
свои клиенти, които имат финансови за-
труднения. Тя изразява и загриженост,
че промените в ипотечното законода-
телство могат да насърчат хората да не
изплащат дълговете си в Испания.

Междувременно критиките срещу
изземванията на жилища се засилват.
Южната провинция Андалусия дори обя-
ви, че временно ще отчуждава апарта-
менти, обитавани от бедни семейства,
изправени пред изземване от банките.
Платформата на засегнатите от ипоте-
ки, която бе основана през 2009 г., е
предотвратила над 600 изземвания. “Ще
продължим да се борим, сега повече от
всякога”, обещава Афуера.

И докато египтяните събират последните трохи хляб,
катарците се радват на истинско благоденствие, засега...

Гладът отново
изкара хората на
протест срещу
египетското
правителство

Ръстът на БВП в Саудитска
Арабия ще достигне 4,8%, а
бюджетният излишък ще е 6,4
процента, цитира МИГнюз мне-

нието на експертите.
В същото време в Египет,

пишат Уилямс и Мартинс, “мал-
кият съществуващ шанс за ре-

гулируем прехо-
ден период оче-
видно вече е
изтърван и трябва
да се очаква вло-
шаване на поло-
жението”. Ръстът
на брутния вътре-
шен продукт в
Египет няма да
надвиши 1,4% -
най-ниския пока-
зател за послед-
ния четвърт век.
Дефицитът на
държавния бюд-
жет в Египет вече
надвишава 11" от
БВП.

Ситуацията в
страната наисти-
на изглежда все
по-сложна. Недо-
стигът на храна
започва да се усе-
ща в цялата стра-
на. Особено теж-
ка е ситуацията с
брашното. Хлябът

- най-важният продукт за бед-
ните в Египет - е поскъпнал два
пъти. В столицата Кайро се чув-
ства остър недостиг на захар и
пълнозърнесто брашно за
арабски питки. Хлебопроизво-
дителите са принудени да из-
ползват бяло брашно за пече-
не на багети, което е много по-
скъпо и много хора не могат
да си ги позволят. Цените на
хляба са се увеличили два пъти.

Трябва да се отбележи, че
хлябът в Египет традиционно
се счита за крайъгълен камък
на разбирателството в общест-
вото. В страната живеят 80
милиона души и всеки пети от
които съществуват за един до-
лар на ден.

Според агенция Асошией-
тед прес субсидираният хляб -
това е най-важното нещо, кое-
то държавата дава на египтя-
ните. Хлябът е една от малкото
стоки от първа необходимост в
страната. Геврекът струва само
един цент. Опитът за премах-
ване на субсидиите за продук-
та през 1977 г. доведе до ма-
сови “хлебни бунтове”, които
все още се помнят в страната.

В доклада на банката
HSBC се подчертава: “Растя-
щият излишък в страните от
Съвета за сътрудничество в
Залива рязко контрастира с
болезнения дефицит извън
пределите му”.

Подобно положение не
може да не породи чувство на
обида, негодувание и възмуще-

ние в онези арабски държави,
в които няма петролни богат-
ства. Става дума преди всичко
за Египет, който попадна в
унизителна финансова зависи-
мост от мъничкия Катар,
издържащ управляващото в
Египет ислямистко движение
Мюсюлмански братя. Катар
инвестира в египетската ико-
номика 5 милиарда - повече,
отколкото обещава Междуна-
родния валутен фонд, и обеща-
ва да даде още 18 милиарда.

Зависимостта от режимите
в Залива породи в Египет без-
брой слухове - за това, че на
Катар ще дадат под аренда
Суецкия канал, че ще прода-
дат пирамидите и т. н. В израз
на чувствата на египетския
народ към богатите арабски
братя в Залива се превърна
програмата на популярния ко-
мик Басем Юсеф “Шоу”. В пре-
даването Юсеф преправя хим-
на на панарабизма - произве-
дението на Ватани Хабиби
(Любимо отечество) - в Катари
Хабиби (Любим Катар). Във
версията на Юсеф панарабски-
ят химн сега звучи така:

“Ще продадем Суецкия ка-
нал и ще получим от щедрия
Катар милостиня

Ще продадем пирамида, а
вместо нея ще построим две

Ще продадем най-доброто,
ще напълним джобовете си с
пари”.

(По материали на
чуждия печат)

Арабската пролет не донесе на Египет благоденствие

Снимка БГНЕС

Египет дояжда
последния си хляб
Египет дояжда
последния си хляб
Египет дояжда
последния си хляб
Египет дояжда
последния си хляб
Египет дояжда
последния си хляб

Гневът в Испания расте заради
изземванията на жилища на безработни
Гневът в Испания расте заради
изземванията на жилища на безработни
Гневът в Испания расте заради
изземванията на жилища на безработни
Гневът в Испания расте заради
изземванията на жилища на безработни
Гневът в Испания расте заради
изземванията на жилища на безработни
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Министерството на иконо-

мическото развитие на Русия
предлага редица интересни
законодателни инициативи за
малкия и средния бизнес. На-
пример очаква се, че през
тази пролетна сесия на Дума-
та ще бъде приет законопро-
ект за облекчаване на изиск-
ванията към произхода на ка-
питала на малките и средните
предприятия, който сваля ог-
раниченията за 25-процентов
дял на участието в него на
чуждестранни компании. За
кого преди всичко ще бъде
изгоден притокът на чуждест-
ранен капитал? Ще могат ли
сега държавни структури да
регистрират предприятия от
малкия бизнес? На тези и дру-
ги въпроси на “Российская га-
зета” отговори директорът на
департамента по развитието
на малкото и средното пред-
приемачество в икономичес-
кото министерство Наталия
Ларионова.

- Защо изведнъж реши-
ха да пуснат чужденците
в малкия бизнес?

- Когато говорим за
малък и среден бизнес, по-
вечето се интересуват най-
вече колко души работят
във фирмата и какъв обо-
рот има тя. И извън скобите
остава такава не по-малко
важна характеристика като
независимостта на произ-
хода на малките фирми. По-
следното обаче е едва ли
не основният показател за
повечето страни в света, в
т.ч. за нашия основен
търговски партньор - ЕС.
Независимостта на произ-
хода на компанията я ха-
рактеризира като икономи-
чески обособен субект. Не-
зависимост от кого? В да-
дения случай от някакви
непазарни елементи, като
правило, това може да бъде
участие на държавата, об-
щините, фондове, нетъргов-
ски организации, независи-
мо от това, в каква сфера
действат те.

Историята с огранича-
ването на допускането на
нашия пазар на чужди фир-
ми продължава още от
1994 г., когато бе приет
първият закон за малкия
бизнес, и затова сега ние
наблюдаваме остатъци от
съветското минало, жела-

КАПИТАЛ ЗА ДВАМА
На чужденците ще им разрешат да стават учредители на малки руски компании

Олга БУХАРОВА ние да ограничим чужден-
ците, да не ги пуснем някъ-
де. Междувременно в раз-
лични страни в света дори
и да съществуват ограниче-
ния при регулирането на
бизнеса, те, като правило,
не са свързани със статута
на малките фирми. А на
Запад, за да те признаят за
малка компания, произ-
ходът на капитала не е оп-
ределящ.

Напоследък ние все по-
активно говорим за интег-
рация, появиха се големи
проекти, особени икономи-
чески зони. Ние сме за мо-
дернизация, която обаче е
немислима без привлича-
нето на чужди технологии
и капитали.

Тъй като за годините на
реформите системата от
преференции за малките
фирми се сформира, за чуж-
дите компании вече е ин-
тересно да дойдат при нас.
Защото тук ще ги проверя-
ват веднъж на три години,
не по-често. Защото тук те
са също толкова добри
арендатори, както и руски-
те компании, и могат да по-
лучат преференции при
приватизация. Освен това
чужденците могат да пре-
тендират за подкрепа в
рамките на някакви други
програми.

Ще ви кажа честно, за
нас сега най-важно е
създаването на работни
места тук, на наша терито-
рия. И в този смисъл произ-
ходът на капитала сега,
през 2013-а, не трябва да е
нещо забранително. Огра-
ниченията могат да се раз-
пространяват върху страте-
гическите отрасли. Но ако
говорим за такова масово
явление, като малкия и
средния бизнес, то тук, спо-
ред мен, не трябва да има
табу за влизането на чужд
капитал. Ние решихме, че
е възможно да се направят
тези изключения, като из-
хождаме от факта, че се
намираме в рамките на
Общото икономическо про-
странство. Бяха започнали
да се появяват проблеми с
фирми, които са учредени
от граждани на Беларус и
Казахстан. Т.е. страните ни
се интегрират, а се получа-
ва, че техните компании не
се признават у нас за су-

бекти на малкия и средния
бизнес, защото собствени-
ците им са поданици на
друга страна. Цялата тази
съвкупност от събития ни
накара да побързаме с при-
емането на този законопро-
ект. Не трябва да се страху-
ваме - законът не отваря
автоматично достъпа до ня-
какви съкровища на Русия,
до всички инструменти на
подкрепа. Ние просто при-
знаваме тези чужди компа-
нии за също такива малки
и средни, както и компани-
ите на руските граждани.

- Уточнете, моля ви се,
ако законопроектът бъде
приет, ще могат ли чуж-
дите компании да инвес-
тират в малки и средни
предприятия? Или става
дума преди всичко за ин-
дивидуални предприема-
чи?

- Искам още веднъж да
обърна вниманието ви, че
нито за индивидуалните
предприемачи, нито за чуж-
денците някога е имало
някакви ограничения,
свързани с инвестирането
на средства. Става въпрос
само за даването на статут
на субект от малкия и сред-
ния бизнес. Ние сега сва-
ляме ограниченията за
компаниите, чиито учреди-
тели са чужди граждани.

Въпреки че наистина
остава въпросът какво да се
прави с фирмите, които са
се появили благодарение
на чуждестранни юридиче-
ски лица. Как да се опре-
дели малки ли са те или
не? Ето тук, за съжаление,
ние още не сме намерили

добро решение. Ще обясня
защо. При нас компаниите,
които са учредени от голе-
ми фирми, не се признават
за малки. Например ако
някоя голяма компания уч-
реди фирма, дори и в нея
да има само един работник
и оборот от една рубла, тя
няма да бъде призната за
малка. Когато говорим за
руски компании, ние тази
голяма фирма можем да я
идентифицираме, като по-
искаме данните от Росстат,
данъчната служба, за да
разберем структурата на
собствеността, броя служи-
тели и оборота.

С чуждите фирми неща-
та са по-сложни: ние засе-
га не сме намерили отгово-
ра според кое законодател-
ство ще идентифицираме
тези компании. Например
при американците малките
фирми са с численост до
хиляда служители, всичко
зависи от отрасъла, в който
работят. Освен това не е
ясно с какви документи ще
се потвърждава това. И тре-
тият въпрос, който, за
съжаление, е най-труден:
кои са хората, които след
като анализират всички
тези данни, ще дадат отго-
вор? В крайна сметка се
получава, че ние ще бъдем
принудени да изградим ня-
каква нова система за ре-
гистрация, а всъщност -
разрешителна система. Т.е.
вместо да кажем, че всяка
компания се признава за
малка и средна, ние ще
бъдем принудени да кажем:
но за това, уважаеми чуж-
ди компании, по някаква
много сложна процедура, с
безброй документи, трябва
да дойде в еди-коя си орга-
низация, за да потвърди
статута си. Ето на този етап
не ни се иска да лъжем
чуждестранните ни парт-
ньори. Затова сега честно
казваме, че за чуждите
компании още не сме на-
мерили решение. Може би
след година ще станем по-
умни и ще се роди друго
решение. Постоянно ме пи-
тат: а как е в Европа? Наи-
стина, там няма система за
идентификация. Предприе-
мачът просто попълва един
лист хартия, и там има три
квадратчета, където той от-
белязва, че потвърждава
спазването на изисквания-
та за независимост, че чис-
леността на фирмата съот-
ветства на параметрите и
оборотът не излиза извън
нормативните лимити. И се

подписва. Засега вероятно
ние не сме много готови за
това, още търсим решение.

Сега предлагаме да “се
разшири” този възел само
за фирмите-партньори на
“Сколково”. Т.е. ако чужда
компания участва в проек-
та “Сколково”, значи тя
вече е преминала някакъв
подбор, някаква акредита-
ция, така че тя ще се при-
знава за субект от малкия
и средния бизнес.

- Излиза, че идеята за
този законпроект за об-
лекчаване на изисквания-
та към чуждия капитал се
е появила заради “Скол-
ково”?

- Не. Основен инициатор
на този законпроект стана-
ха германските ни парт-
ньори. Те заговориха за
това тогава, когато при нас
осезаемо се увеличи про-
грамата за подкрепа за
малкия и средния бизнес.
Чуждите компании бързо
разбраха, че могат да са
участници в този процес.
След германските и амери-
канските фирми излязоха с
такива предложения.

- Къде са съсредоточе-
ни чуждите интереси?

- Ние живеем в страна,
където малкият бизнес за-
ема едва 20% от пазара, в
другите държави, като пра-
вило, този дял е не по-мал-
ко от 80 процента. Затова
уверено мога да заявя -
чужденците се интересуват
от всичко. Същите тези гер-
манци проявяват интерес и
към обработващата проми-
шленост, и към селското
стопанство, и към социал-
ния бизнес.

- Ако законопроектът
бъде приет, ще имат ли
възможност държавни
структури да учредяват
малки предприятия?

- Не, няма да имат тази
възможност. Въпреки че
имаше дискусия на тази
тема, наистина се предла-
гаше да се остави само
бройката и оборота. Спо-
ред мен обаче това вече
няма да е малък и среден
бизнес, а някаква система
за статистическо наблюде-
ние. Нека да погледнем
фирмите, в които работят до
15 души. Ето, имаме ги. Не
е ясно добре ли е това или
не. А ако те на сто процен-
та са държавни или на сто
процента са частни, това са
две големи разлики. Защо-
то подвижността на иконо-
миката е в подвижността на
всяка нейна част.
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Кога ли България ще започне
да приема себе си не като периферия,
а като център на всички процеси,
случващи се около нея?Зорница

ИЛИЕВА

Имаме нужда
от друга подкрепа

Преди дни изтече нова ин-
формация от “Уикилийкс”, къде-
то от разсекретени архиви на
американското посолство в Со-
фия за периода 1973-1976 г. се
цитира изказване на Тодор Жив-
ков пред френския посланик в
София и след това потвърдено
при среща с Дейвид Рокфелер в
столицата ни, че “представители
на някои държави посещават
Букурещ и Белград и само пре-
литат над България, но те не
могат да решат проблемите на
Балканите без участието на
България, която е в сърцето на
полуострова. Нито един балкан-
ски проблем не може да бъде
решен без наше участие”. Имал
самочувствие тогава лидерът на
държавата ни, казал го, а дали
са го чули, е друг въпрос. По-
интересното е, че наскоро при
своя публична реч пред много-
людна аудитория в София мла-
дият посланик на Нейно Вели-
чество Елизабет II Н. Пр. г-н
Джонатан Алън съвсем сериоз-
но ни призова да поставим стра-
ната си в центъра на географ-
ската карта не само метафорич-
но, но и буквално.

“Само така ще разберете
нейната стратегическа позиция,
каквато Великобритания би ог-
ласявала с мегафон, ако прите-
жаваше”. Подчерта, че “Бълга-
рия трябва да започне да при-
ема себе си не като периферия,
а като център на всички проце-
си, случващи се около нея”. На
Балканите историята винаги е
била водеща и както се казва,
“нищо ново под слънцето”, вклю-
чително и позициите на т. нар.
велики сили. Речта на Негово
Превъзходителство г-н послани-
ка е доброжелателна, независи-
мо от стряскащото й на пръв
поглед за някои заглавие “Да
бъда оптимист или песимист за
България”. Защото не е нужно
да ни се казва колко “сериозно
внимание трябва да обърнем на
всеобщия песимизъм в Бълга-
рия” относно състоянието и

Всекидневна гледка в България

Цели села в страната ни останаха без хора

Мизерията накара много българи да посегнат на живота си

Трудно е да си “оптимист”, когато ровиш в кофите за боклук

бъдещето на страната ни, защо-
то ние не само си го знаем, но не
намираме начин да се отървем
от тази сякаш вече отличителна
наша черта, независимо от член-
ството ни в ЕС. А да търсим вина
само в себе си, също не ни е
присъщо. Пък и няма да отговаря
на истината, защото все сме се
старали, дори и исторически, да
следваме съветите на същите
тези велики сили.

Не зная дали този порочен

кръг на негативизъм е заразен,
както казва Н. Пр. г-н Алън, но
съветът да използваме близост-
та си с Турция, за да укрепим
още по-активно възможностите
за икономическо сътрудничест-
во с мощната ни южна съседка,
няма как да не ни върне отново
в историята.

Всеки си има приоритети,
особено империите, и Турция
почти винаги е била сред тези
на Великобритания. Турция наи-

стина има своето възходящо ико-
номическо развитие и самочув-
ствието на нейните лидери е
подплатено с постижения, за
които дори страни от Западна
Европа могат да мечтаят в пери-
ода на кризата. Като регионален
играч югоизточната ни съседка
има своите стратегически цели,
подкрепяни от силни съюзници,
но едва ли е удачно точно на
страните от Балканите, а защо
не и в Близкия изток, това да
бъде “пътеводна звезда”, защото
горчивият исторически привкус
от вековно подчинено “присъ-
ствие” не е отшумял, колкото и
да не им се вярва на Запад.

Това няма нищо общо с от-
личните добросъседски отноше-
ния, които между впрочем вина-
ги сме се стараели да поддържа-
ме след Освобождението, както
и с нерешените двустранни про-
блеми, които няма как да не
придвижваме по европейски.

Ние си имаме “мостове”,
лъкатушения, но, за да “поста-
вим България в центъра на кар-
тата” и да забравим за израза
“малка държава”, на нас ни
трябва друга подкрепа. Пък и
винаги сме гледали към Европа
и Русия, дори и в годините, ко-
гато сме били в рамките на Ос-
манската империя.

Сега си знаем, че сме най-
бедната страна в ЕС, че на час
ни плащат около 3 евро, а в
Швеция например повече от 30,
че младите хора ни напускат, а
в Кралството отиват не само
роми, а предимно наши лекари,
медицински сестри и т. н. Светът
разбра, че правителството ни
подаде оставка под натиск на
улични протести, тръгнали от
високи сметки на ток, но
всъщност причините са повече,
и то много повече. Монополно-
то положение на пазара, отчай-
ващата корупция след т. нар.
“елит”, в това число политичес-
ки, сриването на средния и
дребния бизнес, високата без-
работица, слабият растеж на
кредитирането, лошото образо-
вание и здравеопазване, загу-
бата на ценова конкурентоспо-
собност, което застрашава из-
носа, да не говорим изобщо за
земеделие и факта, че ядем едва
ли не само вносни плодове, зе-
ленчуци, храни като цяло. Всич-
ко това го има в задълбочения
анализ за състоянието на Бълга-
рия, изготвен от Европейската
комисия по процедурата за ма-
кроикономическите дисбаланси.

В общи линии това ни го под-
несе като информация и Н. Пр.
посланик Алън, който не пропус-
на да спомене и нуждата от
съдебна реформа, прекалено
разточителните процедури, кои-
то лишават страната ни от сери-
озни инвестиции, а законите би
следвало да се приемат заради
това, че ще работят в полза на
нашия национален интерес, а не
“защото така е наредено от
Брюксел”.

Едва ли има връзка със спо-
ровете между Великобритания и
Европейския съюз, но съмнение-

то, че ние няма как да се спра-
вим сами, защото натякването на
външни фактори по различни
причини е било навик на почти
всички правителства през пре-
хода, остава.

Сега е трудно “да се внуши
на българския гражданин чувст-
во за притежание”. Може и да
стане, ако натискът от Брюксел
е само в посоки, които са в инте-
рес на обществото и за повече
демокрация. Защото ние знаем,
че “повече демокрация решава
проблемите на демокрацията”,
но на практика се сблъскваме
само с проблемите, особено
през последните години.

Прав е г-н Алън, когато при-
зовава да изкореним от самосъ-
знанието си принципа “всички го
правят, защо аз да съм единст-
веният заблуден”, но на нас ни
липсва примерът на управлява-
щите, на т. нар. елит. И може би
помощта на Великобритания би
била особено полезна, ако на-
прави обучителни курсове за
бъдещи ръководители, които да
оставят за себе си толкова, кол-
кото мнозинството от английски-
те им колеги, а другото наистина
да е “за ползу роду”.

Това в рамките на шегата,
макар и не в духа на английския
хумор. Като се има предвид, че
въпросите, които се зададоха на
г-н посланика бяха само на
добър английски език, а една
активна госпожа дори се изви-
ни, че ще говори в София на
български, защото не е съвсем
сигурна в качеството си на вла-
деене на езика, съмнение почна
да гризе душата, че залитането
към “формалното поевропейчва-
не” ще си остане друга наша на-
ционална черта. Дали сме по-
датливи на влияние, дали увле-
чението в издигането на знани-
ята на чужди езици като условие
за професионализъм и кариера
няма да ни изиграе в крайна
сметка лоша шега, на този етап
няма как да твърдим. Ние от го-
дини си четем по-голямата част
от надписите и рекламите по
улиците ни на латиница, докато
в една Швеция, например, къде-
то всички говорят английски, та-
белите и повечето реклами по
улиците им са само на техния си
език. Въпрос на самочувствие и
кауза, на спазване на “всичко с
мярка”, но ето че получават по-
вече от 30 евро на час.

Иначе Н. Пр. г-н посланик
Алън е оптимист за бъдещето на
България и твърди, че “вярва в
правилния път, по който страна-
та ни е тръгнала, но само с обе-
динение от страна на всички
български граждани”. Е, и ние
вярваме, че това е единственият
възможен начин да постигнем
най-после просперитет.

Онова с “отварянето на тру-
довия пазар” все ще се реши
някак, но как да си направим това
обединение на всички българи
като все нещо делим и всеки е
на различно мнение по всички
въпроси? Как са го правили в
Британската общност и то по
европейски?
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На фокус Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

П
р е д с е д а т е л -
ският съвет на
Европейския
парламент взе
решение те-

мата за незаконното
подслушване в България
да бъде дадена за раз-
глеждане на Комисията
по граждански права,
правосъдие и вътрешен
ред, съобщават медиите.
В същото време Бойко Борисов, на когото ина-
че не можеш да вземеш думата, пак отвори
логореята на тема Сергей Станишев. Тоест
спотаи се по важни за държавата и обществото
въпроси, за които е отговорен. В същото време
онзи там Цветан Цветанов ревна гороломно:
“Българската прокуратура извършва национал-
но предателство под влиянието на тайни обще-
ства”. Нашият имал предвид започналото раз-
следване срещу шефа на ГДБОП Станимир
Флоров. Президентът се почесва по президент-
ския панталон и върти шия на ляво и дясно. А
главният прокурор Сотир Цацаров стои като
обновения Цар Освободител на бял кон и с
вещина оглежда редиците герберски, забра-
вил, че Цецо му държа стола да седне.

В цялата тая оперета има нещо стаено, но
както е по законите на драматургията, пушка-
та, дето виси на стената, ще гръмне в трето
действие. Освен ако вече не сме в трето дейст-
вие и пушката е в ръцете на вечния заподозрян
Бойко Борисов. На кого, ако не на Бащата на
отечеството!?

Обикновено у нас истината е тази, за която
всички мълчат. А тя е, че Цветан Цветанов додея
на всички. Най-вече на любимия ръководител
на ГЕРБ. Най-вече защото взе много да се
налага не само в държавата, но и в самата
партия, без, разбира се, да си дава сметка, че
това място е отредено за Борисов. Което силно
накърнява чудовищното его на председателя и
ръководителя. А при него такива не минават.
Които познават Борисов, знаят, че когато той
подозрително се спотаи по дадена тема, това
ознава само едно - дебне някого за отстрел.
Очевидно този път набеденият някой ще бъде
Цветанов. Най-малкото защото взе много да
издига авторитета си в партията и правителст-
вото. То какъв ли авторитет, ама на бате Бойко
такива не минават. Щото българинът може и на
сух комат да кара, но посегнат ли на тайните
му, не прощава. А бившият министър на вътреш-
ните работи знае много. Това стана ясно през
последните три седмици, когато цялата лъска-
ва герберска фасада рухна и зад кулисите се
видяха жици и микрофони, роувъри с апарату-
ра и най-обикновени папки с доноси.

Ето това дойде в повече на хората, които и
без това са бесни на скъпия ток и други екстри,
подготвени от умниците в ГЕРБ.

Тълпата искаше кръв и тук Борисов видя
възможност да удари два заека. Без дори да
стреля. Само сръчка Цацаров, погледна с очи
лошия и проверките почнаха. Паниката в МВР
беше пълна. От зор потрошиха техника за ми-
лиони, а бившият министър на вътрешните ра-
боти тръгна из страната с изменено лице. Ли-
цата на опозицията пък грейнаха и те тутакси
поискаха Цветанов да напусне предизборните
листи. Макар и физкултурник, Цветанов разби-
ра и от интриги, защото каза: “Всичко това,
което се вади в момента, е с една-единствена
цел - политически да се търси някаква форма
за отстраняването на едно от силните лица в
ПП ГЕРБ в мое лице”. Това беше в Дупница,
където Цветанов направи заявка, че има дупе
и лесно няма да се даде на злодеите. Само
дето край въпросния злодей Бойко се въртят
много дупета и Цецо бая ще се озори.

Битката на титаните започна. Цветанов
държи структурите, Борисов се опира на на-
родната обич. И едното и другото са колоси на
глинени крака. В последните две десетилетия
се нагледахме как вътрешните уйдурми на пар-
тийните елити водеха до разцеплението на
всяка партия. Що крилца и кълки хвърчаха по
партийните форуми, що лидери еднодневки
потънаха в забвение... Не ми се говори. А кол-
кото до народната обич, както често повтарям:
Следват те, следват те  - пък като те погнат!

Да сме живи - ще видим... Но ако Цветанов
си тръгне, Борисов има шанс да зачерви гребе-
на. Ще се покаже онова, което народът най-
много обича - строг, но справедлив. Цецо и без
това вече е пътник. Той натрупа толкова враго-
ве, кои подслушвани, кои галени по главичка-
та, че не вярвам някой да го иска вече освен
Веско Маринов, но и там не се знае. След всич-
ки разкрития той е като камък на шията.

Освен ако не реши да повлече със себе си
и Бойко Борисов! Което е другият възможен
изход от ситуацията. И ГЕРБ ще отиде в неби-
тието като десетки други еднодневки.

Такива работи...

Борисов срещу
Цветанов!?

Светла
ВАСИЛЕВА

Борисов срещу
Цветанов!?

Борисов срещу
Цветанов!?

Борисов срещу
Цветанов!?

Борисов срещу
Цветанов!?

Борисов срещу
Цветанов!?

Борисов срещу
Цветанов!?

œÓ-‚ËÒÓÍË Ú‡ÍÒË Á‡ ÔÂÌÓÒ Ë ‰ÓÒÚ˙Ô
˘Â ÌË ‰Â‡Ú Ò ˆÂÌËÚÂ Ì‡ ÚÓÍ‡
Бързо забравили протестите, НЕК и ЕРП-тата искат
суперувеличения, производителите са по-скромни

личните протести срещу
цените на тока и монополи-
те в енергетиката затихна-
ха. Почти забравени са ко-
мичните “експертни” изяв-
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ления на бившия министър на енер-
гетиката Делян Добрев за зависимост-
та между подаваното по мрежата
напрежение и завишеното отчитане
на консумирана енергия, както и по-
ривът му в опит за справяне със ситу-
ацията лично да присъства при про-
верка за изправността на един елек-
тромер. Позабравени сякаш са и не-
сполучливите опити на ГЕРБ да при-
крият експанзията на луксозните со-
ларни централи, въведени в експлоа-
тация през 2011-2012 г., донесли пре-
ди месец хаос и дисбаланс в електро-
енергийната система, наложили из-
ключване на мощности. Дори тези на
АЕЦ. Което е парадокс отвсякъде.
Електроенергийният системен опера-
тор (ЕСО) беше принуден да ограни-
чи производството на евтин ток от
атомната централа, за да може

бутиковото
електричество

на соларите

или поне на част от него да стига до
потребителите, много от които
всъщност са “енергийно бедни”.

Държавният регулатор не успя да
изпълни директивата на експремие-
ра Борисов за намаляване цената на
тока от м. март с 8% (как беше стиг-
нал до този процент - само той си
знае). “Натисна” я с по-малко за смет-
ка на признатите технологични загу-
би на електроразпределителните
предприятия. Тази скромна “победа”
на улицата всъщност е със срок на

годност 4 месеца. До 1-ви юли, когато
ще влязат в сила новите цени на тока
за бита и за стопанските потребители
на регулирания пазар. А те ще са по-
високи. Със сигурност. Вече никой не
го отрича - нито председателят на
ДКЕВР, нито служебният министър на
икономиката и енергетиката. Основа-
ния за подобни прогнози има до-
статъчно и в публикуваното на 15
април т.г. становище на ДКЕВР по
повод извършена проверка на дей-
ността на регулатора от Върховната
административна прокуратура.

От изложените аргументи стават
ясни няколко неща.

Първо. За периода 2009-
05.04.2013 г. срещу утвърдените от
ДКЕВР цени се водят общо 440 дела,
като 371 от тях са от електроенерге-
тиката. Основен мотив на дружества-
та е, че не са им признавани предло-
жени от тях разходи за дейността. От
издадени 23 наказателни постанов-
ления за нарушения на изискванията
на лицензиите на стойност 3 млн.лв.
20 са отпаднали по решение на съда
(за 2 640 000 лв.). Тази своеобразна
статистика показва, че

енергетиците
не са доволни

от решенията на регулатора, не ги
приемат и защитават интересите си
по всички допустими от закона начи-
ни. Само от полза за потребителите
ще е да последват примера им, като
се организират и също бранят права-
та си, предявявайки колективни иско-
ве срещу енергийните компании.

Второ. Разходите на електроснаб-
дителните и елелектроразпредели-
телните дружества за периода 2008-
2013 г. са утвърдени през 2007 г.
Става дума за онези разходи, които
са постоянни и не се влияят от коли-
чеството пренесена и доставена
енергия. ДКЕВР одобрява нараства-
нето им единствено с коефициента на
инфлация, но също така ги и намаля-
ва с коефициенти за ефективност и
качество. Това означава, че ние като
потребители сме покривали чрез це-
ните само разходи, признати от коми-
сията за икономически обосновани и

заложени през 2007 г. Тези разходи
обаче са значително по-ниски (сред-
но два пъти) от отчетените от друже-
ствата за периода 2008-2013 г.

Аналогична е ситуацията и с
утвърдената възвръщаемост на акти-
вите (елемент, участващ в образува-
нето на цените). През 2008 г. със за-
явленията за цени дружествата са
предложили за утвърждаване разхо-
ди за инвестиции за 5 години напред,
отговарящи на изискванията на
ДКЕВР за подобряване качеството на
предлаганите услуги. Оттогава до
момента тези разходи не са прераз-
глеждани и актуализирани, макар че
са отчитани по-високи нива от зало-
жените. ДКЕВР заявява в становище-
то си пред прокуратурата, че крайни-
те потребители на електрическа енер-
гия, включително и битовите, не за-
плащат тези по-високи отчетени раз-
ходи и инвестиции и че те са за смет-
ка на печалбата на самите компании.

Трето. За предстоящия регулато-
рен преглед всички енергийни дру-
жества

заявяват по-високи цени

от действащите в момента (вж. табли-
цата). Прави впечатление, че произ-
водителите - АЕЦ и ТЕЦ, са “по-скром-
ни” в исканията си за ръст на цената
от останалите участници на пазара -
НЕК, ЕСО, електроразпределителите
и електроснабдителите. И тук обаче
има нюанси.

Исканото увеличение на цената
за “разполагаемост” (т.е. за
поддържане на съоръженията в го-
товност за работа, без да работят, на
разположение) от конвенционални-
те централи е значително. То вероят-
но е продиктувано от налаганите им
ограничения за производство на ток
заради намаленото потребление и
заради ангажимента за изкупуване
на всичката произведена енергия от
ветрогенераторите и соларите, кои-
то с приближаване на лятото започ-
ват да работят с нарастващ капаци-
тет. Нещо като предпазна мярка за
гарантиране стабилност на приходи-
те. В публичното пространство се
прокрадна идея за създаване на

конкуренция между друже-
ствата, предлагащи “сту-
ден резерв”. Това означа-
ва, че те ще трябва да се
състезават помежду си,
предлагайки атрактивна
цена. Възприемането на
подобен подход е възмож-
ност за ограничаване, ма-
кар и в малка степен, на
ръста на цените.

Онова, което впечатля-
ва още на пръв прочит при
прегледа на исканите уве-
личения, са “астрономиче-
ските” почти 177% за “зе-
лена добавка”. Както вече
ДУМА писа в броя от
13.04.2013 г., в системата
на НЕК има натрупан де-
фицит. Компанията не по-
лучава достатъчно средст-
ва, с които да покрие в
пълен размер производст-
вото на ВЕИ централите,
присъединени към елект-
роенергийната система от
ГЕРБ през 2011-2012 г. в
колосални за страната
размери. Резултатът от ек-
спанзията е, че вместо да
имаме 303 МВт солари
през 2020 г., днес вече
разполагаме с над 1000
МВт.

Гарантираха ни го
„професиона-

листите”
от ГЕРБ

И сега ни убеждават, че
имат воля да продължат. В
същия дух. И продължават.

ТАБЛИЦА НА ЦЕНИТЕ: сега действащи и заявени от енергийните дружества
за утвърждаване от ДКЕВР за новия ценови период 01.07.2013 г. - 30.06.2014 г.

Заложено
от ГЕРБ

Фирма „Терраве-
троссоле” през 2010
г. получила разре-
шение да изгради
117 МВт ветрогене-
ратори край Перник.
За 2011 г. тя декла-
рира приходи... 1000
лв., а иска да строи
ветрогенератори за
милиони. Милиони-
те ще връщаме ние
чрез цената на тока!
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Общество
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По-високи такси за пренос
и достъп ще ни дерат...

Още от м.октомври 2010 г. например
фирма “Терраветроссоле” се е снабдила
със становище на НЕК за присъединява-
не към електроенергийната система на
117 МВт ветрогенератори в района на
община Перник. Двата ветропарка “Ори-
сол-1” и “Орисол-2” вече имат изготвени
доклади за оценка на въздействието
върху околнатата среда. Учудващо е, че
компанията инвеститор декларира пред
търговския регистър приходи за 2011 г. в
размер на едва 1000 лева (!), но има
претенция да строи ветропаркове за ми-
лиони евро и ще очаква връщане на ин-
вестицията си. Това ще се случва през
цените, които потребителите плащаме за
енергията, отчитана от електромерите ни.
С други думи, инвазията на ВЕИ си
продължава, макар и с по-забавени тем-
пове. При свитото потребление и убитата
промишленост нищо чудно един ден да
изключим ТЕЦ-овете и АЕЦ и да потребя-
ваме само “зелен” ток. За радост на Евро-
па и на собствениците на ВЕИ централи.
Само дето никой не коментира кой ще
плаща сметките. Така, както никой не
коментира какво количество “зелена”
енергия е социално поносимо за гражда-
ните на най-бедната страна, член на ЕС.

Стопанските потребители, абонати на
ЧЕЗ и ЕВН, също ще бъдат сюрпризира-
ни. Те плащат цена за достъп до мрежите
на база заявена мощност на ден, а не

както е при домакинствата - на база отче-
теното потребление на енергия от елект-
ромера.

Ползват, не ползват -
плащат

Минималните суми, които дължат фир-
мите, присъединени на ниско напреже-

ние, са за 6 кВт, а присъединените на
средно напрежение - за 100 кВт. Ковар-
ното при тези цени е, че се плащат ви-
наги, дори когато няма консумация на
енергия. Както и че има минимален праг
(от 6 кВт и от 100 кВт), който е задължи-
телен, независимо че заявеният капаци-
тет може да е под приетия. ЕВН създаде
прецедент през 2011 г., като постигна

въвеждането на този начин на заплаща-
не на цената за достъп. Последваха ги
ЧЕЗ през 2012 г. Нищо чудно Енерго Про
също да направи стъпки в тази посока.
Така или иначе, прецедентът вече е
търговска практика. Тези дни ЕВН е по-
искало от ДКЕВР да им утвърди 60%
увеличение на цената за достъп за сто-
панските потребители...

В опит да успокои потребителите
председателят на държавния регулатор
заяви в средата на миналата седмица,
че ръстът на цените на тока ще е мини-
мален. Както и че процедурата е дълга,
а окончателното решение на комисията
ще бъде предшествано от обществено
обсъждане. Само да не си помислите
обаче, че можете да присъствате на него.
Нищо подобно. Още от времето, когато
Константин Шушулов председателстваше
ДКЕВР, “откритите” заседания са публич-
ни само на книга. Такива бяха и при
Ангел Семерджиев. Такива са и днес.
Достъпът до залата за дебати е само с
покани. Администрацията стриктно отмя-
та в предварително изготвен списък
присъстващите и зорко следи да не се
промъкне някой неканен гражданин. Тази
практика се оказа удивително устойчива
и никакви улични протести очевидно не
могат да я премахнат. За гражданите,
които са и потребители, е оставена “при-
вилегията” да плащат безропотно и в
срок сметките за ток, чиято посока вече
знаем - нагоре.

Константин
ИВАНОВ

реме е, крайно време е
да се вземат най-сери-
озни мерки срещу Ста-
нишев. Как така си поз-

Актуално

С голи гърди на барикадата
Дали аферата с „ушите” ще остане
само мърдане на палец в ботуша?

В
волява да нарушава добрия
тон на предизборната кампа-
ния с някакви анонимки, оче-
видно подготвени от “къртици-
те”, които е внедрил, докато
беше на власт. Защо наруша-
ва празничната атмосфера на
народните тържества,
съпътстващи появата на Бой-
ко, накачулен от възторжени
дечица, надпреварващи се за
автографа му. И какво друго
може да роди извратената
червена мисъл, освен да на-
кара фейсбук да обърне на-
опаки благородния слоган на
ГЕРБ “Имаме воля”, та да се
чете “Ялов е, мами! Не чу ли
призива на президента кампа-
нията да бъде позитивна!

Вместо това Станишев до-
кара дотам държавата, че вече
втора седмица да се тресе от
скандала с подслушванията -
някакви си 80 000 искани и
разрешени СРС за цели три и
половина години, та това пра-
ви по-малко от 80 на ден!

Но интригантът ще си полу-
чи заслуженото. Накрак се
вдигна цялото кралско войнство
да защити невинната жертва
на скандала, херувима, заслу-
жил с непорочността си щед-
ростта на многоапартаментна-
та си тъща, известния с крис-
тално ясното си слово титан на
милиционерската мисъл Цве-
тан Цветанов. Първи, както се
полага, го заслони с могъщата
си гърбина (гарантирано от
Берлускони) повелителят му
Борисов. Извиси ръст, нахлуп-

вайки генералската фуражка,
главният секретар на МВР Ка-
лин Георгиев. С голи гърди
срещу коварния враг на меве-
рейската барикадата се изтъ-
пани генералка Петя Първано-
ва. Призован на помощ беше и
самият Господ, при това не от
обичайния му интимен приятел
и земен наместник експремие-
ра, а от настоящия служебен
премиер: “Ако, не дай си боже,
се потвърди, че е имало по-
добна практика, това ще бъде
изключително неприятен атес-
тат за състоянието на демокра-
цията ни”. Ами, имало е, госпо-
дин Райков, имало е, поне на-
там сочат дори началните кон-
статации на 12-те апостоли,
пардон, прокурори.

Но кого ще впечатлят сухо-
ватите прокурорски констата-
ции, сравнени с живописното
описание на наследничката на
Цв.Цв., генералка Първанова,
на драматичния подвиг на са-
моотвержения служител Радко,
зарязал празничната трапеза
и хвърлил се в късна доба да
поправя “машината, която
нещо не работела” с първата
попаднала му под ръка отверт-
ка! Пълната липса на драма-
тургичен усет у въпросните 12
прокурори лъсва на фона на
изпълнените с вътрешни кон-
фликти реплики на главен сек-
ретар Калин Георгиев, извисил
ръст благодарение на нахлу-
пената генералска фуражка,
както вече бе споменато. Дви-
жението на “кетчъра”, специа-
лизирания автомобил не било
подобаващо документирано -
какво се търси под вола теле,
какво значат някакви там пътни
листове, когато става дума за
“защита на националната си-
гурност и борбата с тежката
организирана престъпност!” И
не било точно “отвертка”, а
среднощно търсене от добле-
стния служител Радко Димит-
ров на парола или инженерен
код, или PIN... от производите-
ля в Лондон. Просто колегата

генералка Първанова обичала
да си служи с метафори и за-
това рекла “отвертка”.

На барикадата, редом с
МВР професионалистите, за-
станаха и дежурните хейтъри
от форумите. Те едногласно и
монотонно повтарят подадени-
те им две пароли: “Аз не се боя
да ме подслушват, защото ня-
мам като Станишев какво да
крия” и това, вече споменатото
за внедрените от същия изверг
Станишев на “къртиците”, на-
писали и предали му аноним-
ния сигнал.

Хубаво, ама баламите май
са на привършване. Ако е има-
ло някакво колебание дали
служебното правителство е “Б”
отборът на ГЕРБ или не е, вече
няма. Е! Най-ярко потвържде-
ние е самоотверженото гово-
рене на глупости от страна на
генералка Петя Първанова.
Малко по-дипломатична, пора-
ди професионална деформа-
ция, е надеждата на премиера
Райков лично господ да не
допусне да се потвърди прак-
тиката за нерегламентирано
подслушване.

Тук и там се чуват злоради
питания защо в този грандио-
зен скандал не се чу дълго
време единствено гласът на
президента. Някакъв монашес-
ки обет за мълчание ли бе дал.
Или - още по-злорадо - Бойко,
улисан в даване на автографи
на накачулили го дечица, е
пропуснал да го инструктира.
А може би е почерпен опит от
романа на Ерих Мария Ремарк
“Черния обелиск”, където е
описано как героят фелдфебел
изразява възмущението си от
несправедливостите и своево-
лията на началството: като яро-
стно мърда палец в ботуша си.

Е, президентът накрая все
пак проговори. като видя, че
министър Първанова се
назлъндисва, призова я да взе-
ме мерки по отношение на
Флоров. Тя по закон бе длъжна
да го направи.

В пощенската си кутия днес
намерих луксозна книжка албум.
На синята лъскава корица над-
пис: “ГЕРБ. ИМАМЕ ВОЛЯ”. На
първата страница снимка в едър
план на усмихнатите Барозу и
Бойко Борисов. На гърба, избро-
ени по азбучен ред, 29-те обла-
сти на Република България. И
след това - 50 страници със
снимки и обяснителни надписи
под тях: какво е направено във
всяка област по време на управ-
лението на ГЕРБ.

 Снимките радват окото - кой
не се радва на хубавото! Сгра-
ди, улици, площади, паркове.
Само че кажи-речи под всяка
снимка обяснителният текст
съдържа една от следните думи:
ремонтирано, рехабилитирано,
реконструирано, санирано, ре-
новирано, модернизирано, до-
вършено, обновено, освежено.
Дадох си труд да преброя сним-
ките - 156. И само под 8 от тях
не открих “ремонтирано” или

ГЕРБ, ПРАВИТЕ СИ
АНТИРЕКЛАМА!

нещо от този род.
Влизам в положението на

редакторите на книжката албум.
Осъзнавайки убийствения факт,
че за своето управление власт-
та на ГЕРБ не е строила, а в
най-добрия случай е ремонти-
рала по нещичко, редакторите
са се постарали да използват
многобройните синоними на ду-
мата ремонтирам. Това обаче не
променя нещата.

Не по-малко убийствен е
друг факт, който се набива в очи:
в албума няма нито една сним-
чица на сграда, свързана с про-
изводството. Защо е така? Ще
отговоря на този въпрос с думи-
те, прозвучали на пресконфе-
ренцията на Съюз “Произведе-
но в България”, състояла се на
17-и този месец. Цитирам: “Пра-
вителството на Борисов закла
българското производство”.

Да има нещо неясно?
Прелиствам отново лъскаво-

то албумче, погледът ми отново
пада върху усмихнатите физио-
номии на Барозу и Борисов. И
забелязвам, че над главите им
има някаква червена петолъчка!
Случайност, разбира се, двама-
та са застанали под някакво
съоръжение с петолъчка и фо-
тографът ги е щракнал. Но да не
би зад тази случайност да се
крие една прокоба? Знае се
чий символ е петолъчката. А
идват избори...

Крум
ВАСИЛЕВ

Факсими-
ле от

лъскавата
книжка

албум
на ГЕРБ
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нес над страната ще има разкъсана облач-
ност, значителна след обяд над Западна и
Централна България, където на отделни
места ще превали краткотраен дъжд, съоб-

щиха от НИМХ. Повече слънчеви часове ще има
преди обяд над западните райони, а след пладне
над Източна България. Ще духа слаб до умерен
вятър от изток-североизток. Максимални темпера-
тури между 15o и 20o. Атмосферното налягане ще
се задържи малко по-високо от средното за ап-
рил. Над планините ще има разкъсана, след обяд
над масивите в западната и централна част от
страната значителна облачност. На места ще пре-
вали краткотраен дъжд, над 2000 метра - сняг.
Максимална температура на височина 1200 метра
около 9o, на 2000 метра - около 3o. Над Черномори-
ето ще духа до умерен източен вятър. Максимал-
ни температури на въздуха 13o-15o. Температурата
на морската вода е 9o-10o. Вълнението на морето
ще бъде 2-3 бала.
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— Œ–œ»ŒÕ
≈ÌÂ„ËËÚÂ ˘Â
‚˙Á‰ÂÈÒÚ‚‡Ú ·Î‡-
„ÓÔËˇÚÌÓ Ì‡ ‡Í-
ÚË‚ÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë Ë

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
«‡˘ÓÚÓ ÒÚÂ ·Û‰ÌË
ıÓ‡, ˘Â Â‡„Ë‡-
ÚÂ ‡‰ÂÍ‚‡ÚÌÓ Ì‡
ÒÎÛ˜‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ, Ë

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¿ÍÓ ÒÂ ÔÓ‰‰‡‰Â-
ÚÂ Ì‡ ÂÏÓˆËËÚÂ
ÒË, ˘Â Á‡·‡‚ËÚÂ
ÚÂÏÔÓÚÓ. ÃÓ·Ë-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÚÂ ÔÓ‰ÍÂÔ‡ Ë ˘Â ÏÓÊÂÚÂ ‰‡
„Ë Â‡ÎËÁË‡ÚÂ.

Ï‡„‡ÈÍË ‚Ë ÔÓ-ÎÂÒÌÓ ‚ Â-
‡ÎËÁ‡ˆËˇÚ‡ ËÏ.

ÂÁÛÎÚ‡ÚË, ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂÚÂ Ë ÛÏÂ-
ÌËˇÚ‡ ÒË ‰‡ ˙ÍÓ‚Ó‰ËÚÂ.

Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡˘ ÌÂ ÓÚÒÍÓÓ
ÔË ‚‡Ò.

˘Â Ò‚˙¯ËÚÂ ‰ÓË ÔÓ‚Â˜Â ÓÚ
ÔÂ‰‚Ë‰ÂÌÓÚÓ.

Í‡ÊÂÚÂ Â¯ËÚÂÎÌÓÒÚ ‰‡ ÓÚ-
ÒÚÓˇ‚‡ÚÂ ÔÓÁËˆËËÚÂ ÒË.

‚Ë Û‰Ó‚ÎÂÚ‚Óˇ‚‡, ‚ÁÂÏ‡ÈÍË
ÌÂ˘‡Ú‡ ‚ Ò‚ÓË ˙ˆÂ.

‰ÓË ˘Â Ì‡ÒÓ˜ËÚÂ ÂÌÂ„ËˇÚ‡
ÒË Í˙Ï „‡‰Ë‚ÌË ˆÂÎË.

ÎËÁË‡ÈÚÂ ÒÂ Ë ‡·ÓÚÂÚÂ Á‡
ˆÂÎËÚÂ ÒË.

¬ŒƒŒÀ≈…
œÓ Í‡ÚÂ„ÓË˜ÂÌ
Ë ‚ Ò˙˘ÓÚÓ ‚Â-
ÏÂ ÂÎÂ„‡ÌÚÂÌ
Ì‡˜ËÌ ˘Â ÔÓÍ‡-

ÊÂÚÂ ÔÓÁËˆËËÚÂ ÒË ÔÓ
‚‡ÊÌË ‚˙ÔÓÒË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
07.35 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË

ËÁ·ÓË 2013
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.05 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË

ËÁ·ÓË 2013: ƒËÒÔÛÚ
09.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
11.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.20 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 2013
12.25 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
13.55 —ÂÌ “ÓÔÂ - /268 ÂÔËÁÓ‰/
15.05  ÓÌ˙ ÔÓ‰ ÔËÍËÚËÂ - Ú‚

ÙËÎÏ /20 ÂÔËÁÓ‰/
15.45 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ/Ô/
15.55 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 2013
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.15 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰:  ÎÛ· ìÕÀŒî
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/3156 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌ  ̌ - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌÓ-ÍÓÏÂÌÚ‡ÂÌ ·ÎÓÍ
17.55 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 2013
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2013: ƒËÒÔÛÚ
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 2013
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.50 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 2013
21.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2013: ƒËÒÔÛÚ Ì‡ ÚÂÏ‡
22.25 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 2013
22.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË 2013
23.05 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡

06.30 ì“‡ÁË ÒÛ-
ÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-
ˆ Ë Ó Ì Ì Ó
Ô  Â ‰ ‡ ‚ ‡ -

ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷Ó-
ÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡-
Â ‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î
-  ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò
»‚‡Ì «‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 40
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 62
16.00 ìœÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ Ë ÒÚ‡-

ÒÚËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 31
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·-

ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –Ë-
ÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì √Î‡Ò˙Ú Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇî
- ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ ¯ÓÛ

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ì¡ÂÁ ÔÛÍÌ‡Ú‡ Ô‡‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 9

00.00 ìœ‡‰Ì‡Î‡ ÓÚ ÌÂ·ÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 11

01.00 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò.
4, ÂÔ. 12

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î/

Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 62
04.30 ìÃÓ‰ÂÌÓî /Ô/

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ì ÓÏËÒ‡ –ÂÍÒî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 9 ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡: “Ë

ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìƒÂÌÒËÌ„ ÒÚ‡Òî - Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì’‡‚‡È 5-0î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,

2 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŒÒÏÓ ˜Û‚ÒÚ‚Óî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 5 ÒÂÁÓÌ
00.45 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.45 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡: “Ë

ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡î - Ú‚ ¯ÓÛ /Ô/
02.45 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ /Ô/
03.45 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/

 Œ«»–Œ√
¡ÎËÁÓÒÚÚ‡ ‚Ë Ò
˜Ó‚ÂÍ, Ò ÍÓ„ÓÚÓ
‚Ë Ò‚˙Á‚‡Ú
Ó·˘Ë ËÌÚÂÂÒË

˘Â ‚Ë ÔÓÏÓ„ÌÂ ÔÓ-ÎÂÒÌÓ ‰‡
ÔÂÓ‰ÓÎÂÂÚÂ Á‡ÚÛ‰ÌÂÌËˇÚ‡.

05.00 ÕÓ‚ËÌË
05 .05  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
08.00 ÕÓ‚ËÌË
08 .15  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

Â ËÁÏ‡ÏÌÓ. “‡Í‡ Â Ë ‰ÌÂ¯ÌË-
ˇÚ ‰ÂÌ ˘Â „Ó ÔÓÚ‚˙‰Ë.

09.00 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
09.30 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-

ÌÓî
10 .25  ìƒ‡  ‡Á·ÂÂ¯ .  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
11.00 ÕÓ‚ËÌË
11.15 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
12.10  —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
13.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
13.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
14.00 ÕÓ‚ËÌË
14 .20  ì ÂÔÍÓ  Á‰‡‚Âî  Ò

√ÂÌ‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15 .15  ìƒÓÍ‡ ÚÓ  Ó˘Â  ÌÂ  Â

Í˙ÒÌÓî
16.05 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË
17 .40  ìƒ‡  ‡Á·ÂÂ¯.  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
18.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
19.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
20.00 ¬ÂÏÂ
20.30 —ÂË‡Î: ìÀÂ„ÂÌ‰Ë Á‡

 Û„î
22.10 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
22.45 ì—ÎÂ‰‡Ú‡î
23.25 ì—‚Ó·Ó‰‡ Ë ÒÔ‡‚Â‰-

ÎË‚ÓÒÚî Ò ¿Ì‰ÂÈ Ã‡-
Í‡Ó‚

00.20 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
00.35  ì’‡È‰Â  ‰‡  ÒÂ  ÓÊÂ-

ÌËÏî
01.25 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
02.15 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
03.10  —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
04.00 ÕÓ‚ËÌË
04.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

�����

�����

�����

�����

�����

�����
�����

�����



20 ПОНЕДЕЛНИК 22 АПРИЛ 2013

Култура
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgочаквайте

М

Срещат се двама приятели.
Единият пита:

- Как си след развода? Как
го преживя?

- Сега съм много по-добре.
Първите седмици за малко да се
побъркам от кеф...

АНИ САЛИЧ, тв водеща
Акад. ВАЛЕРИ ПЕТРОВ, поет,
драматург и преводач
Армейски генерал
о.з. ЛЮБЕН ПЕТРОВ,
военен и политик
НИКОЛА АНАСТАСОВ, актьор
НИКОЛАЙ НАЙДЕНОВ, волейболист
ПЕТЪР ВЕЛЧЕВ, есеист,
литературен критик и преводач

22
Св. преподобни Тео-

дор Сикеот († 613)

Бог дал на преподобни Теодор чудо-
творна и целебна сила. Мнозина от изце-
рените пожелавали да живеят при него,
за да слушат поученията му и да го след-
ват. Така около него се събрали много
подвижници и бил основан Сикеотският
манастир. Преподобни Теодор написал
устав и станал ръководител на братята.
Слухът за подвизите и чудесата, които
извършил преподобни Теодор, се разнесъл
надалеч. Той притежавал не само чудо-
творна сила, но имал и пророчески дар.
Преподобни Теодор живял до дълбока
старост. Преди да умре, му се явил св.
великомъченик Георги, връчил му жезъл
и му заповядал да върви след него на
далечен път. Това било указание за близ-
ката смърт на Теодор. Поминал се след
Великден. Неговият ученик Елевсий напи-
сал житието му.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

тотина книги мина-
ха през ръцете ми
като издател досе-
га чрез издател-

Ë 7 ÓÚ Úˇı
67 ÇÀÃËÀÂÈß
Излезе поредната книга „Лозанки” -
мажоритарни, предсрочни, служебни

Лозан ТАКЕВ

веднъж поклон пред жеста им,
към желанието да подпомог-
нат патриотични инициативи,
патриотични и родолюбиви
теми и автори, които присъ-
стват с творчеството си в мал-
ките литературни сборници в
джобен формат в поредица,
дело на “Александрова ди-
зайн”, събрана условно в биб-
лиотека “Софийски бюлетин”.

Седем от книгите са с ло-
занките - един нов творчески
поглед към живота, който
живеем. В тях няма нищо из-
мислено. Всичко е в огледа-
лото на действителността, ко-
ято ни заобикаля. Преди 43
години се появи първата “Вся-
ка есен аз ставам войник”,
дело на Военното издателст-
во, седем години по-късно -
“Целунете хляба”, на издател-
ство “Народна младеж”, след
това “Щурче под лозата”,
“Петдесет пролети”, “Бог се

роди, Коледо”, “Скръбта жи-
вее с нас”, “Безсмъртни музи-
кални миниатюри”, “Виж ми
окото”, “Кутията на Пандора”,
“Новина номер едно”, “Сто
грама фъстъци”, “Сините фран-
кофони”, “Надпартиен секс”,
“Пижо, Пенда и демокрация-
та”, “Утре започва от лани”. Тук
са детските книжки “Весел
буквар”, “Весела математика”,
“Весело междучасие”, “Моите
клоуни”, “Всеки ден не е Ве-
ликден”, играта “Банков лаби-
ринт”, игрите с карти за изу-
чаване на български, руски,
английски и френски език.

Не мога да пропусна някои
по-нестандартни заглавия като
“Българският триъгълник” - 1 и
2, “Акация Трендафилова”, “Са-
тира без ДДС”, “Клюки по мо-
бифона”, бележника “Господа-
ри на мълчанието”, Царската
сатира - две книжки, “Тристи-
шия за поданици”, романа в
епиграми “Слана”. В тези 67
заглавия поставям още “Ревю”,

“Рошавата гарга”, “Сто лица в
джобен формат”, “Разпродаж-
ба”, посветена на творчество-
то на Елин Пелин, “55 думи и
още нещо”, “58 минути в рими”,
“60 крачки към Европа”,
“60 изповеди на хартиен носи-
тел”, “45 стихотворения”, “Ба-
лотаж”, “Смях край урната”,
“Цели епиграми за частични
избори”, “Кратки уроци по
дълголетие”, “Приятелски
огън”, “Стихове на пишеща ма-
шина”, “Автограф от Бузлуджа”,
“Младостта не е порок”, “Заед-
но за Малкия Иванчо”, “Софий-
ски бюлетин за нивото на де-
мокрацията”. В тази поредица
стоят и “Вашите песни без
ноти”, “Незабравими съветски
песни”, “65 песни за цял жи-
вот”, “Заспали чувства”.

И като прибавим седемте
книжки с лозанки между 2008
и 2013 г., вероятно ще станат
67 заглавия, от които нямам
никакво основание да се сра-
мувам...

В “Малки трагедии” Пушкин успя-
ва в кратката драматургична форма
да съвмести достоверност в разгръ-
щането на емоциите и страстите, да
изследва етични и философски ка-
зуси и същевременно да проведе
фина ирония към човека и света,
казва в интервю за БТА режисьорка-
та Десислава Боева по повод на
спектакъла, който може да се види
днес в Руския културно-информаци-
онен център в София.

Под заглавието “Малки трагедии”
са обединени четири едноактни пи-
еси - “Рицарят скъперник”, “Моцарт
и Салиери”, “Каменният гост” и “Пир
по време на чума”, които се припоз-
нават от изследователите като “Чет-

Много софиянци и гости на столицата посетиха в събота и неделя
празника под наслов “Подарете на детето си книга, подарете му праз-
ник”. Той бе организиран край езерото “Ариана” в рамките на кампанията
“Походът на книгите” и по повод Международния ден на детската книга
- 2 април, и Международния ден на книгата и авторското право - 23
април. Над 30 български издателства представиха своите великолепни
издания за най-младите читатели, бяха организирани премиери, срещи
с писатели, конкурси с награди, познавателни игри, концертни изяви и
други забавления.

16 номинирани са конкуренти за тазгодишните награди “Рицар на
книгата”, които се връчват на журналисти с най-голям принос при отра-
зяване на издателския бизнес в България. Те се определят в три катего-
рии - “Електронни медии - радио и телевизия”, “Интернет базирани ме-
дии” и “Печатни медии - вестници и списания” (в която е номинирана
колежката от ДУМА Вилиана Семерджиева). Лауреатите ще станат изве-
стни на 23 април, когато на церемония в Националната библиотека “Св.
св. Кирил и Методий” ще бъдат връчени отличията.

зложбата “Кукли и сувенири от
царевична шума” на НЧ “Любен
Каравелов 1897” - с. Куртово
Конаре, ще бъде открита днес в

вероевангелие”-то на Пушкин. Текс-
товете са посветени на човешкото
свръхего, като в центъра на всеки от
тях стои ярка, изключителна личност,
завладяна от всепроникваща страст.

В ролите са Анастасия Лютова,
Силвана Пишимарова, Никола Мута-
фов, Явор Борисов, братята Добро-
мир и Петър Цветкови. Спектакълът е
съфинансиран от програмата “Култу-
ра-2013” на Столичната община и се
реализира в подкрепа на кандидату-
рата на София за Европейска столи-
ца на културата 2019. Продължаваме
да търсим финансиране, за да може
представлението ни да живее. Пла-
нираме участия и на фестивали, каз-
ва Десислава Боева.

КНИЖОВНИ ПРАЗНИЦИ
КРАЙ ЕЗЕРОТО „АРИАНА”

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

КУКЛИ ОТ
ЦАРЕВИЧНА
ШУМА ПОКАЗВАТ
В ПЛОВДИВ

И
17 ч. в Регионалния етнографски музей
в Пловдив и ще може да се види до
6 май, научи ДУМА от домакините. Да
съхрани местното културно наследство
и възроди диалога между поколенията
- това е основната цел, която си е по-
ставило читалището. То е избрало не-
лекия път да превърне един стар, поза-
бравен занаят в интересен и привлека-
телен за днешните деца. Така от при-
родни материали се изработват кукли,
сувенири, икони, пана и най-различни
предмети на бита, като се съчетава тра-
диционната техника с естетиката на на-
шето време. В работата на кръжока уча-
стват 20 деца от с. Куртово Конаре на
възраст от 7 до 16 г. Преподавателка е
Маргарита Момчилова - художничка-
приложничка. Паралелно с представя-
нето им в РЕМ - Пловдив, ще бъде от-
крита във Виена изложба на пана и
икони от царевична шума, дело на
същия творчески колектив.

ВЕЧЕР НА ЗАХАРИЙ
СТОЯНОВ В БАН

Вечер под наслов “За-
харий Стоянов - неисто-
вият публицист” организи-
рат Българската акаде-
мия на науките, Столич-
ната община и издател-
ството, носещо неговото
име, днес от 17.30 ч. в
големия салон на Цент-
ралното управление на
БАН. Там ще бъде връче-
на Националната награ-
да “Захарий Стоянов” и
присъстващите ще узнаят
кой е нейният пръв носи-
тел. Ще бъде представен
том 5 от съчиненията на Захарий Стоянов, онас-
ловен “Средство да имаш врагове”. Преди “Сред-
ство да имаш врагове” съчиненията на медвен-
ския хронист съдържат: том 1. “Записки по
българските въстания”- книга първа, том 2. “За-
писки по българските въстания” - книга втора,
том 3. “Исторически трудове”, том 4. “Лични сви-
детелства”. Следващият, шести том ще събере
публицистиката от септември 1886 г. до 26 ав-
густ 1889 г. в българските и европейски вестни-
ци. В салона на БАН днес за първи път ще бъде
показано новото библиофилско издание на “За-
писките...” от поредицата “Божествен дух”. То е
с илюстрации на Стефан Марков и художестве-
но оформление от Кънчо Кънев.

етвъртото издание на Междуна-
родния конкурс за късометраж-
но кино “Lions” раздаде своите
награди в Истанбул. Целта на
фондация “Istanbul 118Y Lions
Social Services” е да бъдат
подкрепяни младите хора,
които са се посветили на изу-
чаване на филмовото изкуство,
и да се окуражава стремежът
им за създаване на късомет-
ражно кино. С успех се увенча
участието на студентите от
НАТФИЗ Ана Китанова и Радо-
слав Камбуров. Филмът на Ани
“Мълчанието” бе отличен с
награда за режисура, която
преди две години й бе присъ-
дена и за филма “Възглавница-
та” на второто издание на
конкурса “Lions”. Радослав
също получи награда за режи-
сура за филма си “Бариерата”.

Студенти от НАТФИЗ
с две престижни
награди за кино

Ч
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С
ската къща “Александрова ди-
зайн”. Повечето от тях имат
мъчителна биография, особе-
но моите авторски...

Много от тях имаха подкре-
пата на приятели и патриоти,
но имаше и такива, които ос-
танаха само с обещанията за
такава и трябваше да чакат
подкрепата на читатели или
разчитаха на личното ми фи-
нансово участие в тяхното
производство.

Няма как тук да не отбеле-
жа благодарността си към
всички, които през годините
подкрепиха и финансово тези
издания. Техните имена стоят
в съответните книги. Още
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От семейството

Половин година болка, тъга и спомени.
Завинаги ще останеш в сърцата ни.

Обичаме те!

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА ТИ ПАМЕТ!

На 22.IV.2013 г. се навършват шест месеца
без нашия баща, съпруг и дядо

АЛЕКСАНДЪР
КОЛЕВ

ЧАЛЪКОВ

ÒÚÆÅÍ ÏÎÌÅÍ

проф. д-р
на икономическите

науки

Британецът Тайсън Фюри ще
си съперничи с българина Ку-
брат Пулев за определяне на
претендента за световната титла
на Владимир Кличко във версия
Международна боксова федера-
ция. 24-годишният Фюри стигна
до двубой с Кобрата, след като в
квалификация нокаутира Стив
Кънингам (САЩ) в седмия рунд в
прочутата зала “Медисън Скуеър
Гардън” в Ню Йорк. Преди това
британецът трябваше да се

Фюри нокаутира Кънингам, чака Кобрата

Тайсън Фюри (вляво) е пробил защитата на Стив Кънингам, когото
нокаутира в 7-ия рунд на мача им в “Медисън Скуеър Гардън”

възстанови от нокдаун, който по-
лучи още във втория рунд. Мачът
беше определян като най-труд-
ния в кариерата на Фюри, тъй
като Кънингам е бивш двукратен
световен шампион в полутежка
категория и има опит в общо 8
мача за световна титла. 24-го-
дишният британец повали на
ринга 12 години по-възрастния си
съперник след комбинация от
удар в тялото и ъперкът, а накрая
го довърши с дясно кроше. Така

Фюри вече има 21 победи в 21
мача на професионалния ринг.

“Гоних Кънингам както лъв
преследва елен. Не бях дошъл в
Ню Йорк, за да си играя игрич-
ки. Исках да го откажа, но зато-
ва трябваше да го удрям. Беше
само въпрос на време, за да го
нокаутирам”, коментира Тайсън
Фюри след мача. Той иска да се
бие и с Кобрата в САЩ, където
премиите за мача ще бъдат чув-
ствително по-големи.

Отборът на Лудогорец победи
с 2:1 като гост Миньор Перник в
мач от 23-ия кръг на “А” група и се
върна на върха, отстъпен за 24
часа на преследвача Левски. Още
след първия сигнал шампионите
организираха светкавична атака
отдясно, Марселиньо центрира по
земя в наказателното поле, където
свободният Димо Бакалов (1) за-
сече отблизо и откри. В 8-ата мин.
Димо Бакалов се строполи на зе-
мята в наказателното поле след
изключително леко съприкоснове-
ние със защитник на Миньор Пер-
ник. В средата на първата част
Марселиньо вкара топката във вра-
тата на Миньор Перник, но ре-
ферът свири фаул в атака на Димо
Бакалов, който игра с топката пре-
ди бразилеца. Малко след това
Окечукво падна в наказателното

Велизар Димитров изигра своя мач №100 за Ме-
талург Донецк и вкара победния гол за успеха с 2:1
над Ховерла Ужгород в мач от 25-ия кръг на Украй-
на. Бившата звезда на ЦСКА се разписа в 57-ата
мин., след като от десетина метра засече центрира-
не отдясно, дошло след многоходова акция. Малко
при него съотборникът му Морозюк изравни, след
като гостите бяха повели чрез Лопес още в 8-ата
мин. От Металург връчиха на перничанина фланелка
с №100 на гърба преди началото на срещата. “Полу-
чи се като в приказките. Бях длъжен да оползотворя
хубавото подаване на Макридис”, отбеляза Велизар.
Това бе четвърта поредна победа за Металург, кой-
то с 39 т. вече е на 5-о място, осигуряващо квота за
Лига Европа.

Велизар с мач №100 и
победен гол за Металург

Тотнъм вкара 3 гола само за 7 минути през второ-
то полувреме и обърна с 3:1 шампиона Манчестър
Сити в дербито на 34-ия кръг в Премиърлийг. Така
“шпорите” дадоха възможност на другия тим от Ман-
честър - Юнайтед, да вдигне нова рекордна 20-а тит-
ла още тази вечер, когато “червените дяволи” посре-
щат борещия се да не изпадне Астън Вила. Гарет
Бейл (82), който се завърна в състава на Тотнъм след
лечение на контузия в глезена, завърши впечатлява-
щия обрат и оформи крайния резултат. Преди него
Клинт Демпси (75) изравни, а Джърмейн Дефоу (79)
изведе домакините напред. Самир Насри (5) откри
рано за гостите. Манчестър Сити изостава с 13 т. от
Юнайтед. Тотнъм пък е пети с 61 т. и отстъпва по
голова разлика на четвъртия Челси, който гостува на
Ливърпул късно снощи. Четвъртият тим в Премиърлийг
играе в квалификациите за Шампионската лига.

Преди мача президентът на Тотнъм Даниел Леви
сложи цена от 100 млн. паунда на голямата звезда на
“шпорите” Гарет Бейл.

Гарет Бейл (вляво) от Тотнъм се бори със Самир
Насри от Манчестър Сити по време на дербито

на 34-ия кръг в Премиърлийг. И двамата се
разписаха в мача, спечелен от “шпорите” с 3:1 на

“Уайт Харт лейн” в Лондон

Тотнъм обърна Сити, даде титлата на Юнайтед

поле при спряна игра, след съпри-
косновение с румънеца Козмин
Моци. В края на полувремето стра-
стите се нажежиха. Фенове на
Миньор опитаха да счупят ограда-
та на стадиона и да нахлуят, а
хвърлиха и бутилка към терена.

На няколко пъти в началото на
второто полувреме Боян Пейков
спаси мрежата си след удари на
Марселиньо, а Иван Стоянов стре-
ля над гредата от дузпа, за нару-
шение на вратаря на Миньор сре-
щу нахлуващия на скорост Роман
Безяк. След центриране от корнер
Лубомир Гулдан (75) удвои след
удар с глава. В края Александър
Александров преодоля двама за-
щитници на гостите, нахлу в нака-
зателното поле и намали. 7 кръга
преди края Лудогорец води с 54
т., с 2 пред Левски, а Миньор ос-

тана в зоната на изпадащите - 14-
и със 17.

Старши треньорът на Миньор
Николай Тодоров - Кайзера раз-
кри, че неговият щаб и футболис-
тите не са получавали заплати в
последните 8 месеца. Наставникът
е имал усещането, че тимът му ще
се разпише срещу Лудогорец. Кай-
зера отчете много грешки в играта
на “жълто-черните”, като тимът е
целял да се възползва най-вече от
статичните положения. Колегата му
Ивайло Петев остана доволен от
резултата, но не и от играта на
шампионите. “Зелените” сами си
направили срещата трудна, като
показали несериозност в завър-
шващия удар. “Важността на 3-те
точки скова действията ни, трябва
да сме по-освободени психически”,
каза Петев.

ЦСКА спечели с 2:1 срещу Славия в
столичното дерби от ХХIII кръг на “А”
група с 2 гола, отбелязани в рамките само
на 1 минута в средата на второто полу-
време. Така “армейците” запазиха изо-
ставането си от Левски на 4 т. преди “веч-
ното дерби” в събота.

“Червените” имаха игрово превъз-
ходство срещу 100-годишния клуб, който
излезе с 6 резерви, за да пази силите на
титулярите за реванша с Берое в
четвъртък в полуфинала за Купата на
България. Още в 8-ата минута Анисе се
озова сам срещу вратаря на “белите”
Георги Петков, но би леко и ветеранът
улови. В 32-рата мин от пряк свободен
удар Мишел Платини прати топката на
сантиметри над вратата. В продължени-
ето преди паузата пък Славия пропусна
първия си шанс, като  оставеният непо-
крит защитник Виктор Генев стреля с
глава в аут.

В началото на втората част слависти-
те поизравниха играта, но със светкавич-
ни контри бяха матирани. Капитанът Иван
Бандаловски напредна и центрира отдяс-
но ниско по земя и след меле топката
попадна у мадагаскарец Анисе (66) и той
с плътен удар от 10 м откри. В следваща-
та атака на ЦСКА резервата Мартин

ЦСКА срази Славия
с 2 гола за 1 минута
„Белите” пускат 6 резерви, пазят сили за реванша с Берое за купата

Камбуров бе изведен по крилото и под-
несе топката на Спас Делев (67) и
бързакът удвои след плонж с глава. С
появата на терена на Ливраменто играта
на Славия се оживи. В 82-рата изстрел
на Светослав Дяков срещна гредата.
Секунди по-късно португалецът центри-
ра в наказателното поле, Бандаловски
не успя да избие и топката попадна в
краката на Янко Сандански (82). Полуза-
щитникът, който има 5 мача за “червени-
те” през 2008/2009 г., с премерен удар
вкара почетно за “белите”. Така ЦСКА
измести Ботев от третото място с 48 т.
Славия остана 8-а с 29.

Старши треньорът на “червените”
Милен Радуканов изрази съжаление, че
тимът му за пореден път се е отпуснал,
след като е вкарал 2 гола. Той иска по-
вече комбинативност и владеене на топ-
ката във “вечното дерби”, в което опре-
дели Левски за фаворит. Колегата му от
Славия Вили Вуцов остана недоволен от
липсата на достатъчно тактическа дис-
циплина у момчетата му. “Без 7-8 играчи,
които съхраних за мача с Берое за Купа-
та, се опитахме да играем по-прибрано.
Указанията ми не се изпълняват, ще се
разправяме в съблекалнята по друг на-
чин”, каза ексцентричният специалист.

Лудогорец пак на върха след 2:1 в ПерникЛудогорец пак на върха след 2:1 в ПерникЛудогорец пак на върха след 2:1 в ПерникЛудогорец пак на върха след 2:1 в ПерникЛудогорец пак на върха след 2:1 в Перник

Абел Анисе шутира към вратата на Славия пред погледа на защитника
Филип Филипов. Мадагаскарецът откри резултата за победата на

ЦСКА с 2:1 в столичното дерби на ХХIII кръг в “А” група

Снимки БГНЕС
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гледайте

ФУТБОЛ

Ò Î Ò Î  2,
Ò È Ð À Æ  32

6 от 49
I теглене: 6, 16, 31, 32, 37, 44
II теглене: 23, 27, 36, 32, 41, 44

6 от 42
I теглене: 4, 15, 18, 25, 26, 40

5 от 35
I теглене: 4, 9, 22, 23, 25
II теглене: 11, 18, 26, 29, 35

 Тото Джокер
Печеливши позиции: 4, 2, 8,
Печеливши числа: 4, 7, 4,

÷— ¿ - —Î‡‚Ëˇ 2:1 ¿ÌËÒÂ
(66), ƒÂÎÂ‚ (67); —‡Ì‰‡ÌÒÍË (83);
ÃËÌ¸Ó - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ 1:2 0:1
¡‡Í‡ÎÓ‚ (1), 0:2 √ÛÎ‰‡Ì (75), 1:2
¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ó‚ (83), ÔÓÔ. ‰ÛÁÔ‡:
»‚. —ÚÓˇÌÓ‚ (68);  œËËÌ √ƒ -
ÃÓÌÚ‡Ì‡ 4:2 1:0 ¬ËÚ‡ÌÓ‚ (34),
1:1 ¬. »‚‡ÌÓ‚ (36), 2:1 À‡Á‡Ó‚
(60), 3:1 Ã‡˜Â‚ (63), 3:2 √ÂÓ-

XXIII  –⁄√

ФУТБОЛНО
ПЪРВЕНСТВО

 À¿—»–¿Õ≈
 1. ЛУДОГОРЕЦ 23 16 6 1 39:9 54
 2. ЛЕВСКИ 23 16 4 3 46:16 52
 3. ЦСКА 23 14 6 3 41:13 48
 4. Ботев 23 14 5 4 40:18 47
 5. Литекс 23 13 4 6 50:18 43
 6. Черноморец 23 11 4 8 25:21 37
 7. Локо Пд 23 9 8 6 31:24 35
 8. Славия 23 8 5 10 25:28 29
 9. Берое 22 8 4 10 28:34 28
10. Пирин ГД 23 8 3 12 23:45 27
11. Черно море 22 5 6 11 19:33 21
12. Ботев Вр 23 5 6 12 13:35 21
13. Локо Сф 23 4 8 11 18:29 20
14. Миньор 23 4 5 14 14:36 17
15. Етър 23 4 4 15 18:53 16
16. Монтана 23 3 4 16 21:39 13

„ËÂ‚ (79), 4:2 ¡ÎËÁÌ‡ÍÓ‚ (85); ÀËÚÂÍÒ - ÀÂ‚ÒÍË
1:2 0:1 –Ó‰Ë„ÂÒ (30) 0:2 …Ó‚Ó‚ (62), 1:2 »Î.
ÃËÎ‡ÌÓ‚ (80), ÔÓÔ. ‰ÛÁÔ‡: Δ. —ËÎ‚‡ (90+5);
¡ÓÚÂ‚ ¬ - ◊ÂÌÓÏÓÂˆ 0:2 0:1 …Ó‰‡ÌÓ‚ (45),
0:2 ÕÎÛÌ‰ÛÎÛ (82), ÀÓÍÓ —Ù - ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 1:2 0:1
 ÓÒÚÓ‚ (8), 1:1 ¡Ë·Ë¯ÍÓ‚ (70), 1:2 ÷‚ÂÚÍÓ‚ (75);
ÀÓÍÓ œ‰ - ≈Ú˙ 3:0 1:0 ‘Â‡ÂÒÓ (20), 2:0  ÓÚÂ‚
(81), 3:0 ¬Î. ÃË˜Â‚ (83) ◊ : ¡‡Í (70-≈); ¡ÂÓÂ
- ◊ÂÌÓ ÏÓÂ (Í˙ÒÌÓ ÒÌÓ˘Ë)

резултати

ПО ДИЕМА
22.00 Манчестър

Юн - Астън Вила
ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.30 Екстракласа,

Рух Ходжув -
Полония Варшава

21.15 Втора Бундеслига,
Дуисбург - Кьолн

Плакати с Хитлер
на мача в Ловеч
Фенове на Левски и Литекс се бият след дербито

Ултраси на Левски
и Литекс отбелязаха
124-годишнината от
рождението на Адолф
Хитлер с нацистки плакати.
Ловешката агитка вдигна
транспарант “ЧРД. Да
изчистим България за един
ден”. “Сините” отвърнаха
с “Честит рожден ден.
Той беше прав” и свастика

У Снимки СПОРТНИ.БГ
лтраси на Левски и
Литекс издигнаха
скандални транс-
паранти по време
на дербито на ХХIII

кръг на “А” група, спечелено
от “сините” с 2:1. Двете агитки
отдадоха почит на родения на
20 април 1889 г. Адолф Хит-
лер с надписи: “Честит рож-
ден ден”. По-малобройната
агитка на домакините издиг-
на и лозунг “Да изчистим
България за 1 ден”. Снимки с
лозунгите веднага заляха ин-
тернет форумите, като участ-
ниците в тях настояват за се-
риозни наказания най-вече
за Левски, включително и от-
немане на точки. Те припом-
ниха, че през 2008 г. за по-
добни лозунги са отнети 3 т.
на Ботев Пд.

Скандалното поведение
на синята агитка продължи и
след завършването на сре-
щата, която предизвика меле
с местната полиция на изли-
зане от стадиона.

На прибиране от града на
люляците пък “сините” ултра-
си се сбиха с местни жители
край село Български извор.
Според председателя на На-
ционалния фен клуб на Лев-
ски Владимир Владимиров -
Гугутката организатор на ме-
лето бил помак, който събрал
местните, въоръжени с лопа-
ти и тояги.

“Един помак е виновен за
всичко, не знам точно как се
казва. Разбрах, че той цял
ден е събирал хора от село-
то, въоръжили се с колове,
брадви и камъни с идеята да
бият нашите. Аз не бях на
мястото, тъй като след мача
заминах за Плевен, където
откриваме фенклуб. Разгова-
рях с пострадали момчета,
разказаха ми всичко. Наши-
те спират да вечерят, а пома-
ците ги нападат. Цял ден
този е събирал хората и ги е
настройвал. Добре, че в този
момент минали още от авто-
бусите ни и като видяли за

какво става въпрос, спрели,
за да помогнат на нашите. И
какво се оказва в крайна
сметка? Полицията пак ни
изкарва виновни. Спасяват
местните, а нас ни нападат.
Няма задържани, но постра-
далите от наша страна са
много. Има ударени с камъ-
ни, с колове, страшно е било.

Населението в Български из-
вор е виновно за случилото
се. До този момент се разби-
рах с началника на ловешка-
та полиция. След случилото
се му звъня и му казвам, че
не се прави така. Не може
полицаите пак да бият наши-
те хора, вината не е в нас”,
коментира шефът на фенклу-

ба на Левски пред Канал 3.
Старши треньорът на Ли-

текс Христо Стоичков пък об-
вини тима от “Герена”, че по-
стоянно купува съдии, и по-
сочи Николай Йорданов,
който бил поредният арбитър,
подпиращ 26-кратните шам-
пиони. “След всеки мач на
Левски спират правата на
един съдия. Значи има нещо
гнило. Ако искат пак да отпа-
дат от Сараево, да про-
дължават да ги купуват”, бес-
ня Камата. “Иначе съм дово-
лен от отбора. Момчетата
показаха как се играе фут-
бол”, заключи той.

итекс извади видеоклип, в кой-
то показва спорните моменти в
дербито на ХХIII кръг в “А” гру-
па с Левски, което тимът на

Л
„ОРАНЖЕВИТЕ” С ВИДЕОКЛИП ЗА ГРЕШКИТЕ НА РЕФЕРА

Христо Стоичков загуби в Ловеч с 1:2.
Ловчанлии смятат, че има 9 положе-
ния, в които Николай Йорданов ги
ощетява:

- Спряна опасна атака на Александър
Цветков, без да е извършил никакво
нарушение;

- Неотсъден фаул за опасна игра с
лакът на Жоао Силва срещу Божиков,
при която ситуация нападателят на гос-
тите заслужавал и жълт картон;

- Опасна игра на Гари Родригес,

който рита с крак в корема вратаря Илко
Пиргов при опита му да овладее топка-
та в малкото наказателно поле. Холан-
децът вече има даден първи жълт кар-
тон;

- Най-фрапиращата ситуация. Не-
отсъдена дузпа и спестен червен кар-
тон на Ромейн Ели срещу откъсващия
се Георги Миланов. Бранителят
извършва двойно нарушение срещу
халфа - блъска го с лакът и го рита в
десния крак;

- Спестен жълт картон на Даниел
Димов за опасно влизане в краката на
Армандо Ваюши;

- Неотсъдена дузпа за игра с ръка

на Ели при удар на Георги Миланов в
наказателното поле, при която францу-
зинът видимо отклонява траекторията на
топката и омекотява силата на удара;

- Спестен жълт картон на Христо
Йовов за влизане отзад на Г. Миланов.
Спестен нов картон на Йовов за игра и
разкарване на топката след съдийски
сигнал;

- Отсъден фаул на Мюлдер срещу
Ваюши на границата на наказателното
поле. Вижда се, че нарушението е на
линията на пеналта, а според правилни-
ците линията е част от наказателното
поле. Следователно би трябвало съдия-
та да отсъди дузпа вместо фаул.

Етър напуска „А” група

Р
Ръководството на Етър е взело решение клубът да на-

пусне “А” група след загубата от Локо Пд с 0:3. Това опо-
вести административният директор Радин Хаджиев. Днес
следобед ще бъдат разкрити мотивите. В последните сед-
мици шефовете намекнаха, че може да се стигне до този
ход заради системно недоволство от съдийството. Турският
старши треньор на Етър Сердар Даят бе крайно недоволен
от отсъжданията на Стефан Спасов по време на мача с
Локо Пд и риторично си зададе въпроси като “Защо работя
тук?” и “Какво правя още в България?” Претенциите му
бяха най-вече за червения картон на полския вратар Ма-
теуш Бак, а в предишния кръг титулярният страж Ненад
Филипович беше отстранен от терена в мача срещу ЦСКА
още в първата минута. Освен това от началото на пролет-
ния полусезон Етър е принуден да играе домакинските си
мачове в Сливен, тъй като градската управа на Велико
Търново реши да прави ремонт на стадион “Ивайло”.

 Наскоро стана ясно, че ръководството на старопрес-
толния град планира да създаде нов отбор Етър (Велико
Търново), който ще започне участие във “В” група през
следващия сезон.

Снимка БГНЕС

Футболистите на Сент Етиен триумфират с
Купата на лигата във Франция след победа с 1:0 на

финала на “Стад дьо Франс” с гол на бразилеца
Брандао (18). Това е първият трофей на клуба след 10-ата

шампионска титла през 1981 г. Брандао пък за
четвърти път печели купата след 3 приза с Марсилия

кратки

Славия взе купата
в юбилейния турнир

Славия спечели международния
турнир за юноши до 13 г., органи-
зиран в чест на 100-годишнината
на “белия клуб”. Във финалния мач
столичани надвиха сръбския Пар-
тизан с 1:0 след попадение на Пиер
Пиргов (57). За 3-ото място Левски
надделя със 7:5 след дузпи над Га-
латасарай, като двата тима на-
правиха 2:2 в редовните 60 мин.
Славистите Ивайло Василев и Кри-
стиан Димитров бяха наградени
съответно като най-добър вратар
и нападател на турнира, Тихомир
Димитров (Левски) е най-добър за-
щитник, а халф №1 е Владимир
Михайлович (Партизан). Приза за
феърплей получи Кьортай (Галата-
сарай).

Тотнъм поиска 100
млн. паунда за Бейл

Президентът на Тотнъм Даниел
Леви сложи цена от 100 млн. паунда
на голямата звезда на “шпорите”
Гарет Бейл. Той се надява, че умо-
помрачителната сума, която би
направила уелсеца най-скъпия
трансфер в историята на футбо-
ла, ще откаже кандидатите за под-
писа му Байерн М, Реал М и ПСЖ.
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Етър
пред
напускане
на „А” група

гледайте

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ
СНУКЪР

10.45, 16.00 и 20.00
Световно

първенство
КОЛОЕЗДЕНЕ

15.00 Обиколка на
Турция (II етап)

ПО ЕВРОСПОРТ 2
СНУКЪР

12.00, 16.30, 23.15 Световно
първенство

Трикратният свето-
вен шампион Себасти-
ан Фетел спечели вто-
рото си състезание от
старта на сезон 2013.
Пилотът на Ред Бул
поведе в Гран при на
Бахрейн и остана недо-
стижим до края на над-
преварата на пистата
“Сахир”. Втори финиши-
ра подгласникът на
Себастиан в класира-
нето при пилотите
Кими Райконен (Фин).
Вторият пилот на Лотус
Ромен Грожан (Фр) пък
се пребори за послед-
ното място на подиума
с Пол ди Реста (Вбр),
който се представи из-
ненадващо силно с по-
слабия болид на Форс
Индия. Оспорвана беше
и битката за петата по-
зиция, за която Люис
Хамилтън (Вбр) с Мер-
цедес изпревари втория
пилот на Ред Бул Марк
Уебър (Авл), който в по-
следната обиколка бе
задминат и от Серхио
Перес (Мекс) с Мак-

Пилоти

1. Себастиан Фетел Ред Бул 77
2. Кими Райконен Лотус 67
3. Фернандо Алонсо Ферари 43
4. Люис Хамилтън Мерцедес 40
5. Фелипе Маса Ферари 30
6. Марк Уебър Ред Бул 26

Конструктори

1. Ред Бул 109
2. Лотус  93
3. Ферари  77
4. Мерцедес  64
5. Форс Индия  26
6. Макларън  23

Фетел първи и
в Бахрейн
Фетел първи и
в Бахрейн
Фетел първи и
в Бахрейн
Фетел първи и
в Бахрейн
Фетел първи и
в Бахрейн

Петър Петров с Ямаха завърши 11-
и в Гран при “България”, V кръг на све-
товното първенство по мотокрос в клас
МХ2, провело се на пистата “Горна Ро-
сица” край Севлиево. Българският
представител, бе 12-и след първия
манш, а във втория се придвижи на-

Лотус с двама
на подиума на „Сахир”

ларън. Двамата пило-
ти на Макларън
Дженсън Бътън (Вбр) и
Серхио Перес напра-
виха зрелищна над-
превара помежду си,
която завърши без ин-
циденти.

Състезанието се
оказа тежко за Фера-
ри. И двамата пилоти
на Скудерията имаха
трудности, но в крайна
сметка Фернандо
Алонсо (Исп) успя да
влезе в топ 8, а Фели-
пе Маса (Браз) остана
15-и. В зоната на точ-
ките попаднаха още
Нико Розберг (Гер) с
Мерцедес, който изне-
надващо победи в ква-
лификациите и старти-
ра първи, и Бътън.

Следващият старт
е на 12 май на писта
“Каталуня” за Гран при
на Испания.

Бахрейнската по-
лиция е арестувала
най-малко шестима ан-
типравителствени де-
монстранти само часо-

ве преди началото на
надпреварата от Фор-
мула 1. Арестите са
извършени по време
на операция на силите
за сигурност срещу
размирно село запад-
но от столицата Мана-
ма,  казаха активисти-
те. Стотици гимназиал-
ни ученици пък проте-
стираха в Манама и
влязоха в сблъсъци с
полицията, разказаха

очевидци. Органите на
реда са стреляли със
сълзотворен газ, за да
разпръснат насъбрали-
те се около американ-
ското посолство учени-
ци. При друг протест
южно от Манама про-
тестиращи са блокира-
ли важен път към сто-
лицата. Надпреварата
от Формула 1 стана из-
точник на напрежение,
защото правозащитни

организации като
“Хюмън райтс уоч” и
“Амнести интер-
нешънъл”, както и ме-
стни опозиционери, за-
явиха, че правителст-
вото традиционно
извършва репресии
срещу несъгласните
преди провеждането
на автомобилното
състезание, за да
представи пред чужде-
странните посетители
картина на мир и хар-
мония, отбелязва ДПА.

Петър Петров 11-и в Севлиево
пред с 1 позиция, макар че на няколко
пъти успяваше и да влезе в топ 10. Все
пак той прибави 10 т. към досегашните
70 и измести белгиеца Жулиен Лиебер
от 12-ата позиция в генералното кла-
сиране. Победител край Севлиево ста-
на друг белгиец - Джефри Херлингс с

КТМ, който завърши убедително първи
с повече от половин минута разлика
пред втория - Жорди Тиксие (Фр), също
с КТМ. Общо над 35 000 зрители набю-
даваха квалификациите и стартовете на
мотополигон №1 в света през послед-
ните 6 години.

Германецът
Себастиан Фетел се
радва на подиума на

победата си в
старта за Гран при

на Бахрейн на
пистата “Сахир” край

Манама

Двукратният
олимпийски
шампион
на 5 и 10
км от 2012
г. Мо Фарах
(Вбр)
пробяга
само
половината
от
маратона
в Лондон,
но обяви,
че догодина
ще бяга
пълната
дистанция

Над 35 000 бягаха на маратона в Лондон
ад 37 500
б е г а ч и
у ч а с т в а -
ха на Ма-
ратона в
Л о н д о н .
Те имаха
ч е р н и
ленти на

атентата беше под
въпрос бягането в Лон-
дон, но то се проведе
при засилени мерки за
сигурност.

Двукратният олим-
пийски шампион на
5000 и 10 000 м от Лон-
дон 2012 Мо Фарах
пробяга само половина-
та дистанция на Лон-
донския маратон Фарах
обеща, че догодина ще
бяга класическата дис-
танция, но сега подго-
товката му още не пре-
движда най-дългото бя-
гане. Етиопецът Цегайе
Кебеде спечели за вто-
ри път в кариерата си
маратона, като пробяга
42,195 км за за 2:06:04
ч. Победителят в мара-
тона от 2011 г. Емануел
Кипчирчир Мутай (Кен)
остана втори с 2:06:33
ч. Трети се нареди Айе-
ле Абшеро (Ет) с 2:06:57
ч. Олимпийският първе-
нец от Лондон 2012 в
маратона Стивън Кипро-
тич (Уганда) остана
шести за 2:08:05 ч. При
жените триумфира
олимпийската вицешам-
пионка Приска Джепту
(Кен) с време 2:20:15 ч.
Световната шампионка
Една Киплагат (Кен)
остана втора за втора
поредна година с
2:21:32 ч. ,  а трета
завърши японката Юки-
ко Акаба за 2:24:43 ч.

Н
ръцете си, а преди
старта почетоха с 30-
секундно мълчание па-
метта на жертвите на
маратона в Бостън в по-
неделник. Заради

Атлетка в булчинска рокля бе между
участниците в Лондонския маратон

Снимки БГНЕС

Хокеистите почнаха
със загуба

Националите по хокей започ-
наха с поражение с 5:10 (1:3, 2:3
и 2:4) от Нова Зеландия участи-
ето си на световното първенст-
во в дивизия 2, гр. “Б”. С 3 гола и
асистенция се отличи натурали-
зираният руснак Алексей Йотов.
По 1 попадение  добавиха Иван
Ходулов и Мартин Бояджиев.
Вратарите Константин Михай-
лов и Никола Николов поделиха
игровото време, като всеки спа-
си по 22 удара от общо 54 към
мрежата им.

Киссе 11-а в Букурещ,
Владинова 12-а

Двете български участнички
в турнира за  Световната купа
по художествена гимнастика в
Букурещ, кат “Б”, завършиха 11-
а и 12-а в многобоя. Анастасия
Киссе събра 64.667 т. след 16.267
на обръч, 15.900 на бухалки,
16.233 на топка и 16.267 на лен-
та. Невяна Владинова пък получи
63.733 - 15.913 на обръч, 16.283
на бухалки, 16.110 на топка и
15.433 на лента. Първа завърши
Мелитина Станюта (Блрс) с
69.950 т, пред Алина Максименко
(Укр) 69.150 и Даря Статковская
(Рус) с 68.900.

Световни шампиони
се дънят в
Белоградчик

Световните ни шампиони по
канадска борба Вероника Бонкова
и Христо Делиджаков допуснаха
изненадващи загуби на “Белоград-
чик Оупън”. На лява ръка фавори-
тите загубиха надпреварите
съответно от Димитрина Дими-
трова и Сашо Андреев.


